

# ရှင်ယောဟန် ပြုစုသည့်သတင်းကောင်း နိဒါန်း

ရှင် ယော ဟန်ပြု စု သ ည့် သတင်းကောင်း တွင် သခင် ယေရှု သည် "လူ့ဇာတိ ကို ခံယူ ကာ ငါ တို့ ထံ တွင် စံ နေ တော် မှု သော ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ် တော် ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြ ထား လေ သည်။ ထို ကျမ်း ကို ပြုစု ရ ခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက် မှာ သခင် ယေရှု သည် ဘုရား သခင်၏သား တော်၊ ဘုရားသခင် ကတိထား တော် မှု သော ကယ်တင်ရှင် ဖြစ် တော် မှု ကြောင်း ကို စာ ဖတ် သူ တို့ ယုံကြည် လာ ကြ စေ ရန် လည်းကောင်း၊ ယင်းသို့ ယုံကြည် ခြင်း အား ဖြင့် ထာဝရ အသက် ကို ရရှိ ကြ စေ ရန် လည်းကောင်းဖြစ်၏။ (20:31)

သခင် ယေရှု သည် ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ် တော် ဖြစ်ကြောင်းကိုနိဒါန်းပျိုးပြီးနောက် ဤကျမ်း၏ ပထမ ပိုင်းတွင် သခင်ယေရှုသည် ဘုရားသခင်၏ သားတော် တည်း ဟူသော ဘုရားသခင် ကတိထား တော် မှု သော ကယ်တင်ရှင် ဖြစ်တော်မူကြောင်းကို သက်သေပြသည့် နိမိတ်လက္ခဏာများကိုတင်ပြသည်။ ထိုနောက်ထိုနိမိတ် လက္ခဏာများ၏အနက် အဋ္ဌဂ္ဂိပုပါယ်များကိုရှင်းလင်း

ဖော်ပြသည့် ဆွေးနွေးခန်းများကိုတင်ပြသည်။ ဤအခန်းများမှာပင်သခင်ယေရှုအား လူ့အချို့တို့ယုံကြည်လာကာ နောက်တော်သို့ လိုက်ကြပုံကိုလည်းကောင်း၊ လူ့အချို့တို့သည် ကိုယ်တော်အား ယုံကြည်ရန်ငြင်းဆန်လျက် အတိုက်အခံ ပြုကြပုံကိုလည်းကောင်း ဖော်ပြသည်။ အခန်း 13 မှ 17 တွင် သခင်ယေရှုအဖမ်းခံတော်မူရမည့်ည ညဉ့်၌ ကိုယ်တော်နှင့် တပည့်တော်တို့ရင်းနှီးစွာ မိတ်သဟာယဖွဲ့ကြကြောင်း၊ လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင် အသေခံတော်မူရခါနီး၌ တပည့်တော်တို့ကြုံတွေ့ရမည့်အရေးကိစ္စများကိုရင်ဆိုင်နိုင်ရန် အားပေးစကားပြောကြားတော်မူကြောင်းတို့ကိုအကျယ်တဝင့် တင်ပြထားလေသည်။ အခန်း 18 မှ 21 တွင် သခင်ယေရှု အဖမ်းခံတော်မူခြင်း၊ အစစ်အဆေးခံတော်မူခြင်း၊ လက်ဝါးကပ်တိုင်တော်ပေါ်တွင် အသေခံတော်မူခြင်း၊ သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူခြင်းနှင့် တပည့်တော်တို့အား ကိုယ်ထင်ပြတော်မူခြင်း အကြောင်းများပါရှိပေသည်။

၈:၁-၁၁ ကိုကျမ်းမူများနှင့်ရှေးဘာသာပြန်များ တွင်မတွေ့ရပေ။ အချို့သောစာမူများကမူ ယင်းကိုအခြားနေရာတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြကြသဖြင့် ယင်းကျမ်းပိုဒ်ကို "ကွင်းစကွင်းပိတ်" များဖြင့် ဖော်ပြထားသည်။

ရှင်ယောဟန်သည်ခရစ်တော်အားဖြင့်ရရှိသည့် ထာဝရအသက်တည်း ဟူသော ဆုကျေးဇူးတော်အကြောင်းကို အထူးအလေးပေး၍ရေးသားထား၏။ သခင်ယေရှုအား

ခရီးလမ်း၊ သမ္မာတရား၊ အသက် အဖြစ်ဖြင့်ခံယူယုံကြည် သူတို့သည် ယခုဘဝမှအစပြု၍ထာဝရအသက်ကိုခံစား ရကြမည်ဖြစ်ကြောင်းတင်ပြသည်။ ရှင်ယောဟန်ပြုစု သည့်ကျမ်း၏ထူးခြားချက်မှာ လူတို့နေ့စဉ်တွေ့ထိ နေကျ ဖြစ်သောရေနှင့်အစာအာဟာရ၊ အလင်း၊ သိုးထိန်း နှင့် သိုး၊ စပျစ်ပင်နှင့်စပျစ်သီးစသည်တို့ကို ပုံဥပမာပေး၍ နက်ရှိုင်းသည့်အဋ္ဌဋ္ဌိပုပါယ်ကိုထုတ်ဖော် ခြင်းပင်ဖြစ်ပေ သည်။

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

နိဒါန်း 1:1-18

ဗတုတိဇိဆရာယောဟန်နှင့်သခင်ယေရှု၏ တမန်တော်

ဦးများ 1:19-51

သခင်ယေရှုအမှုတော်ဆောင်ခြင်း 2:1-12:50

ယေရှုရှုလင်မြို့နှင့်အနီးအနားတွင်

နောက်ဆုံးရက်သတ္တပတ် 13:1-19:42

သခင်ဘုရားသေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့်

ကိုယ်ထင်ပြုတော်မူခြင်း 20:1-31

နောက်တစ်ကြိမ်ကိုယ်ထင်ပြုတော်မူခြင်း 21:1-25

အသက်တည်းဟူသော နှုတ်ကပတ်တော်

1 ကမ္ဘာလောကကိုဖန်ဆင်းတော်မမူမီကပင် နှုတ်ကပတ်တော်ရှိတော်မူ၏။ နှုတ်ကပတ်တော် သည်ဘုရားသခင်နှင့်အတူရှိတော်မူ၏။

နှုတ်ကပတ်တော်သည်လည်းဘုရားဖြစ်တော်မူ၏။-

2 နှုတ်ကပတ်တော်သည်အစအဦး၌

ဘုရားသခင်နှင့်အတူရှိတော်မူ၏။- 3 ဘုရားသခင်သည်နှုတ်ကပတ်တော်  
ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၏။

ဖန်ဆင်းခြင်းနှင့်ကင်း၍ပေါ်လာသောအရာ

တစ်စုံတစ်ခုမျှမရှိ။- 4 ဖန်ဆင်းတော်မူသမျှသောအရာတို့သည်

နှုတ်ကပတ်တော်အားဖြင့် အသက်ကိုရရှိကြ၏။

ထိုအသက်သည်လူသားတို့ အတွက်အလင်းဖြစ်၏။-

5 ထိုအလင်းသည်အမှောင်တွင်ထွန်းလင်း၍အမှောင်သည်  
ထိုအလင်းကိုအဘယ်အခါမျှမဖုံးလွှမ်းနိုင်။

6 ဘုရားသခင်သည်ယောဟန်ဆိုသူအားမိမိ  
၏စေတမန်အဖြစ်ဖြင့်စေလွှတ်တော်မူ၏။-

7 တရားတော်ကိုလူအပေါင်းတို့ကြား၍  
ယုံကြည်လာစိမ့်သောငှာ ထိုသူသည်အလင်း  
တော်အကြောင်းကိုသက်သေခံရန်လာ၏။-

8 သူသည်အလင်းတော်မဟုတ်။ အလင်းတော်  
အကြောင်းကိုသက်သေခံရန်လာသူဖြစ်၏။-

9 ထိုအလင်းတော်သည်လောကသို့ကြွလာ၍  
လူသားအပေါင်းတို့အပေါ်တွင် ထွန်းလင်း  
တောက်ပသည့်စစ်မှန်သောအလင်းဖြစ်ပေ သည်။

10 နှုတ်ကပတ်တော်သည်လောက၌ရှိတော်မူ၏။  
လောကကိုနှုတ်ကပတ်တော်အားဖြင့်ဖန်ဆင်း  
တော်မူသော်လည်း လောကသည်ကိုယ်တော်ကို မသိ။-

11 ကိုယ်တော်သည်မိမိနေရင်းပြည်သို့ကြွတော်မူ  
 သော်လည်း မိမိ၏ပြည်သားများကလက်မခံ  
 ကြ။- 12 သို့ရာတွင်လူအချို့တို့သည်ကိုယ်တော်ကို  
 ယုံကြည်လက်ခံသဖြင့် ဘုရားသခင်၏သား  
 သမီးများဖြစ်ခွင့်ကိုရကြ၏။- 13 ထိုသူတို့သည်လူသားဖခင်မှပေါက်ဖွား  
 သောသားသမီးများ မဟုတ်။ ဘုရားသခင်  
 ပေါက်ဖွားစေတော်မူသောသူများဖြစ်ကြ၏။

14 နှုတ်ကပတ်တော်သည်လူဇာတိကိုခံယူ၍  
 ကျေးဇူးတော်၊ သစ္စာတော်နှင့်ပြည့်စုံလျက်  
 ငါတို့ထံတွင်စံနေတော်မူ၏။ ငါတို့သည်  
 ကိုယ်တော်၏ဘုန်းအသရေတော်ကိုဖူးမြင်  
 ရကြ၏။ ထိုဘုန်းအသရေတော်ကားခမည်း  
 တော်၏တစ်ပါးတည်းသောသားတော်အဖြစ်  
 ဖြင့်ခံယူရရှိသောဘုန်းအသရေတော်ပင် ဖြစ်သတည်း။

15 ကိုယ်တော်၏အကြောင်းကိုယောဟန်ဟောပြော၏။  
 ယောဟန်က “ငါ၏နောက်ကြွလာသူသည်ငါ  
 မမွေးမီကပင်ရှိနေနှင့်သဖြင့်ငါ့ထက်ကြီး  
 မြတ်သူဖြစ်သည်ဟုငါသက်သေခံခဲ့သူကား  
 ဤအရှင်ပင်တည်း” ဟုကြွေးကြော်လေသည်။

16 ကိုယ်တော်သည်ကျေးဇူးတော်ပြည့်စုံကြွယ်ဝတော်  
 မူသည်နှင့်အညီ ငါတို့အားကောင်းချီးမ  
 ဝလာ တစ်ပါးပြီးတစ်ပါးချပေးတော်မူ၏။-

17 ဘုရားသခင်သည်ပညတ်တရားကိုမောရှေ

အားဖြင့်ပေးအပ်တော်မူ၏။ သို့ရာတွင်ကျေးဇူး  
 တရားနှင့် သစ္စာတရားတို့ကိုမူကားယေရှုခရစ်  
 အားဖြင့်ပေးအပ်တော်မူ၏။- 18 လူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှဘုရားသခင်ကို  
 စဖူးသော်လည်း ခမည်းတော်၏ရင်ခွင်၌ရှိတော်  
 မူသော၊ ဘုရားဖြစ်တော်မူသော၊ တစ်ပါးတည်း  
 သောသားတော်သည် ဘုရားသခင်ကိုထင်ရှား  
 စေတော်မူပြီ။

ဗတုတိဇိဆရာယောဟန်ဟောပြောသည့်တရား  
 (မ၊ ၃:၁-၁၂။ မာ၊ ၁:၁-၈။ လု၊ ၃:၁-၁၈)

19 ယေရှုရှုလင်မြို့ရှိယုဒအမျိုးသားတို့သည်  
 ယဇ်ပုရောဟိတ်နှင့် လေဝိအနွယ်ဝင်အချို့  
 တို့ကိုယောဟန်ထံသို့စေလွှတ်၍ “သင်သည်  
 အဘယ်သူနည်း” ဟုမေးမြန်းစေကြ၏။

20 ထိုအခါယောဟန်က “ငါသည်မေရှိယ မဟုတ်”  
 ဟုထိန်ဂှက်ခြင်းမရှိဘဲအတိ အလင်းပြောဆို၏။

21 ထိုသူတို့က “သင်သည်မေရှိယမဟုတ်လျှင်  
 အဘယ်သူနည်း။ လေိယပေလော” ဟုတစ်ဖန်  
 မေးပြန်ကြ၏။

ယောဟန်က “ငါသည်လေိယမဟုတ်” ဟုဆို၏။  
 သူတို့က “ပရောဖက်ပေလော” ဟုမေးကြလျှင်၊  
 “ငါသည်ပရောဖက်လည်းမဟုတ်” ဟုဆိုပြန်၏။

22 ထိုသူတို့က “သင်သည်အဘယ်သူနည်း။  
 ငါ တို့ကိုစေလွှတ်လိုက်သူများအားပြန်၍

ပြောရပါမည်။ သင်ကိုယ်တိုင်ကမည်သို့ ဆိုပါသနည်း။  
ဟုမေးမြန်းကြ၏။

23 ယောဟန်က ``ငါသည်ပရောဖက်ဟေရှာယ  
ဖော်ပြခဲ့သည်အတိုင်း၊

ထာဝရဘုရားသခင်၏လမ်းခရီးတော်ကို  
ဖြောင့်တန်းအောင်ပြုကြလော့' ဟု  
တောကနုတာရ၌ကြွေးကြော်နေသောအသံဖြစ်၏။  
ဟုဆို၏။

24 ယောဟန်ထံသို့ရောက်လာကြသောစေတမန်  
များတွင်ဖာရိရှဲအချို့ပါ၏။- 25 ထိုသူတို့က  
``သင်သည်မေရီယမဟုတ်၊ ဧလိယ လည်းမဟုတ်၊  
ပရောဖက်လည်းမဟုတ်ပါ။မူအဘယ် ကြောင့်ဗတုတိဇံမီ  
ဂလာကိုပေးပါသနည်း။' ဟု မေးကြ၏။

26 ယောဟန်က ``ငါသည်ရေဖြင့်ဗတု တိဇံမီ ဂလာ  
ကိုပေး၏။ သင်တို့တွင်သင်တို့မသိသော အရှင်ရှိ၏။-

27 ထိုအရှင်သည်ငါ့နောက်ကြွလာသော်လည်း ငါ  
သည်သူ၏ဖိနပ်ကြိုးကိုမျှမဖြည်ထိုက်' ဟု ဆို၏။

28 ယောဟန်ဗတု တိဇံမီ ဂလာပေးရာယော်ဒန်မြစ်  
အရှေ့ဘက်ကမ်းရှိဗေသနိရွာတွင်ဤအမှု  
အရာဖြစ်ပျက်သတည်း။

**ဘုရားသခင်၏သိုးသူငယ်တော်**

29 နောက်တစ်နေ့၌မိမိ၏ထံသို့သခင်ယေရှု  
ကြွလာသည်ကိုမြင်လျှင် ယောဟန်က ``လောက

သားတို့၏အပြစ်ကိုယူဆောင်သွားတော်မူ  
 သောဘုရားသခင်၏သိုးသူငယ်တော်ကို  
 ကြည့်ကြလော့။- 30 `ငါမမွေးမီကပင်ရှိနေနှင့်သဖြင့်  
 ငါ့ထက် ကြီးမြတ်သောသူသည်ငါ၏နောက်တွင်ကြွ  
 လာလိမ့်မည်' ဟုယခင်အခါကငါဖော်ပြ  
 ခဲ့သူကားထိုသူပင်တည်း။- 31 ကိုယ်တော်သည်မည်သူဖြစ်သည်ကိုယခင်  
 အခါကငါမသိ။ သို့ရာတွင်ကုသရေလ  
 အမျိုးသားတို့သူ့ကိုသိရှိနိုင်ကြစေရန် ငါ သည်ရေဖြင့်ဗ  
 တုတံဇံမင်္ဂလာကိုပေးခြင်းဖြစ်၏။" ဟုဆို၏။

32 ထိုနောက်ယောဟန်က `ဝိညာဉ်တော်သည်  
 ကောင်းကင်မှချိုးငှက်အသွင်ဖြင့်ဆင်းသက်၍  
 ကိုယ်တော်၏အပေါ်မှာနားသည်ကိုငါမြင်  
 ရ၏။- 33 ကိုယ်တော်သည်မည်သူဖြစ်သည်ကို  
 ယခင်က ငါမသိ။ သို့သော်ရေဖြင့်ဗ တု တံဇံမင်္ဂ  
 ဝလာပေးရန် ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောဘုရားသခင်  
 က `ဝိညာဉ်တော်သည်ဆင်းသက်၍တစ်စုံ  
 တစ်ယောက်သောသူ၏အပေါ်မှာနားတော်မူ  
 သည်ကိုသင်မြင်ရလိမ့်မည်' ဟုငါ့အား မိန့်တော်မူခဲ့၏။-

34 ဤသို့မိန့်တော်မူသည်အတိုင်းငါတွေ့မြင်ရပြီ  
 ဖြစ်၍ ဤသူသည်ဘုရားသခင်၏သားတော်  
 ဖြစ်ကြောင်းကိုငါသက်သေခံ၏။" ဟုဆို၏။

သခင်ယေရှု၏တပည့်ဦးများ



35 နောက်တစ်နေ့၌ယောဟန်သည် တပ  
 ည့် နှစ်ယောက်နှင့်အတူရပ်လျက်နေစဉ်-  
 36 သခင်ယေရှုကြွတော်မူသည်ကိုမြင် သဖြင့်  
 “ဘုရားသခင်၏သိုးသူငယ်တော်ကို ကြည့်လော့”  
 ဟုဆို၏။

37 သူ၏တပ ည့်နှစ်ယောက်တို့သည်ထိုစကားကို  
 ကြားလျှင် သခင်ယေရှု၏နောက်တော်သို့  
 လိုက်သွားကြ၏။- 38 သခင်ယေရှုသည်နောက်သို့လှည့်၍ကြည့်တော်  
 မူရာ ထိုသူတို့လိုက်လာသည်ကိုမြင်တော်မူ လျှင်  
 “သင်တို့အဘယ်အရာကိုအလိုရှိကြ သနည်း”  
 ဟုမေးတော်မူ၏။

ထိုသူတို့က “ရ ဗု ဗိ၊ ကိုယ်တော်သည်အဘယ်မှာ  
 နေတော်မူပါသနည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။ (ရ ဗု  
 ဗိ၏အနက်ကားအရှင်ဘုရားဟုဆိုလို၏)

39 ကိုယ်တော်က “လာ၍ကြည့်ကြလော့”  
 ဟုမိန့်တော် မူ၏။ ထိုအချိန်သည်ညနေလေးနာရီအချိန်  
 ဖြစ်သည်။ သူတို့သည်လိုက်၍ကိုယ်တော်နေတော်  
 မူရာအရပ်ကိုမြင်ပြီးလျှင် ကိုယ်တော်နှင့်အတူ  
 မိုးချုပ်သည်တိုင်အောင်နေကြ၏။

40 ယောဟန်၏စကားကိုကြား၍ ကိုယ်တော်၏  
 နောက်တော်သို့လိုက်သွားသူနှစ်ယောက်အနက်  
 တစ်ယောက်မှာရှိမုန်ပေတရု၏ညီအ နှ ခြေ ဖြစ်၏။-

41 သူသည်အစ်ကိုဖြစ်သူရှိမုန်ကိုချက်ချင်းရှာ

၍ “မေရှိယအရှင်ကိုငါတို့တွေ့ပြီ” ဟုဆို၏။  
(မေရှိယအနက်မှာ ခရစ်တော်ဖြစ်သတည်း။)-

42 ထိုနောက်သူသည်ရှိမှန်အားသခင်ယေရှု  
ထံတော်သို့ခေါ်ဆောင်သွားလေသည်။

သခင်ယေရှုသည်ရှိမှန်ကိုကြည့်၍ “သင်သည်  
ယောဟန်၏သားရှိမှန်ဖြစ်၏။ ကေဖနာမည်  
သစ်ကိုရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ (ကေဖ  
ကားပေတရုဟူသောအမည်နှင့်ထပ်တူ ဖြစ်၍  
ကျောက်ဟုအနက်ရှိ၏။)

ဖိလိ ပု ပုနှင့်နာသနေလတို့ကို တပ ည့်များအဖြစ်  
ရွေးချယ်တော်မူခြင်း

43 နောက်တစ်နေ့၌ကိုယ်တော်သည်ဂါလိလဲပြည်  
သို့ကြွတော်မူရန် စိတ်ပိုင်းဖြတ်တော်မူ၏။ ဖိလိ ပု ပု  
ကိုတွေ့လျှင် “ငါ့နောက်သို့လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်  
မူ၏။- 44 (ဖိလိပုသည်ဗက်ဒဲဒမြို့သားဖြစ်၏။ ဗက်ဒဲဒ  
မြို့ကားအ နှု ခြေနှင့်ပေတရုတို့နေထိုင်ရာမြို့ တည်း။)-

45 ဖိလိ ပု ပုသည်နာသနေလကိုတွေ့သဖြင့် “မောရှေ  
၏ပညတ်ကျမ်းတွင်လည်းကောင်း၊ ပရောဖက်ကျမ်း  
များတွင်လည်းကောင်းရေးသားဖော်ပြထားသူ  
ကိုငါတို့တွေ့ပြီ။ ထိုသူသည်ယော သပ်၏သား၊  
နာဇရက်မြို့သားယေရှုဖြစ်၏” ဟုဆို၏။

46 နာသနေလက “နာဇရက်မြို့မှကောင်းသည့်  
အရာတစ်စုံတစ်ခုထွက်ပေါ်နိုင်ပါသလော”

ဟုပြန်၍မေး၏။

ဖိလိပုပုက “လာ၍ကြည့်ပါ” ဟုဆို၏။

47 နာသနေလလာနေသည်ကိုသခင်ယေရှုမြင်  
တော်မူလျှင် “ပရိယာ ယ်ကင်းသူကုသရေလ  
အမျိုးသားစစ်ကိုကြည့်ကြလော့” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

48 နာသနေလက “ကိုယ်တော်ရှင်သည်အဘယ်သို့  
အကျွန်ုပ်ကိုသိရှိပါသနည်း” ဟုမေးလျှောက် ၏။

သခင်ယေရှုက “သင့်အားဖိလိ ပု ပုမခေါ်မီ  
သဖ န်းပင်အောက်တွင်ရှိနေစဉ်အခါကပင် လျှင်  
သင့်ကိုငါမြင်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

49 ထိုအခါနာသနေလက “အရှင်ဘုရား၊  
ကိုယ်တော်ရှင်သည်ဘုရားသခင်၏သားတော် ဖြစ်ပါ၏။  
ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏ ဘုရင်ဖြစ်တော်မူပါ၏”  
ဟုလျှောက်လေ၏။

50 သခင်ယေရှုက “သဖ န်းပင်အောက်တွင်သင့်  
ကိုငါမြင်ကြောင်းပြောပြသည့်အတွက်သင်  
ယုံသလော။ ဤထက်ပို၍အံ့ဩဖွယ်သော  
အမှုအရာတို့ကိုသင်မြင်ရလိမ့်မည်။-

51 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
ကောင်းကင်ပွင့်လျက် လူသားအပေါ်တွင်ဘုရား  
သခင်၏ကောင်းကင်တမန်များဆင်းလျက်  
တက်လျက်နေကြသည်ကိုသင်တို့မြင်ရ ကြလ တု တံ့’  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 2

ကာနမြို့မ<sup>၁</sup>ဂလာဆောင်ပွဲ

1 နောက်နှစ်ရက်ကြာသောအခါဂါလိလဲပြည်၊  
ကာနမြို့မှာမ <sup>၁</sup> ဂလာဆောင်ပွဲကျင်းပရာ  
သခင်ယေရှု၏မယ်တော်ကြွရောက်၏။-

2 သခင်ယေရှုနှင့်တပ ည့်တော်တို့အားလည်း  
ထိုပွဲသို့ဖိတ်ကြားထား၏။- 3 စပျစ်ရည်ကုန်သွားသောအခါသခင်ယေရှု  
၏မယ်တော်က “ထိုသူတို့မှာစပျစ်ရည်မရှိ တော့ပါ”  
ဟုကိုယ်တော်အားပြောကြား၏။

4 သခင်ယေရှုက “မယ်တော်၊ အဘယ်အမှုပြု  
ရမည်ကိုအကျွန်ုပ်အားမပြောပါနှင့်။ အကျွန်ုပ်  
လုပ်ဆောင်ရန်အချိန်မကျသေးပါ” ဟုမိန့်တော် မှု၏။

5 ထိုအခါမယ်တော်သည်အစေခံတို့အား ကိုယ်  
တော်စေခိုင်းသည့်အတိုင်းပြုကြရန်မှာကြား၏။

6 ထိုနေရာတွင် ရေနစ်ထမ်းသုံးထမ်းခန့်စီဝင်သော  
ကျောက်အိုးကြီးခြောက်လုံးရှိ၏။ ယုဒမျိုးသား  
တို့၏ဘာသာဌလေ့အရ သန့်စင်မှုကိုပြုရန်  
ထိုအိုးများကိုထားရှိခြင်းဖြစ်၏။- 7 သခင်ယေရှုက  
“ဤအိုးများတွင်ရေအပြည့် ထည့်ကြလော့”  
ဟုအစေခံတို့အားမိန့်တော်မူ လျှင် သူတို့သည်အိုးနှုတ်ခမ်းအထိရေပြည့်  
အောင်ထည့်ကြ၏။- 8 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က  
“ဤအိုးများမှရေ အနည်းငယ်ကိုခပ်၍ပွဲအုပ်ထံယူသွားကြ  
လော့” ဟုမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းအစေခံ

တို့သည်ယူသွားကြ၏။- 9 ပွဲအုပ်သည်စပျစ်ရည်အဖြစ်သို့ပြောင်းလဲ  
လာသောရေကိုမြည်းစမ်းကြည့်၏။ အစေခံ

များသည်စပျစ်ရည်ကိုအဘယ်မှရရှိကြောင်းသိကြသော်လည်း  
ပွဲအုပ်မူကား မသိ။ သို့ဖြစ်၍ပွဲအုပ်သည်မ

ဂလာဆောင် သတို့သားအားခေါ်ပြီးလျှင်-

10 “လူတိုင်းပင်စပျစ်ရည်ကောင်းနှင့်ဦးစွာညွှန်ခံ  
တတ်၏။ လူတို့စိတ်ရှိသောက်ကြပြီးမှ စပျစ်  
ရည်အညွှန်ကိုထည့်ပေးလေ့ရှိ၏။ သင်မူကား  
စပျစ်ရည်ကောင်းကိုယခုမှထုတ်ပေးပါ သည်တကား”  
ဟုဆို၏။

11 သခင်ယေရှုသည်ဂါလိလဲပြည်ကာနမြို့တွင်  
ဤသို့ဦးစွာပထမအံ့ဖွယ်သောနိမိတ်လ ကု ခ  
ဏာကိုပြတော်မူလျက် မိမိ၏ဘုန်းအသရေ  
တော်ကိုထွန်းတောက်စေတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ တပ  
ညွှန်တော်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုယုံကြည် ကြ၏။

12 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်မယ်တော်၊  
ညီတော်များ၊ တပညွှန်တော်များနှင့်အတူကပေရနောင်မြို့  
သို့ကြွ၍ရက်အနည်းငယ်နေထိုင်တော်မူ၏။\*

ဗိမာန်တော်သို့ကြွတော်မူခြင်း  
(မာ ၂၁:၁၂-၁၃။ မာ၊ ၁၁:၁၅-၁၇။ လု၊ ၁၉:၄၅-၄၆)

13 ယုဒအမျိုးသားတို့၏ပသခါပွဲနီးကပ်လာ သောအခါ  
သခင်ယေရှုသည်ယေရုရှလင်မြို့ သို့ကြွတော်မူ၏။-

\* 2:12 မာ ၄:၁၃။

☆ 14 ကိုယ်တော်သည် ဗိမာန်တော်အတွင်းတွင် နွားများ၊ သိုးများ၊ ချိုးငှက်များ ရောင်းသောသူများနှင့် ငွေလဲလှယ်နေသူများ ထိုင်လျက်နေသည်ကို တွေ့တော်မူ၏။ - 15 ထိုအခါ ကြိုးဖြင့် နှင်တံကို ပြုလုပ်ပြီး လျှင် သိုးနွားများကို ဗိမာန်တော်ထဲမှ မောင်းထုတ်တော်မူ၏။ ငွေလဲလှယ်သူတို့၏ ငွေများကို သွန်ချ၍ ငွေတင်ခုံများကို မှောက်လှန်ပစ်တော်မူ၏။ -

16 ကိုယ်တော်က ``ဤအရာများကို ယူသွားကြ။ ငါ့အဖ၏ အိမ်တော်ကို ဈေးမဖြစ်စေနှင့်။'' ဟု ချိုးငှက်ရောင်းသူများအား မိန့်တော်မူ၏။ -

17 ထိုအခါ တပည့်တော်တို့သည် ``ကိုယ်တော်၏ အိမ်တော်အပေါ် ချစ်ခင်တွယ်တာမှုသည် အကျွန်ုပ်၏ ရင်အတွင်း၌ မီးသဖွယ် ကျွမ်းလောင်လျက် ရှိပါ၏။'' ဟူသော ကျမ်းစကားကို သတိရကြ၏။ ☆

18 ယုဒအာဏာပိုင်တို့က ``သင်သည် ဤအမှုအရာများကို ပြုလုပ်ပိုင်ကြောင်း သိသာစေရန် ငါတို့အား အဘယ်နိမိတ်လကု ခဏာကို ပြပါမည်နည်း။'' ဟု ဆိုကြ၏။

19 သခင်ယေရှုက ``ဤဗိမာန်တော်ကို ဖြိုဖျက်ကြလော့။ သုံးရက်အတွင်း ငါပြန်လည်တည်ဆောက်မည်။'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ☆

☆ 2:13 ထွာ ၁၂:၁-၂၇။ ☆ 2:17 ဆာ၊ ၆၉:၉။ ☆ 2:19 မ၊ ၂၆:၆၁၊ ၂၇:၄၀။ မာ၊ ၁၄:၅၊ ၁၅:၂၉။

20 ယုဒအမျိုးသားတို့က “ဤမိမိတော် ကိုလေးဆယ့်ခြောက်နှစ်တိုင်တိုင်တည်ဆောက် ခဲ့ရ၏။ သင်ကသုံးရက်နှင့်ပြန်လည်တည် ဆောက်ပါမည်လော” ဟုမေးကြ၏။

21 ကိုယ်တော်ကားမိမိ၏ကိုယ်ခန္ဓာတော်တည်းဟူ သောမိမိတော်ကိုရည်စူး၍မိန့်တော်မူခြင်း ဖြစ်၏။-

22 သို့ဖြစ်၍တပ ည့်တော်တို့သည်ကိုယ်တော်သေ ခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူသောအခါ ဤ သို့ကိုယ်တော်မိန့်တော်မူခဲ့သည်ကိုပြန်လည် သတိရကြလျက် ကျမ်းစာတော်ကိုလည်း ကောင်း၊ သခင်ယေရှုမိန့်တော်မူခဲ့သော စကားတော်ကိုလည်းကောင်းယုံကြ၏။

လူ့အကြောင်းကိုသခင်ယေရှု သိတော်မူခြင်း

23 ယေရှုရှလင်မြို့တွင်ကျင်းပသည့်ပသခါပွဲ ဌ် ကိုယ်တော်ပြတော်မူသည့်အံ့ဖွယ်သောနိမိတ် လ ကု ခဏာများကိုတွေ့မြင်ရကြသဖြင့် လူ အမြောက်အမြားပင်ကိုယ်တော်အားယုံကြည် လာကြ၏။- 24 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်သည်လူ့ခပ်သိမ်းတို့၏ အကြောင်းကိုသိတော်မူသဖြင့် ထိုသူတို့ အားယုံစားတော်မမူ။

25 ကိုယ်တော်သည်လူ၏စိတ်နှလုံးအကြံအစည် ကိုသိတော်မူသောကြောင့် ကိုယ်တော်အားလူ့ အကြောင်းကိုအဘယ်သူမျှပြောရန်မလို။

### 3

#### သခင်ယေရှုနှင့်နိကောဒင်

1 ဖာရိရှဲဂိုဏ်းဝင်ဖြစ်သူနိကောဒင်နာမည်ရှိသော ယုဒအမျိုးသားခေါင်းဆောင်တစ်ယောက်ရှိ၏။-

2 သူသည် ည ဌ်အခါကိုယ်တော်၏ထံသို့လာ၍  
“အရှင်ဘုရား၊ ဘုရားသခင်အတူပါရှိတော်  
မမူလျှင် အဘယ်သူမျှအရှင်ပြတော်မူသော  
အံ့ဖွယ်နိမိတ်လ ကု ခဏာများကိုပြနိုင်မည်  
မဟုတ်ပါ။ သို့ဖြစ်၍အရှင်သည်ဘုရားသခင်  
စေလွှတ်တော်မူသောဆရာဖြစ်ကြောင်းကို  
အကျွန်ုပ်တို့သိကြပါ၏” ဟုလျှောက်၏။

3 သခင်ယေရှုက “အမှန်အကန်သင့်အားငါဆို  
သည်ကား တစ်ဖန်မွေးဖွားခြင်းမခံရသူသည်  
ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုမမြင်နိုင်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

4 နိကောဒင်က “အသက်ကြီးသောသူသည်  
အဘယ်သို့လျှင် တစ်ဖန်မွေးဖွားခြင်းကိုခံရ  
ပါမည်နည်း။ အမိဝမ်းသို့ပြန်၍ဝင်ပြီးလျှင်  
ဒုတိယအကြိမ်မွေးဖွားခြင်းကိုခံရပါ မည်လော”  
ဟုလျှောက်၏။

5 သခင်ယေရှုက “အမှန်အကန်သင့်အားငါ  
ဆိုသည်ကား၊ ရေနှင့်ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်မွေး  
ဖွားလာသူမဟုတ်လျှင် အဘယ်သူမျှဘုရား  
သခင်၏နိုင်ငံတော်သို့မဝင်ရ။- 6 အသွေးအသားအားဖြင့်မွေးဖွားသူသည်



အသွေးအသားဖြစ်၏။ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်  
 မွေးဖွားသူသည်ဝိညာဉ်ဖြစ်၏။- 7 တစ်ဖန်မွေးဖွားခြင်းကိုခံရကြမည်ဟု  
 ဆိုသည်ကိုမအံ့သြနှင့်။- 8 လေသည်မိမိတိုက်လိုရာသို့တိုက်တတ်၏။  
 လေ၏ အသံကိုကြားရသော်လည်းအဘယ်အရပ်မှ  
 တိုက်လာသည်ကိုသော်လည်းကောင်း၊ အဘယ်အရပ်  
 သို့တိုက်လိမ့်မည်ကိုသော်လည်းကောင်းမသိနိုင်။  
 ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်မွေးဖွားသူတိုင်းသည် လည်း  
 ဤနည်းတူပင်ဖြစ်၏။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

9 နိကောဒင်က "ဤအမှုအရာသည်အဘယ်  
 သို့ဖြစ်နိုင်ပါမည်နည်း" ဟုလျှောက်၏။

10 သခင်ယေရှုက "သင်သည်ကူသရေလအမျိုး  
 သားတို့၏ဆရာတစ်ဦးဖြစ်ပါလျက် ဤ  
 အမှုအရာအကြောင်းကိုမသိသလော။-

11 အမှန်အကန်သင့်အားငါဆိုသည်ကား ငါတို့  
 သည်မိမိတို့သိသည့်အရာကိုပြောကြ၏။ မြင်  
 သည့်အရာကိုသက်သေခံကြ၏။ သို့ရာတွင်  
 ငါတို့၏သက်သေခံချက်ကိုသင်တို့လက် မခံကြ။-

12 လောကနှင့်ဆိုင်သောအရာများကိုငါဖော်ပြ  
 သောအခါ၌သင်တို့မယုံကြလျှင် ကောင်းကင်  
 ဘုံနှင့်ဆိုင်သောအရာများကိုဖော်ပြသော အခါ၌  
 အဘယ်သို့လျှင်သင်တို့ယုံကြည် ကြမည်နည်း။-

13 ကောင်းကင်ဘုံမှဆင်းသက်လာသောလူသား မှတစ်ပါး  
 အဘယ်သူမျှကောင်းကင်ဘုံသို့ မရောက်ဖူးကြ။"

ဟုမိန့်တော်မူ၏။

14-15 မိမိအားယုံကြည်သူအပေါင်းတို့သည် ထာဝရ အသက်ကိုရရှိကြစေရန် လူသားသည်တော က နှု တာရ၌တိုင်ထိပ်တွင်မောရှေ့မြှောက်တင်ထား သည့်ကြေးမြေရုပ်ကဲ့သို့မြှောက်တင်ခြင်း ခံရလိမ့်မည်။-

☆ 16 ဘုရားသခင်သည်လောကသားတို့ကိုလွန်စွာ ချစ်တော်မူသဖြင့် သားတော်အားယုံကြည်သူ အပေါင်းတို့သည်ပျက်စီးဆုံးပါးခြင်းမရှိ ဘဲ ထာဝရအသက်ကိုရစေခြင်းငှာ မိမိ ၏တစ်ပါးတည်းသောသားတော်ကိုစွန့်တော် မူ၏။-

17 သားတော်ကိုလောကသို့စေလွှတ်တော်မူသည် မှာ လောကသားတို့အားအပြစ်စီရင်ရန် မဟုတ်။ လောကသားတို့ကိုကယ်တင်ရန် ဖြစ်၏။

18 သားတော်ကိုယုံကြည်သူသည်အပြစ်စီရင် တော်မူခြင်းကိုမခံရ။ မယုံကြည်သူမူကား ဘုရားသခင်၏တစ်ပါးတည်းသောသားတော် ကိုမယုံကြည်သည့်အတွက် ယခုပင်အပြစ် စီရင်ခြင်းကိုခံရ၏။- 19 အပြစ်စီရင်ခြင်း၏သဘောတရားကား ဤသို့တည်း။ အလင်းတော်သည်ဤလောက သို့ရောက်ရှိလာ၏။ သို့ရာတွင်လူတို့သည် ဆိုးယုတ်သူများဖြစ်သည်အားလျော်စွာ အလင်းတော်ထက်အမှောင်ကိုနှစ်သက် ကြ၏။-

☆ 3:14-15 တော၊ ၂၁:၉။

20 ဆိုးယုတ်သူတိုင်းအလင်းကိုမှန်း၏။  
 မိမိ၏ အကျင့်ဆိုးပေါ်သွားမည်ကိုစိုး၍အလင်း  
 အနီးသို့မကပ်ဝံ့။- 21 သို့ရာတွင်သစ္စာတရားကိုကျင့်သောသူများ  
 ကား မိမိပြုလေသမျှသောအရာတို့သည်  
 ဘုရားသခင်၏အလိုတော်နှင့်အညီဖြစ်  
 ကြောင်းကို သိသာထင်ရှားစေရန်အလင်း  
 သို့ချဉ်းကပ်လာတတ်သည်။\*

သခင်ယေရှုနှင့်ယောဟန်

22 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်တပ ညွှတ်တော်တို့  
 နှင့်အတူ ယုဒကျေးလက်သို့ကြွတော်မူ၏။  
 ထိုအရပ်တွင်တပ ညွှတ်တော်တို့နှင့်အတူနေ  
 တော်မူလျက် ဗ တု တိဇံမ ့ ဂလာကိုပေးတော်မူ၏။-  
 23 ရှာလိမ့်မြို့အနီးအဲ နှ န်အရပ်တွင်ရေများစွာ  
 ရှိသဖြင့်ယောဟန်သည်လည်း ဗ တု တိဇံမ ့  
 ဂလာ ပေးလျက်နေ၏။ လူတို့သည်ယောဟန်ထံ  
 သို့လာ၍ ဗ တု တိဇံမ ့ ဂလာကိုခံယူကြ၏။-

24 (ထိုအခါကယောဟန်ထောင်မကျသေးချေ။)\*

25 ယောဟန်၏တပ ညွှတ်အချို့တို့သည်သန်ရှင်း  
 ခြင်းမ ့ ဂလာအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယုဒ  
 အမျိုးသားတစ်ယောက်နှင့်အငြင်းပွား ကြ၏။-

26 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ယောဟန်ထံသို့လာပြီး

---

\* 3:21 အခန်းငယ် ၁၄-၂၁ သည်သခင်ယေရှုမိန့်တော်မူ  
 သောစကားများဖြစ်နိုင်သည်။ \* 3:24 မ၊ ၁၄:၃။ မ၊ ၆:၁၇။ လု၊  
 ၃:၁၉-၂၀။

လျှင် ``ဆရာတော်၊ ယော်ဒန်မြစ်တစ်ဖက်ကမ်း  
 တွင်ဆရာတော်၏ထံသို့ လာရောက်ခဲ့ဖူးသူ  
 လူတစ်ယောက်ကိုသတိရပါသလော။ သူ၏  
 အကြောင်းကိုဆရာတော်သက်သေခံခဲ့ဖူး  
 ပါ၏။ ယခုသူသည် ဗ တု တိဇိမ ့ ဂလာကိုပေး  
 လျက်နေပါသည်။ လူအပေါင်းတို့သည်လည်း  
 သူ့ထံသို့လာလျက်နေကြပါ၏။'' ဟုလျှောက် ၏။

27 ယောဟန်က ``ဘုရားသခင်ပေးအပ်တော်မမူ လျှင်  
 လူသည်အဘယ်အလုပ်တာဝန်ကိုမျှ မခံမယူနိုင်။-

28 ငါသည်မေရှိယမဟုတ်။ ထိုအရှင်၏ရှေ့တော်  
 ပြေးမျှသာဖြစ်၏။ ယင်းသို့ဖြစ်ကြောင်းသင်  
 တို့အား ငါပြောကြားခဲ့သည်ကိုသင်တို့  
 ကိုယ်တိုင်ပင်သက်သေဖြစ်ကြ၏။-☆ 29 မ ့

ဂလာဆောင်သတို့သမီးကိုသိမ်းပိုက်ရ သူသည်  
 မ ့ ဂလာဆောင်သတို့သားဖြစ်၏။ သတို့

သား၏မိတ်ဆွေသည်ကားအဆင်သင့်စောင့်  
 ဆိုင်းကာ သတို့သား၏အသံကိုနားထောင်

လျက်နေ၏။ သူသည်သတို့သား၏အသံကို  
 ကြားသော် လွန်စွာအားရဝမ်းမြောက်သကဲ့ သို့

ငါသည်လည်းအပြည့်အဝဝမ်းမြောက်ရ လေပြီ။-

30 ထိုအရှင်သည်တိုးတက်ရမည်။ ငါမူကား  
 ဆုတ်ယုတ်ရမည်'' ဟုဆို၏။

---

☆ 3:28 ယော ၁:၂၀။

ကောင်းကင်ဘုံမှကြွလာတော်မူသော အရှင်

31 ကောင်းကင်ဘုံမှကြွလာတော်မူသောအရှင်သည် အလုံးစုံတို့ထက်ကြီးမြတ်တော်မူ၏။ ကမ္ဘာမြေကြီးမှပေါက်ဖွားသူသည် ကမ္ဘာမြေကြီးသားဖြစ်၍ မြေကြီးနှင့်ဆိုင်သော အကြောင်းအရာများကိုပြောတတ်၏။-

32 ထိုအရှင်သည် မိမိမြင်ခဲ့ကြားခဲ့ရသော အရာများအကြောင်းကိုဟောပြောတော်မူသော်လည်း ကိုယ်တော်၏ဟောပြောချက်ကို အဘယ်သူမျှလက်မခံကြ။- 33 ကိုယ်တော်၏ဟောပြောချက်ကိုလက်ခံသောသူမူကား ယင်းသို့လက်ခံခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်သည် သစ္စာတော်ရှင်ဖြစ်ကြောင်းကို သက်သေခံသူဖြစ်၏။- 34 ဘုရားသခင်သည် မိမိစေလွှတ်တော်မူသောသူအား ဝိညာဉ်တော်ကို အပြည့်အဝချပေးတော်မူသည်ဖြစ်၍ ထိုသူသည် ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို ဖော်ပြတတ်၏။-

35 ခမည်းတော်သည် သားတော်ကိုချစ်တော်မူသဖြင့် တန်ခိုးအာဏာရှိသမျှကို သားတော်လက်သို့ပေးအပ်တော်မူပြီ။- 36 သားတော်ကိုယုံကြည်သူသည် ထာဝရအသက်ကိုရ၏။ သားတော်၏စကားကိုနားမထောင်သူမူကား အသက်ကိုမရဘဲ ဘုရားသခင်၏အမျက်တော်သင့်သူဖြစ်လိမ့်မည်။

☆ 3:35 မ၊ ၁၁:၂၇။ လု၊ ၁၀:၂၂။

# 4

## သခင်ယေရှုနှင့်ရှုမာရီအမျိုးသမီး

1 သခင်ယေရှုသည်ယောဟန်ထက်ပို၍များ  
 သောတပည့်များကို ဗ တု တံဇံမ ့  
 ဂလာပေးလျက် နေသည်ကိုဖာရိရှဲတို့ကြားသိကြ၏။-

2 (အမှန်မှာသခင်ယေရှုကိုယ်တော်တိုင်ဗ  
 တု တံဇံ မ ့ ဂလာကိုပေးတော်မမူ။ တပ  
 ည့်တော်တို့သာ လျှင်ပေးခြင်းဖြစ်၏။)-

3 ယင်းသို့ဖာရိရှဲတို့ကြားသိကြကြောင်းကို  
 သခင်ယေရှုသိတော်မူလျှင် ယုဒပြည်မှ  
 ထွက်ခွာတော်မူ၍ဂါလိလဲပြည်သို့ကြွ တော်မူ၏။-

4 လမ်းတွင်ရှုမာရီပြည်ကိုဖြတ်၍သွားရ၏။

5 ရှုခါနာမည်ရှိသောမြို့သို့ရောက်တော်မူ၏။  
 ထိုမြို့သည်ယာကုပ်ကသားယောသပ်အား  
 ပေးသည့်မြေယာအနီးတွင်တည်ရှိ၏။-\*

6 ထိုအရပ်တွင်ယာ ကုပ်၏ရေတွင်းရှိ၏။ သခင်  
 ယေရှုသည်ခရီးပန်းတော်မူသဖြင့်ရေတွင်း  
 အနီးတွင်ထိုင်တော်မူ၏။ ထိုအချိန်ကားမွန်း  
 တည့်အချိန်ခန့်ဖြစ်သတည်း။

7 ရှုမာရီအမျိုးသမီးတစ်ဦးသည်ရေခပ်ရန်  
 ရောက်ရှိလာ၏။ သခင်ယေရှုက `ငါ့အား  
 သောက်ရေတစ်ခွက်ပေးပါ' ဟုထိုအမျိုး

\* 4:5 က၊ ၃၃:၁၉။ ယောရှု၊ ၂၄:၃၂။

သမီးအားမိန့်တော်မူ၏။- 8 (တပ  
ည့်တော်တို့သည်အစားအစာဝယ်ရန် မြို့ထဲသို့သွားနေခိုက်ဖြစ်၏။)

9 ရှုမာရီအမျိုးသမီးက ``သင်သည်ယုဒ  
အမျိုးသားတစ်ယောက်ဖြစ်ပါလျက် ရှုမာရီ  
အမျိုးသမီးဖြစ်သူကျွန်မထံမှသောက်ရေ  
ကိုအဘယ်ကြောင့်တောင်းပါသနည်း'' ဟုမေး၏။  
(ဤသို့မေးရသည့်အကြောင်းမှာယုဒအမျိုး  
သားများသည် ရှုမာရီအမျိုး သားတို့၏ခွက်  
ယောက်များကိုအသုံးပြုလေ့မရှိကြသော  
ကြောင့်ဖြစ်၏။)\*

10 သခင်ယေရှုက ``ဘုရားသခင်ပေးသနား  
တော်မူသောဆုကျေးဇူးတော်ကိုလည်းကောင်း၊  
သင့်အားသောက်ရေတစ်ခွက်တောင်းနေသူသည်  
အဘယ်သူဖြစ်သည်ကိုလည်းကောင်းသင်သည်  
သိပါလျှင် ထိုသူ၏ထံမှအသက်ရေကို တောင်းလိမ့်မည်။  
ထိုသူသည်လည်းသင့်အား ထိုရေကိုပေးလိမ့်မည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

11 ထိုအမျိုးသမီးက ``အရှင်၊ ရေတွင်းသည်  
နက်ပါ၏။ အရှင်မှာခပ်စရာရေပုံးမရှိ ပါ။  
အဘယ်မှာလျှင်အသက်ရေကိုရပါ မည်နည်း။-

12 အဖယာကုပ်သည်သူကိုယ်တိုင်မှစ၍သား  
များ၊ သိုးများ၊ နွားများသည်ဤရေတွင်းရေ

\* 4:9 ဇေ ၄:၁-၅။ နေ၊ ၄:၁-၂။

ကိုသောက်ခဲ့ကြပါ၏။ အရှင်သည်အဖ  
ယာကုပ်ထက်ပင်ကြီးမြတ်ပါသလော'' ဟု ဆို၏။

13 သခင်ယေရှုက ``ဤရေကိုသောက်သူတိုင်း  
နောက်တစ်ဖန်ရေငတ်လိမ့်ဦးမည်။- 14 ငါပေးမည့်ရေကိုသောက်သူမူကာ  
အခါမျှရေငတ်တော့မည်မဟုတ်။ ထိုရေသည်  
သူ၏အတွင်း၌ထားစဉ်စမ်းပေါက်လျက် သူ့  
အားထားရအသက်ကိုရရှိစေလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

15 ထိုအမျိုးသမီးက ``အရှင်၊ ကျွန်မသည်နောက်  
တစ်ဖန်ရေမငတ်စေရန်လည်းကောင်း၊ ဤအရပ်  
သို့လာ၍ရေမခပ်ရစေရန်လည်းကောင်း ထိုရေ  
ကိုကျွန်မအားပေးတော်မူပါ'' ဟုလျှောက်၏။

16 ကိုယ်တော်က ``သွားလော့။ သင့်ခင်ပွန်းကိုခေါ်  
ခဲ့လော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 ထိုအမျိုးသမီးက ``ကျွန်မမှာခင်ပွန်းမရှိ ပါ''  
ဟုဆို၏။

ကိုယ်တော်က ``ကျွန်မမှာခင်ပွန်းမရှိဟုဆို  
သည်မှာမှန်ပေ၏။- 18 သင့်မှာခင်ပွန်းငါးယောက်ရှိခဲ့ဖူးပြီ။  
ယခု သင်နှင့်အတူနေသူကားသင်၏ခင်ပွန်းမ ဟုတ်။  
သင်သည်မှန်သောစကားကိုပြော၏'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

19 အမျိုးသမီးက ``အရှင်သည်ပရောဖက်  
ဖြစ်တော်မူကြောင်းကိုကျွန်မသိမြင်နိုင် ပါ၏။-

20 ကျွန်မတို့၏ဘိုးဘေးများသည်ဤတောင် ပေါ်မှာ  
ဘုရားသခင်ကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်လေ့ ရှိကြပါ၏။



အရှင်တို့ယုဒအမျိုးသားများ ကမူယေရုရှလင်မြို့၌သာ ဘုရားသခင် ကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရမည်ဟုဆိုကြပါ၏။ ဟုလျှောက်၏။

21 သခင်ယေရှုက ``အချင်းအမျိုးသမီး၊ ငါ့ စကားကိုယုံလော့။ ဤတောင်ပေါ်၌လည်းကောင်း၊ ယေရုရှလင်မြို့၌လည်းကောင်းခမည်းတော်ကို ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းမပြုတော့မည့်အချိန် ရောက်ရှိလာပေအံ့။- 22 ရှမာရိလူမျိုးဖြစ်သောသင်တို့သည် မိမိတို့ မသိသည့်ဘုရားကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြ၏။ ငါတို့မူကားငါတို့သိသည့်ဘုရားကိုဝတ် ပြုကိုးကွယ်ကြ၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးတော်သည် ယုဒအမျိုး သားများထံမှတစ်ဆင့်သက်ရောက်လာသော ကြောင့်ဖြစ်၏။- 23 ဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူတို့သည်ခမည်းတော်အား အမှန်စင်စစ်ဖြစ်တော်မူသည့်အတိုင်း ဝိညာဉ် တော်တန်ခိုးအားဖြင့်မှန်ကန်စွာဝတ်ပြုကိုး ကွယ်ရမည့်အချိန်ရောက်လာလိမ့်မည်။ ယခု ပင်ရောက်လျက်ရှိ၏။ ထိုသို့ဝတ်ပြုကိုးကွယ် သူတို့ကိုခမည်းတော်နှစ်သက်တော်မူ၏။-

24 ဘုရားသခင်သည်နာမ်ဝိညာဉ်ဖြစ်တော်မူ သဖြင့် ကိုယ်တော်အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူတို့ သည်လည်းကိုယ်တော်အမှန်စင်စစ်ဖြစ်တော်မူ သည့်အတိုင်း ကိုယ်တော်၏ဝိညာဉ်တော်တန်ခိုး

အားဖြင့်မှန်ကန်စွာဝတ်ပြုကိုးကွယ်နိုင်ကြ မည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

25 အမျိုးသမီးက ``မေရှိယအရှင်ကြွလာတော်  
မူမည်ကိုကျွန်မသိပါ၏။ ထိုအရှင်ကြွလာ  
တော်မူသောအခါ ကျွန်မတို့အားအမှုအရာ  
ခပ်သိမ်းကိုရှင်းလင်းဖော်ပြတော်မူပါလိမ့်မည်''  
ဟုလျှောက်၏။

26 သခင်ယေရှုက ``ထိုအရှင်ကားသင်နှင့်ယခု  
စကားပြောနေသူငါပင်ဖြစ်၏'' ဟုမိန့်တော် မူ၏။

27 ထိုအချိန်၌တပ ညွှတ်တော်တို့ပြန်ရောက်လာ  
ကြ၏။ သူတို့သည်အမျိုးသမီးနှင့်ကိုယ်တော်  
စကားပြောလျက်နေသည်ကိုတွေ့ရသဖြင့်  
အံ့ဩကြ၏။ သို့ရာတွင်အမျိုးသမီးအား  
``အဘယ်အရာကိုအလိုရှိပါသနည်း''  
ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်အား  
``အဘယ် ကြောင့်ထိုအမျိုးသမီးနှင့်စကားပြော  
လျက်နေတော်မူပါသနည်း'' ဟူ၍လည်း  
ကောင်းအဘယ်သူမှမေးလျှောက်ကြ။

28 အမျိုးသမီးသည်ရေအိုးကိုထားခဲ့၍မြို့  
ထဲသို့သွားပြီးလျှင်- 29 ``ကျွန်မပြုခဲ့သမျှသောအမှုအရာများ  
အကြောင်းကိုပြောပြသူကိုလာ၍ကြည့်ကြ  
ပါ။ သူသည်ခရစ်တော်ပင်ဖြစ်လိမ့်မည်လော''

ဟုလူတို့အားဆို၏။- 30 သို့ဖြစ်၍လူတို့သည်မြို့ထဲမှထွက်၍ ကိုယ်တော်၏ထံသို့လာကြ၏။

31 ဤအတောအတွင်း၌တပ ညွှတ်တော်တို့က ``အရှင် ဘုရား၊ အစားအစာသုံးဆောင်တော်မူပါ'' ဟု လျှောက်ထားတောင်းပန်ကြ၏။

32 ကိုယ်တော်က ``သင်တို့မသိကြသည့်အစား အစာကိုငါသုံးဆောင်ပြီးပြီ'' ဟုမိန့်တော် မူ၏။-

33 ထို့ကြောင့်တပ ညွှတ်တော်တို့သည် ``ကိုယ်တော်အား အစားအစာဆက်ကပ်သူတစ်စုံတစ်ယောက်ရှိ လေပြီလော'' ဟုအချင်းချင်းမေးမြန်းကြ၏။

34 ကိုယ်တော်က ``ငါ၏အစားအစာကားငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောအရှင်၏အလိုတော်ကို လိုက်နာ၍ ထိုအရှင်ပေးအပ်သည့်အမှုတော် ကိုပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းပင်ဖြစ်၏။-

35 နောက်လေးလမျှကြာလျှင်ကောက်ရိတ်ချိန် ရောက်လိမ့်မည်ဟု သင်တို့ဆိုတတ်ကြသည် မဟုတ်လော။ သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား လယ်ပြင်တို့ကိုမျှော်ကြည့်လော့။ ရိတ်သိမ်း ရန်သီးနှံတို့သည်မှည့်ဝင်းလျက်ရှိပေပြီ။-

36 ရိတ်သူသည်အခကိုခံယူ၍ထာဝရအသက် ဆိုင်ရာသီးနှံများကိုရိတ်သိမ်း၏။ သို့ဖြစ်၍ စိုက်သူနှင့်ရိတ်သူတို့သည် အတူတကွရွှင်လန်း ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။- 37 တစ်ဦးကားစိုက်၍နောက်တစ်ဦးကားရိတ်

ဟူသောဆိုရိုးစကားသည်မှန်ကန်လျက်နေ  
 သတည်း။- 38 သင်တို့မစိုက်မပျိုးသည့်လယ်မှအသီး  
 အနှံများကိုရိတ်သိမ်းရန်သင်တို့အားငါ စေလွှတ်၏။  
 အခြားသောသူတို့ကစိုက်ပျိုး လုပ်ဆောင်ကြ၍  
 သင်တို့ကအကျိုးကိုခံစား ကြရ၏။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

39 ရှုမာရီအမျိုးသမီးက ``ဤသူသည်ကျွန်မ  
 ပြုခဲ့သမျှသောအမှုအရာများကိုပြော ပြပါ၏။''  
 ဟုဆိုသဖြင့်ထိုမြို့ရှိရှုမာရီ အမျိုးသားအမြောက်အ  
 မြားပင်သခင်ယေရှု အားယုံကြည်လာကြ၏။-

40 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ကိုယ်တော်၏ထံတော်  
 သို့ရောက်ကြသောအခါ မိမိတို့ထံတွင်  
 တည်းခိုတော်မူပါဟုလျှောက်ထားတောင်းပန် ကြ၏။  
 သခင်ယေရှုသည်ထိုအရပ်တွင်နှစ် ရက်မျှနေတော်မူ၏။

41 ကိုယ်တော်၏တရားတော်ကိုကြားနာကြရ  
 သဖြင့် ကိုယ်တော်အားယုံကြည်လာကြသူ  
 အမြောက်အမြားလည်းရှိ၏။- 42 ထိုသူတို့ကရှုမာရီအမျိုးသမီးအား  
 ``ယခု ငါတို့သည်ကိုယ်တော်အားယုံကြည်လာကြ  
 သည်မှာ သင့်စကားကြောင့်မဟုတ်။ ကိုယ်တော်  
 ၏တရားတော်ကိုငါတို့ကိုယ်တိုင်ကြားနာ  
 ကြရသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ဤအရှင်ကား

လောက၏ကယ်တင်ရှင်အစစ်အမှန်ပင်  
 ဖြစ်တော်မူကြောင်းကိုငါတို့သိကြပြီ။' ဟုဆိုကြ၏။

အရာရှိတစ်ဦး၏သားကို ရောဂါပျောက်စေတော်မူခြင်း

43-44

“ပရောဖက်သည်မိမိနေရင်းပြည်ရွာ၌

ဂုဏ်အသရေမရှိ” ဟုသခင်ယေရှုကိုယ်

တော်တိုင်မိန့်တော်မူခဲ့ဖူးသည့်အတိုင်း နှစ်

ရက်မျှကြာသော်ထိုအရပ်မှထွက်ခွာ၍

ဂါလိလဲပြည်သို့ကြွတော်မူ၏။-✠ 45 ရောက်တော်မူလျှင်ဂါလိလဲပြည်သား

သည်ကိုယ်တော်အားကြိုဆိုလက်ခံကြ၏။

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ယေရှုရှလင်မြို့

တွင်ကျင်းပခဲ့သည့်ပသခါပွဲတော်သို့ သူ

တို့ကိုယ်တိုင်ရောက်ခဲ့ကြ၍ ထိုပွဲတော်အတွင်း

၌ကိုယ်တော်ပြုတော်မူခဲ့သောအမှုအရာ

အပေါင်းကိုတွေ့မြင်ခဲ့ကြသောကြောင့်တည်း။✠

46

ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်ရေကိုစပျစ်ရည်ဖြစ်

စေတော်မူခဲ့ရာ ဂါလိလဲပြည်ကာနုမြို့သို့

တစ်ဖန်ကြွတော်မူ၏။ ထိုမြို့၌အစိုးရအရာ

ရှိတစ်ဦးရှိ၏။ သူ၏သားသည်ကပေရနောင်

မြို့တွင်ဖျားနာလျက်နေ၏။-✠ 47 ထိုအရာရှိသည်ယုဒပြည်မှဂါလိလဲ

ပြည်သို့သခင်ယေရှုကြွလာတော်မူကြောင်း

ကိုကြားသဖြင့် အထံတော်သို့သွား၍သေ

ခါနီးဖြစ်သော မိမိသား၏အနာရောဂါ

ကိုပျောက်ကင်းစေတော်မူပါမည့်အကြောင်း

လျှောက်ထား၏။- 48 သခင်ယေရှုက

“သင်တို့သည်အံ့ဩဖွယ်ရာ နိမိတ်လ ကု

✠ 4:43-44 မ၊ ၁၃:၅၇။ မာ၊ ၆:၄။ လု၊ ၄:၂၄။ ✠ 4:45 ယော၊ ၂:၂၃။

✠ 4:46 ယော၊ ၂:၁-၁၁။

ခဏာများကိုမတွေ့မမြင်ရလျှင် ယုံကြည်ကြမည်မဟုတ်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

49 အရာရှိက ``အရှင်၊ အကျွန်ုပ်၏သားမသေမီ  
ကြွတော်မူပါ'' ဟုလျှောက်၏။

50 သခင်ယေရှုက ``သွားလော့။ သင့်သားသည်  
အသက်ရှင်လိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ထိုသူသည်သခင်ယေရှုမိန့်တော်မူသည့်  
စကားကိုယုံကြည်လျက်ထွက်သွား၏။-

51 သူသည်လမ်းခရီးမှာရှိနေသေးစဉ်သူ၏  
အစေခံများရောက်လာ၍ ``အရှင်၏သားငယ်  
သည်သက်သာလာပါပြီ'' ဟုပြောကြားကြ၏။

52 ထိုသူက ``အဘယ်အချိန်၌သားငယ်ရောဂါ  
သက်သာသွားပါသနည်း'' ဟုမေးသောအခါ  
အစေခံများက ``ယမန်နေ့မွန်းလွဲတစ်နာရီ  
ခန့်တွင်အဖျားပျောက်ပါ၏'' ဟုဖြေကြား  
ကြ၏။-

53 ထိုအခါဖခင်ဖြစ်သူသည်ထိုအချိန်ကား  
'သင့်သားသည်အသက်ရှင်လိမ့်မည်' ဟုသခင်  
ယေရှုမိန့်တော်မူသောအချိန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း  
ကိုသတိရလေသည်။ သို့ဖြစ်၍သူနှင့်တကွ  
အိမ်သူအိမ်သားအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော်  
အားယုံကြည်လာကြ၏။

54 ဤကားယုဒပြည်မှဂါလိလဲပြည်သို့သခင်  
ယေရှုကြွတော်မူပြီးနောက် ဒုတိယအကြိမ်

ပြတော်မူသောအံ့ဖွယ်နိမိတ်လက္ခဏာဖြစ် သတည်း။

### 5

ရေကန်အနီးတွင်မကျန်းမမာသူ တစ်ယောက်ကိုကျန်းမာစေခြင်း

1 ထိုနောက်ယုဒအမျိုးသားတို့၏ဘာသာရေး ပွဲတော်ရှိသဖြင့် သခင်ယေရှုသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ကြွတော်မူ၏။- 2 ယေရှုရှလင်မြို့သို့တံခါးအနီးမှာရေကန်ရှိ၏။ ထိုရေကန်ကိုဟေဗြဲစကားဖြင့်ဗေသသဒဟုခေါ်၏။ ထိုရေကန်ကိုမုခ်ငါးခုဖြင့်ခြုံရံထား၏။- 3 ထိုမုခ်များအောက်တွင်မျက်စိမမြင်သူ၊ ခြေမစွမ်းမသန်သူ၊ လေဖြတ်သူမှစ၍ သူနာအမြောက်အမြားပင်လဲလျောင်း လျက်နေကြ၏။-

4 (ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန်သည်မကြာမကြာရေကန်သို့ဆင်းသက်ကာရေကိုလှုပ်ရှားလှေ့ရှိသဖြင့် ထိုသူတို့သည်ရေလှုပ်ရှားမည်ကို စောင့်မျှော်လျက်နေကြ၏။ ယင်းသို့ရေလှုပ်ရှားလာပြီးနောက် ဦးစွာပထမရေကန်တွင်းသို့ ဆင်းနိုင်သူသည်ရောဂါပျောက်သွားလေသည်။)-

5 ထိုနေရာတွင်သုံးဆယ့်ရှစ်နှစ်ပတ်လုံးမကျန်းမမာဖြစ်နေသူလူတစ်ယောက်ရှိ၏။-

6 ထိုသူလဲလျောင်းနေသည်ကိုသခင်ယေရှု မြင်တော်မူလျှင် ကာလကြာမြင့်စွာဤသို့ လဲလျောင်းနေခဲ့သည့်အဖြစ်ကိုသိတော်မူ၏။

ထို့ကြောင့်ကိုယ်တော်က "သင်သည်ကျန်းမာ လိုပါသလော" ဟုမေးတော်မူ၏။

7 ထိုသူက "အရှင်၊ ရေလှုပ်ရှားလာသောအခါ အကျွန်ုပ်ကိုရေကန်ထဲသို့ချပေးမည့်သူ တစ်ယောက်မျှမရှိပါ။ အကျွန်ုပ်ဆင်းမည်ပြု နေစဉ် အခြားသူတစ်ယောက်သည်ဦးစွာရေ ကန်ထဲသို့ရောက်ရှိသွားတတ်ပါ၏" ဟု လျှောက်၏။

8 သခင်ယေရှုက "ထလော့၊ သင့်အိပ်ရာကိုယူ ချိလှမ်းသွားလော့" ဟုထိုသူအားမိန့်တော် မူ၏။- 9 ထိုသူသည်ချက်ချင်းကျန်းမာလာသဖြင့် မိမိ၏အိပ်ရာကိုယူချိလှမ်းသွားလေ၏။

ထိုနေ့ကားဥပုသ်နေ့ဖြစ်၏။- 10 သို့ဖြစ်၍ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်ကျန်း မာသူအား "ယနေ့သည်ဥပု သ်နေ့ဖြစ်၍သင့် အိပ်ရာကိုမယူဆောင်အပ်" ဟုဆို၏။\*

11 ထိုသူက "အကျွန်ုပ်အားကျန်းမာစေသူက 'သင့်အိပ်ရာကိုယူချိလှမ်းသွားလော့' ဟုစေ ခိုင်းပါ၏" ဟုပြန်၍ပြော၏။

12 သူတို့က "သင့်အားအိပ်ရာကိုယူချိလှမ်းသွား လော့ဟုဆိုသူကားမည်သူနည်း" ဟုမေးကြ၏။

13 သို့ရာတွင်မိမိအားဤသို့စေခိုင်းသူသည် မည်သူဖြစ်ကြောင်းကို ကျန်းမာလာသောသူ သည်မသိ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သခင်

\* 5:10 နေ၊ ၁၃:၁၉။ ယော၊ ၁၇:၂၁။



ယေရှုသည် ပရိသတ်အကြားမှထင်  
မရှားထွက်ခွာသွားတော်မူသောကြောင့်တည်း။

14 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်ထိုသူ့ကိုမိမိ၏  
တော်ထဲတွင်တွေ့တော်မူသဖြင့် “သင်သည်ယခု  
ကျန်းမာလာလေပြီ။ နောက်ထပ်အပြစ်မကူး  
နှင့်။ သို့မဟုတ်ပါမူ သင်သည်ဤမျှထက်ဆိုး  
ရှားသောအဖြစ်မျိုးနှင့်ကြုံရလိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

15 ထိုသူသည်ထွက်သွား၍မိမိအားကျန်းမာ  
စေသောသူမှာ သခင်ယေရှုပင်ဖြစ်ကြောင်း  
ယုဒအာဏာပိုင်တို့အားပြောကြားလေ၏။-

16 ထို့ကြောင့်ဥပုသ်နေ့၌ဤအမှုအရာကို  
ပြုတော်မူသည့်အတွက် ယုဒအာဏာပိုင်  
တို့သည်ထိုနေ့မှစ၍ကိုယ်တော်အား အနှောင့်အယှက်ပေးကြ၏။-

17 ကိုယ်တော်က “ငါ့ခမည်းတော်သည်အဘယ်  
အခါမျှအလုပ်မှရပ်နားသည်ဟူ၍မရှိ။  
ထိုနည်းတူစွာငါသည်လည်းလုပ်ဆောင်လျက် နေရမည်”  
ဟုထိုသူတို့အားမိန့်တော်မူ၏။

18 ဤသို့မိန့်တော်မူသောကြောင့်လည်းကောင်း၊ ဥပု  
သ် စည်းကမ်းကိုချိုးဖောက်ရုံမက ဘုရားသခင်အား  
မိမိ၏အဖဟူ၍ခေါ်ကာ မိမိကိုယ်ကိုဘုရား  
နှင့်တန်းတူထားတော်မူသောကြောင့်လည်းကောင်း  
ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုသတ်  
ရန်ပို၍ကြံစည်အားထုတ်ကြ၏။

သားတော်၏အခွင့်အာဏာ

19 ထို့ကြောင့်သခင်ယေရှုက ယုဒအာဏာပိုင် တို့အား  
“အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆို သည်ကားသားတော်သည်  
မိမိအလိုအလျောက် အဘယ်အမှုကိုမျှမပြုနိုင်။  
ခမည်းတော်ပြု တော်မူသည့်အမှုအရာများကိုတွေ့မြင်ရ  
သည့်အတိုင်းသာလျှင်ပြု၏။ ခမည်းတော်ပြု  
တော်မူသောအရာတို့ကိုသားတော်သည်ပြု တော်မူ၏။-

20 ခမည်းတော်သည်သားတော်ကိုချစ်တော်မူ  
သဖြင့် မိမိပြုသမျှသောအမှုအရာများ  
ကိုသားတော်အားပြသတော်မူ၏။ ဤအမှု  
အရာများထက်ပင်ကြီးစွာသောအမှုအရာ  
များကိုပြုရန် ခမည်းတော်သည်သားတော်အား  
ပြသပေးမည်ဖြစ်၍သင်တို့သည်အံ့ဩ ကြလိမ့်မည်။-

21 ခမည်းတော်သည်သူသေများကိုအသက်ပြန်  
ရှင်စေတော်မူသကဲ့သို့ သားတော်သည်လည်း  
မိမိအလိုရှိသူများကိုအသက်ရှင်စေ တော်မူ၏။-

22 ခမည်းတော်သည်အဘယ်သူကိုမျှတရား  
စီရင်တော်မူ။- 23 သားတော်အားတရားစီရင်ပိုင်ခွင့်ရှိသမျှ  
ကိုပေးအပ်ထားတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍လူတို့  
သည်ခမည်းတော်အားရိုသေကြသည်နည်း တူ  
သားတော်အားရိုသေရကြမည်။ သားတော်  
အားမရိုသေသောသူသည်သားတော်ကိုစေ  
လွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်အားမရိုသေ သူဖြစ်၏။

24 “အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
 ငါ၏စကားကိုကြားနာ၍ ငါ့ကိုစေလွှတ်  
 တော်မူသောအရှင်ကိုယုံကြည်သူသည်  
 ထာဝရအသက်ကိုရ၏။ သူသည်တရား  
 စီရင်တော်မူခြင်းကိုမခံရဘဲ သေခြင်း  
 မှအသက်ရှင်ခြင်းသို့ကူးမြောက်သောသူ ဖြစ်၏။-

25 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
 သူသေတို့သည် ဘုရားသခင်၏သားတော်  
 အသံကိုကြားရသည့်အချိန်ကျရောက်  
 လာလိမ့်မည်။ ထိုအချိန်သည်ယခုပင်ကျ  
 ရောက်လျက်ရှိပြီ။ သားတော်၏အသံကို  
 ကြားရသောသူတို့သည်အသက်ပြန်၍ ရှင်ကြလိမ့်မည်။-

26 ခမည်းတော်မှာအသက်ပေးပိုင်သောတန်ခိုး  
 ရှိတော်မူသည်နည်းတူ သားတော်တွင်လည်းရှိ  
 စေရန်ထိုတန်ခိုးကိုသားတော်အားအပ်နှင်း

ထားတော်မူ၏။ - 27 သားတော်သည်လူသားဖြစ်တော်မူသည်နှင့်  
 အညီ တရားစီရင်ပိုင်သောတန်ခိုးအပ်နှင်း  
 ခြင်းကိုခံရ၏။ - 28 ဤအခြင်းအရာကိုသင်တို့မအံ့သြကြနှင့်။

သင်္ချိုင်းမှသူသေတို့သည်သားတော်၏အသံ  
 တော်ကိုကြား၍ထွက်လာကြမည့်အချိန်ကျ  
 ရောက်လိမ့်မည်။ - 29 အကျင့်ကောင်းကိုပြုခဲ့သူတို့သည်ထမြောက်  
 ၍အသက်ရှင်ကြရလိမ့်မည်။ အကျင့်ဆိုးကို  
 ပြုခဲ့သူတို့မူကား ထမြောက်၍အပြစ်စီရင်

ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။\*

သခင်ယေရှုအကြောင်း သက်သေခံသူများ

30 “ငါသည်မိမိအလိုအလျောက်မည်သည့်အရာကိုမျှမပြုနိုင်။ ခမည်းတော်ဖော်ပြသည့်အတိုင်းသာလျှင်စီရင်ဆုံးဖြတ်၏။ ငါသည်ကိုယ့်အလိုသို့မလိုက်။ ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်၏အလိုတော်သို့လိုက်သည်ဖြစ်၍ ငါ၏စီရင်ဆုံးဖြတ်ချက်သည်မှန်ကန်၏။

31 “ငါသည်မိမိ၏အကြောင်းကိုသက်သေခံလျှင် ငါ၏သက်သေခံချက်သည်ခိုင်လုံခြင်းမရှိ။-

32 သို့ရာတွင်ငါ့အကြောင်းကိုသက်သေခံသူ တစ်ပါးရှိ၏။ သူ၏သက်သေခံချက်သည်မှန် ကန်ကြောင်းကိုငါသိ၏။-

33 သင်တို့သည်ယောဟန်၏ထံသို့စေတမန်များစေလွှတ်ခဲ့ကြ၏။ သူသည်သမ္မာတရားဘက်ကသက်သေခံ၏။- \* 34 ငါ့အကြောင်းကိုလူတစ်စုံတစ်ယောက်က သက်သေခံရန်လို၍မဟုတ်။ သင်တို့ကယ်တင်

ခြင်းခံရစေရန်သာဤစကားကိုငါပြော ၏။-

35 ယောဟန်သည်အလျှံထ၍ထွန်းလင်းနေသော ဆီမီးခွက်သဖွယ်ဖြစ်သဖြင့် သင်တို့သည်သူ၏အလင်းရောင်တွင်ခဏမျှသာပျော်မွေ့လို ကြ၏။-

36 သို့ရာတွင်ယောဟန်၏သက်သေခံချက်ထက် ကြီးမြတ်သည့်သက်သေခံချက်ငါ့မှာရှိ၏။

\* 5:29 ဒါ ၁၂:၂။ \* 5:33 ယော ၁:၁၉-၂၇၊ ၃:၂၇-၃၀။

ခမည်းတော်ငါ့အားပေးအပ်သဖြင့် ယခုငါ  
 လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့်အမှုအရာများကပင်  
 ငါ့ကိုခမည်းတော်စေလွှတ်တော်မူကြောင်းကို  
 သက်သေခံကြ၏။- 37 ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်ကိုယ်  
 တိုင်ကလည်း ငါ့အကြောင်းကိုသက်သေခံတော်  
 မူ၏။ သင်တို့သည်ခမည်းတော်၏အသံတော်  
 ကိုအဘယ်အခါကမျှမကြားဘူးကြ။  
 သဏ္ဍာန်တော်ကိုလည်းမမြင်ဘူးကြ။-✧

38 ခမည်းတော်စေလွှတ်တော်မူသောသူကို  
 မယုံကြည်ကြသဖြင့် နှုတ်ကပတ်တော်သည်  
 သင်တို့၏စိတ်နှလုံးတွင်မကိန်းအောင်း။-

39 ကျမ်းစာတော်တွင်ရှာဖွေ၍ထာဝရအသက်  
 ကိုတွေ့ရှိလိမ့်မည်ဟုသင်တို့ထင်မှတ်ကြသဖြင့်  
 ကျမ်းစာတော်ကိုအပတ်တကုတ်လေ့လာကြ၏။  
 ထိုကျမ်းစာတော်ကပင်လျှင်ငါ့အကြောင်းကို  
 သက်သေခံ၏။- 40 သို့သော်လည်းသင်တို့သည်အသက်ရအံ့သော  
 ငှာငါ့ထံသို့မလာလိုကြ။

41-42 “လူတို့ချီးမွမ်းဂုဏ်ပြုခြင်းကိုငါမခံလို။  
 သို့ရာတွင်သင်တို့အကြောင်းကိုငါသိ၏။  
 သင်တို့စိတ်နှလုံးတွင်ဘုရားသခင်ကို ချစ်ခြင်းမရှိကြ။-

43 ငါသည်ခမည်းတော်၏အခွင့်အာဏာနှင့်  
 ရောက်ရှိလာသော်လည်း သင်တို့သည်ငါ့ကို

---

✧ 5:37 မ၊ ၃:၁၇။ မာ၊ ၁:၁၁။ လု၊ ၃:၂၂။

လက်မခံကြ။ အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက် သည်  
 ကိုယ်ပိုင်အခွင့်အာဏာနှင့်ရောက်ရှိလာ ပါမူ  
 သင်တို့လက်ခံကြလိမ့်မည်။- 44 သင်တို့သည်အချင်းချင်းချီးမွမ်းဂုဏ်ပြု  
 ကိုခံလိုကြ၏။ သို့ရာတွင်တစ်ဆူတည်းရှိတော်  
 မူသောဘုရားသခင်၏ချီးမွမ်းဂုဏ်ပြုခြင်း  
 ကိုခံရန်ကိုမူမကြိုးစားကြ။ သို့ဖြစ်၍သင်  
 တို့သည်ငါ့ကိုအဘယ်သို့ယုံကြည်နိုင်ကြ မည်နည်း။-  
 45 သို့သော်ငါသည်သင်တို့အားခမည်းတော်၏  
 ရှေ့တော်၌ အပြစ်တင်စွပ်စွဲလိမ့်မည်ဟုမထင်  
 ကြနှင့်။ သင်တို့အားအပြစ်တင်မည့်သူကား  
 သင်တို့ကိုးစားသောမောရှေပင်ဖြစ်၏။-  
 46 မောရှေသည်ငါ၏အကြောင်းကိုရေးသား  
 ဖော်ပြခဲ့၏။ ထို့ကြောင့်မောရှေကိုသင်တို့  
 ယုံလျှင်ငါ့ကိုလည်းယုံကြလိမ့်မည်။-  
 47 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်မောရှေရေးသား  
 ဖော်ပြချက်များကိုမယုံကြသဖြင့် အဘယ်  
 သို့လျှင်ငါ၏စကားကိုယုံနိုင်ကြမည်နည်း''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 6

လူငါးထောင်ကိုကျွေးမွေးတော်မူခြင်း  
 (မာ ၁၄:၁၃-၂၁။ မာ ၆:၃၀-၄၄။ လု၊ ၉:၁၀-၁၇)

1 ထိုသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်သခင်ယေရှုသည်  
ဂါလိလဲအိုင် (တံဗေရိအိုင်ဟုလည်းခေါ်သည်)

ကိုကူးတော်မူ၏။- 2 သူနာများအားရောဂါပျောက်ကင်းစေတော်  
မူသည်ကိုတွေ့မြင်ခဲ့ကြသဖြင့် လူပရိသတ်  
ကြီးသည်နောက်တော်သို့လိုက်ကြ၏။-

3 သခင်ယေရှုသည်တောင်ပေါ်သို့တက်တော်မူ၍  
တပ ညွှတ်တော်တို့နှင့်အတူထိုင်တော်မူ၏။-

4 ယုဒအမျိုးသားတို့၏ပွဲတော်ဖြစ်သော  
ပသခါပွဲကျရောက်ရန်အခါကားနီး ပေပြီ။-

5 သခင်ယေရှုသည်မျှော်ကြည့်လိုက်သောအခါ  
မိမိထံသို့လူပရိသတ်ကြီးလာလျက်နေ  
သည်ကိုမြင်တော်မူ၍ “ဤသူတို့စားရန်  
အစားအစာကိုအဘယ်မှာဝယ်နိုင်သနည်း” ဟုဖိလိ ပု  
ပုအားမေးတော်မူ၏။- 6 (ဤသို့မေးတော်မူခြင်းမှာဖိလိ  
ပုပုကိုအကဲ ခပ်လို၍ဖြစ်၏။ ကိုယ်တော်ကားမိမိအဘယ်  
သို့ပြုမည်ကိုသိရှိပြီးဖြစ်ပေသည်။)

7 ဖိလိ ပု ပုက “လူတစ်ယောက်ကိုအစားအစာ  
အနည်းငယ်စီကျွေးရန်ပင်လျှင် ငွေဒေနာရီ  
နှစ်ရာဖိုးနှင့်လုံလောက်မည်မဟုတ်ပါ။” ဟု

လျှောက်၏။- 8 ရှိမုန်ပေတရု၏ညီ၊ တပ  
ညွှတ်တော်တစ်ဦးဖြစ် သူ့အ နှု ခြေကကိုယ်တော်အား၊-

9 “ဤမှာသူငယ်တစ်ယောက်ရှိပါ၏။ သူ့ထံ  
တွင်မုယောမုန်ငါးလုံးနှင့်ငါးနှစ်ကောင်ရှိ

ပါ၏။ သို့ရာတွင်ဤမျှကြီးမားသောလူ  
ပရိသတ်အား ထိုမုန့်နှင့်ငါးကိုအဘယ်  
သို့လျှင်လောက်အောင်ကျွေးနိုင်ပါမည် နည်း''  
ဟုလျှောက်၏။

10 ကိုယ်တော်က ``လူတို့အားထိုင်စေကြလော့''  
ဟု မိန့်တော်မူ၏။ (ထိုအရပ်တွင်မြက်ထူထပ်သဖြင့်)  
ငါးထောင်မျှသောလူတို့သည်မြက်ပေါ်တွင်  
ထိုင်ကြ၏။- 11 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်မုန့်ကိုယူ၍  
ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းတော်မူပြီးလျှင်  
ထိုင်နေသောသူတို့အားဝေငှပေးတော်  
မူ၏။ ငါးကိုလည်းထိုနည်းတူပြုတော်  
မူ၏။ လူတို့သည်ဝအောင်စားကြရ၏။-

12 ထိုသူတို့စား၍ဝကြသောအခါကိုယ်တော်  
က ``စားကြွင်းစားကျန်များကိုမလေမလွင့်  
ရအောင်သိမ်းကြလော့'' ဟုတပ ညွှတ်တော်တို့  
အားမိန့်တော်မူ၏။- 13 သို့ဖြစ်၍တပ  
ညွှတ်တော်တို့သည်ကောက်သိမ်း ကြရာမှယောမုန့်ငါးလုံးနှင့်ငါးနှစ်ကောင်  
မှ စားကြွင်းစားကျန်အစအနများတောင်း  
တစ်ဆယ့်နှစ်တောင်းအပြည့်ရကြ၏။

14 ဤသို့ကိုယ်တော်ပြုတော်မူသောအံ့ဩဖွယ်  
နိမိတ်လ ကု ခဏာကိုမြင်ကြရသောသူတို့က  
``ဤသူကားလောကသို့ကြွလာတော်မူမည်  
ဟုဆိုသောပရောဖက်အမှန်ပင်ဖြစ်၏'' ဟု ဆိုကြ၏။-



15 သခင်ယေရှုသည်ထိုသူတို့လာ၍ မိမိအား  
 အတင်းအဋ္ဌ ၄ မှ မခေါ်ဆောင်ကာမင်းမြှောက်ကြ  
 လိမ့်မည်ကိုသိတော်မူသဖြင့် တစ်ကိုယ်တည်း  
 တောင်ပေါ်သို့ရှောင်တိမ်းသွားတော်မူ၏။

ရေပေါ်မှာကိုယ်တော်စက်တော်ဖြန့်တော်မူခြင်း  
 (မာ ၁၄:၂၂-၃၃။ မာ ၆:၄၅-၅၂)

16 ညနေချမ်းအချိန်ရောက်သောအခါ တပ  
 ည့်တော် တို့သည်ဂါလိလဲအိုင်သို့ဆင်းသွားကြ၏။-

17 လှေပေါ်သို့တက်ကြပြီးလျှင်အိုင်တစ်ဖက်ကမ်း  
 ရှိကပေရနောင်မြို့သို့ပြန်သွားကြ၏။ မိုးချုပ်

လာသော်လည်းသခင်ယေရှုကားသူတို့ထံသို့  
 မကြွမရောက်သေး။- 18 ထိုအချိန်၌လေပြင်းကျလျက်နေသဖြင့်  
 အိုင်တွင်လှိုင်းထလာ၏။- 19 တပ

ည့်တော်တို့သည်သုံးလေးမိုင်ခန့်လှော်ခတ်  
 ပြီးသောအခါ သခင်ယေရှုရေပေါ်မှာစက်တော်  
 ဖြန့်၍ မိမိတို့အနီးသို့ကြွလာသည်ကိုမြင် ကြ၏။  
 ထိုအခါသူတို့သည်ကြောက်လန့်ကြ၏။- 20 ကိုယ်တော်က  
 "မကြောက်ကြနှင့်။ ငါပင်ဖြစ် သည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

21 ထိုအခါသူတို့သည်ဝမ်းမြောက်စွာကိုယ်တော်  
 အားလှေပေါ်သို့ပင့်ဖိတ်ကြ၏။ ထိုနောက်လှေ  
 သည်တစ်ခဏချင်းတွင်ရောက်လိုရာကမ်း  
 ခြေသို့ဆိုက်လေ၏။

သခင်ယေရှုကိုလူတို့ရှာကြခြင်း

22 နောက်တစ်နေ့၌အိုင်တစ်ဖက်ကမ်းတွင်နေရစ်  
 ခဲ့သောလူပရိသတ်တို့သည် ထိုအရပ်၌လှေ  
 တစ်စင်းတည်းရှိခဲ့သည်ကိုသတိရကြ၏။  
 ထိုလှေတွင်သခင်ယေရှုလိုက်ပါတော်မမူ ဘဲ  
 တပ ညွှတ်ချည်းသာလျှင်ထွက်ခွာသွား  
 ကြသည်ကိုသိကြ၏။- 23 သို့သော်လည်းတိဗေရိမြို့မှလာသောလှေများ  
 သည်သခင်ဘုရားကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်း၍  
 လူပရိသတ်အားမုန့်ကိုကျွေးမွေးတော်မူခဲ့  
 သည့်အရပ်အနီးသို့ဆိုက်ရောက်လာကြ၏။-

24 လူပရိသတ်သည်ထိုအရပ်တွင်သခင်ယေရှု  
 သည်လည်းကောင်း၊ တပ ညွှတ်တို့သည်လည်း  
 ကောင်းမရှိကြောင်းကိုသိမြင်သောအခါ ထို  
 လှေများပေါ်သို့တက်၍ကိုယ်တော်ကိုရှာရန်  
 ကပေရနောင်မြို့သို့သွားကြ၏။

အသက်အာဟာရဖြစ်တော်မူသော သခင်ယေရှု

25 အိုင်တစ်ဖက်ကမ်းတွင်ကိုယ်တော်ကိုတွေ့ကြသော  
 အခါလူပရိသတ်က ``ဆရာတော်၊ ကိုယ်တော်သည်  
 ဤအရပ်သို့အဘယ်အခါကကြွလာတော်မူ ပါသနည်း''  
 ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

26 သခင်ယေရှုက ``အမှန်အကန်သင်တို့အားငါ  
 ဆိုသည်ကား သင်တို့ငါ့ကိုရှာကြခြင်းမှာငါပြု  
 သည့်နိမိတ်လ ကု ခဏာများ၏ အနက်အဋ္ဌ

ဌိ ပု ပါ ယ်ကို နားလည်ကြရ၍မဟုတ်။  
အစားအစာကိုဝ အောင်စားကြရ၍ဖြစ်၏။-

27 ပုပ်ပျက်တတ်သောအစာအာဟာရအတွက်  
မကြိုးပ မ်းကြနှင့်။ ထာဝရအသက်ကိုရရှိ  
စေသောမပုပ်ပျက်နိုင်သောအစာအာဟာရ  
အတွက်ကြိုးပ မ်းကြလော့။ ဘုရားသခင်သည်  
လူသားအားတန်ခိုးအာဏာကိုအပ်နှင်းတော်  
မူသည်ဖြစ်၍ လူသားသည်ထိုအစာအာဟာရ  
ကိုသင်တို့အားပေးတော်မူလိမ့်မည်' ဟုမိန့် တော်မူ၏။

28 လူတို့က ``အကျွန်ုပ်တို့သည်ဘုရားသခင်  
အလိုတော်ရှိသည့်အရာကိုဆောင်ရွက်နိုင် ရန်  
အဘယ်သို့ပြုရပါမည်နည်း' ဟုမေး လျှောက်ကြ၏။

29 သခင်ယေရှုက ``ဘုရားသခင်အလိုတော်ရှိ  
သည့်အရာကား ကိုယ်တော်စေလွှတ်တော်မူသော  
သူကိုသင်တို့ယုံကြည်ကြစေရန်ပင်ဖြစ်၏'  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

30 ထိုသူတို့က ``အရှင်အားအကျွန်ုပ်တို့ယုံကြည်နိုင်  
ကြစေရန် အဘယ်အံ့ဩဖွယ်နိမိတ်လ  
ကု ခဏာကို ပြတော်မူပါမည်နည်း။  
အရှင်အဘယ်အမှုကို လုပ်ဆောင်တော်မူမည်နည်း။-

31 ကျမ်းစာတော်တွင် `ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့စား  
ရန်ကောင်းကင်မှမုန့်ကိုချပေးတော်မူ၏' ဟု  
ပါရှိသည်အတိုင်း အကျွန်ုပ်တို့၏ဘိုးဘေး

များသည်တောကနုတာရတွင်မနုနုမုနုကိုစားကြ ရပါ၏။  
ဟုလျှောက်ကြ၏။<sup>☆</sup>

32 သခင်ယေရှုက ``အမှန်အကန်သင်တို့အား  
ငါဆိုသည်ကား မောရှေသည်သင်တို့အား  
ကောင်းကင်မှအစာအာဟာရကိုပေးသည် မဟုတ်။  
ငါ့ခမည်းတော်သည်သင်တို့အား ကောင်းကင်မှ  
အစာအာဟာရအစစ်အမှန် ကိုပေးတော်မူ၏။-

33 ထိုစစ်မှန်သောအစာအာဟာရကားကောင်းကင်  
ဘုံမှကျဆင်း၍ ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့အား  
အသက်ပေးသောသူဖြစ်၏။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

34 ထိုအခါသူတို့က ``အရှင်၊ ထိုအစာအာဟာရ ကို  
အကျွန်ုပ်တို့အားအစဉ်မပြတ်ပေးသနား တော်မူပါ။  
ဟုလျှောက်ကြ၏။

35 သခင်ယေရှုက ``ငါသည်အသက်၏အစာအာဟာ  
ရဖြစ်၏။ ငါ့ထံသို့လာသောသူသည်အဘယ်အခါ  
၌မျှဆာငတ်လိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါ့ကိုယုံကြည်သော  
သူသည်လည်း အဘယ်အခါမျှရေငတ်လိမ့်မည်  
မဟုတ်။- 36 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်ငါ့ကိုတွေ့မြင်ကြ  
သော်လည်းမယုံကြည်ကြဟုငါဆိုခဲ့ပြီ။-

37 ခမည်းတော်ငါ့အားပေးအပ်တော်မူသောသူ  
အပေါင်းတို့သည် ငါ့ထံသို့လာကြလိမ့်မည်။ ငါ့  
ထံလာသောသူကိုငါသည်ပစ်ပယ်လိမ့်မည် မဟုတ်။-

☆ 6:31 ထွ၊ ၁၆:၄၊ ၁၅။ ဆာ၊ ၇၈:၂၄။

38 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ငါသည်ငါ့အလိုအတိုင်း  
ဆောင်ရွက်ရန် ကောင်းကင်ဘုံမှဆင်းသက်လာသည်  
မဟုတ်။ ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်၏  
အလိုအတိုင်းဆောင်ရွက်ရန် ဆင်းသက်လာသော  
ကြောင့်တည်း။- 39 ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်၏အလို  
တော်ကား ကိုယ်တော်ရှင်ပေးအပ်ထားတော်မူ  
သောသူအပေါင်းတို့သည် ဆုံးပါးပျက်စီး  
ခြင်းမှနောက်ဆုံးသောနေ့၌ ရှင်ပြန်ထမြောက်  
ကြစေရန်ပင်ဖြစ်သည်။- 40 သားတော်ကိုဖူးမြင်၍ယုံကြည်လာသူ  
အပေါင်းတို့သည် ထာဝရအသက်ကိုရကြ  
စေရန်ခမည်းတော်အလိုတော်ရှိ၏။ ငါသည်  
လည်းသူတို့အား နောက်ဆုံးသောနေ့၌သေ  
ခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေမည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

41 ကိုယ်တော်က ``ငါသည်ကောင်းကင်ဘုံမှဆင်း  
သက်သောအစာအာဟာရဖြစ်၏' ဟုမိန့်တော်  
မူသဖြင့် လူတို့သည်ညည်းညူကြ၏။-

42 သူတို့က ``ဤသူသည်ယောသပ်၏သားယေရှု  
မဟုတ်ပါလော။ သူ့မိဘများကိုငါတို့သိသည်  
မဟုတ်ပါလော။ သို့ပါလျက်အဘယ်ကြောင့်ငါ  
သည်ကောင်းကင်ဘုံမှဆင်းသက်ခဲ့သည်' ဟုသူ  
ဆိုဘိသနည်း' ဟုပြောကြ၏။

43 သခင်ယေရှုက ``သင်တို့အချင်းချင်းညည်းညူ  
မနေကြနှင့်။- 44 ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်ဆွဲဆောင်

တော်မမူလျှင် အဘယ်သူမျှငါ့ထံသို့မလာနိုင်။

ငါ့ထံသို့လာသောသူကိုငါသည်နောက်ဆုံးသော

နေ့၌သေခြင်းမှထမြောက်စေမည်။ - 45 ပရောဖက်ကျမ်းများတွင် ထိုသူအ

သည်ဘုရားသခင်၏သွန်သင်တော်မူခြင်းကို

ခံကြလိမ့်မည်' ဟုပါရှိ၏။ သို့ဖြစ်၍ခမည်းတော်

မိန့်တော်မူသောစကားကိုကြား၍ အထံတော်

မှနည်းနာခံယူသူအပေါင်းတို့သည်ငါ့ထံ သို့လာကြ၏။-

☆ 46 ဤသို့ငါ့ဆီရာ၌ခမည်းတော်ကိုတွေ့မြင်

ဖူးသူတစ်စုံတစ်ယောက်ရှိသည်ဟုမဆိုလို။

ဘုရားသခင်ထံတော်မှကြွလာသူတစ်ဦး

တည်းသာလျှင်ခမည်းတော်ကိုတွေ့မြင်ဖူး၏။-

47 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား ငါ့

ကိုယုံကြည်သူသည်ထာဝရအသက်ကိုရ၏။-

48 ငါသည်အသက်၏အစာအာဟာရဖြစ်၏။-

49 သင်တို့၏ဘိုးဘေးများသည်တောက နှု တာရတွင် မ

နှု န မုန့်ကိုစားကြရသော်လည်းသေလွန်ကြကုန်၏။-

50 ဤအစာအာဟာရသည်ကားကောင်းကင်ဘုံမှ

ဆင်းသက်သောအစာအာဟာရဖြစ်၍

ယင်းကို မှီဝဲသူသည်သေရလိမ့်မည်မဟုတ်။-

51 ငါသည်ကောင်းကင်ဘုံမှဆင်းသက်သည့်အသက်

အာဟာရဖြစ်၏။ ထိုအစာအာဟာရကိုမှီဝဲသူ

သည်အစဉ်ထာဝရအသက်ရှင်လိမ့်မည်။

ငါပေး

☆ 6:45 ဟောရှာ၊ ၅၄:၁၃။

မည့်အစာအာဟာရသည် ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့ အသက်ရှင်နိုင်ကြစေရန်ပေးသောငါ၏အသား ပေတည်း။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

52 ထိုအခါ 'ဤသူသည်အဘယ်သို့လျှင်ငါတို့ စားရန်အတွက် သူ၏အသားကိုပေးနိုင်ပါ မည်နည်း' ဟုလူတို့သည်အချင်းချင်းပြင်း ထန်စွာငြင်းခုံကြ၏။

53 သခင်ယေရှုက 'အမှန်အကန်သင်တို့အားငါ ဆိုသည်ကား လူသား၏အသားကိုမစား၊ သူ၏ သွေးကိုမသောက်ပါမူသင်တို့၌အသက်မရှိ။-

54 ငါ့အသားကိုစား၍ငါ့သွေးကိုသောက်သော သူသည် ထာဝရအသက်ကိုရ၏။ ငါသည်လည်း နောက်ဆုံးသောနေ့၌ထိုသူအားသေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ကြွေမာ က်စေမည်။- 55 ငါ့အသားသည်စားစရာအစစ်အမှန်ဖြစ်၏။ ငါ့သွေးသည်သောက်စရာအစစ်အမှန်ဖြစ်၏။-

56 ငါ့အသားကိုစား၍ငါ့သွေးကိုသောက်သော သူသည်ငါ့၌ကျိန်းဝပ်၏။ ငါသည်လည်းထိုသူ ၌ကျိန်းဝပ်၏။- 57 အသက်ရှင်တော်မူသောခမည်းတော်သည်ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူ၏။ ငါသည်လည်းခမည်းတော် ကြောင့်အသက်ရှင်သည်နည်းတူ ငါ့အသား ကိုစားသောသူသည်လည်းငါ့ကြောင့်အသက် ရှင်လိမ့်မည်။- 58 သို့ဖြစ်၍ဤအစာအာဟာရကားကောင်းကင် ဘုံမှဆင်းသက်သောအစာအာဟာရဖြစ်၏။ သင်တို့ဘိုးဘေးများစားသုံးကြရသည့်

အစာအာဟာရမျိုးမဟုတ်။ ထိုအစာအာ  
ဟာရကိုသုံးဆောင်သူတို့သည်သေကြရ၏။

ဤ အစာအာဟာရကိုစားသူမူကားအစဉ်  
မပြတ်အသက်ရှင်လိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

59 သခင်ယေရှုသည်ကပေရနောင်မြို့တရား  
ဇရပ်တွင်ဟောပြောသွန်သင်တော်မူစဉ်က ဤ  
ဩဝါဒများကိုပေးတော်မူသတည်း။

ထာဝရအသက်ဆိုင်ရာဩဝါဒများ

60 ထိုဩဝါဒများကိုတပ ညွှတ်ော်အမြောက်  
အမြားပင်ကြားကြ၏။ သူတို့က ``ဤသွန်သင်  
တော်မူချက်တို့သည်ခက်ခဲလှသဖြင့် အဘယ်  
သူလိုက်နာနိုင်ပါမည်နည်း' ဟုဆိုကြ၏။

61 ဤသို့တပ ညွှတ်ော်တို့သည်ညည်းတွားနေကြ  
သည်ကို သခင်ယေရှုသည်အလိုအလျောက်သိ  
တော်မူသဖြင့် ``ဤစကားကြောင့်သင်တို့စိတ်  
ပျက်ကြသလော။- 62 အကယ်၍လူသားသည်မိမိနေရင်းရပ်ထံ  
သို့တက်ကြွတော်မူသည်ကိုမြင်ကြရပါမူ  
သင်တို့အဘယ်သို့ထင်မှတ်ကြမည်နည်း။-

63 ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်ကသာလျှင်  
အသက်ကိုရှင်စေနိုင်၏။ လူတို့၏တန်ခိုး  
စွမ်းရည်မူကားမည်သို့မျှမတတ်နိုင်။ သင်  
တို့အားငါပြောသောစကားသည်အသက်  
ရှင်စေသည့်ဝိညာဉ်တော်နှင့်သက်ဆိုင်၏။-



64 သို့သော်လည်းသင်တို့အနက်အချို့သောသူ  
 တို့သည်မယုံကြည်ကြ။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။  
 (မည် သူတို့မယုံကြည်ကြသည်ကိုလည်းကောင်း၊  
 မည်သူသည်ကိုယ်တော်အားရန်သူလက်သို့  
 အပ်နှံမည်ကိုလည်းကောင်း သခင်ယေရှုသည်  
 အစကတည်းကပင်သိတော်မူပြီးဖြစ်၏။)-

65 ဆက်လက်၍ကိုယ်တော်က ``ဤအကြောင်း  
 ကြောင့်ခမည်းတော်အခွင့်ပေးတော်မမူ လျှင်  
 အဘယ်သူမျှငါ့ထံသို့မလာနိုင် ဟုသင်တို့အားငါဆိုခဲ့ပြီ''  
 ဟူ၍မိန့် တော်မူ၏။

66 ထိုအချိန်မှစ၍တပ ညွှတ်တော်အများပင်  
 အထံတော်မှဆုတ်ခွာလျက် ကိုယ်တော်နှင့်  
 အတူမလိုက်ဘဲနေကြ၏။- 67 သို့ဖြစ်၍သခင်ယေရှုက  
 ``သင်တို့သည်လည်း ငါ့ထံမှထွက်ခွာသွားလိုကြပါသလော''  
 ဟုတပညွှတ်တော်တစ်ကျိပ်နှစ်ပါးတို့အား မေးတော်မူ၏။

68 ရှိမှန်ပေတရုက ``အရှင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်  
 မည်သူထံသို့သွားကြရပါမည်နည်း။ ကိုယ်  
 တော်ရှင်သာလျှင်ထာဝရအသက်ဆိုင်ရာ  
 တရားကိုဟောပါ၏။-☆ 69 ထိုမှတစ်ပါးလည်းကိုယ်တော်ရှင်သည်ထာဝရ  
 ဘုရားထံမှကြွလာသောသန်ရှင်းသောအရှင်  
 ဖြစ်တော်မူသည်ကို ယခုအကျွန်ုပ်တို့ယုံကြည်  
 သိမြင်ကြပါပြီ'' ဟုလျှောက်၏။

☆ 6:68 မ၊ ၁၆:၁၆။ မာ၊ ၈:၂၉။ လု၊ ၉:၂၀။

70 သခင်ယေရှုက “ငါသည်တစ်ကျိပ်နှစ်ပါး  
သောသင်တို့ကိုရွေးချယ်ခန့်ထားခဲ့သည်  
မဟုတ်ပါလော။ သို့သော်လည်းသင်တို့တွင်  
နတ်မိစ္ဆာတစ်ဦးပါလျက်နေ၏” ဟုမိန့်တော် မူ၏။-

71 ရှိမှန်ရှုကာယုတ်၏သားယုဒသည်တစ်ကျိပ်  
နှစ်ပါးအပါအဝင်ဖြစ်သော်လည်း ကိုယ်တော်  
အားရန်သူလက်သို့အပ်မည့်သူဖြစ်သဖြင့်  
ထိုသူကိုရည်ဆောင်၍ဤသို့မိန့်တော်မူခြင်း  
ဖြစ်သတည်း။

# 7

## သခင်ယေရှုနှင့်ညီတော်များ

1 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်ဂါလိလဲပြည်တွင်  
ဒေသစာရီလှည့်လည်တော်မူ၏။ ယုဒအာဏာ  
ပိုင်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုသတ်ရန်ကြံစည်နေ  
ကြသဖြင့် ကိုယ်တော်သည်ယုဒပြည်တွင်ဒေသ  
စာရီလှည့်လည်တော်မမူလို။- 2 ယုဒအမျိုးသားတို့၏သစ်ခက်တဲနေ့ကော  
သိမ်းပွဲတော်အခါကားနီးကပ်၍လာ၏။-\*

3 သို့ဖြစ်၍ညီတော်များကကိုယ်တော်အား  
“သင် ပြုသောအမှုအရာများကိုသင့်တပ ည့်တို့  
တွေ့မြင်နိုင်ကြစေရန် ဤအရပ်မှထွက်ခွာ၍  
ယုဒပြည်သို့သွားပါလော့။- 4 မည်သူမဆိုထင်ပေါ်ကျော်ကြားလိုလျှင်  
အဘယ်အမှုကိုမျှလျှို့ဝှက်စွာပြုလေ့မရှိ။

\* 7:2 ဝတ်၊ ၂၃:၃၄။ တရား၊ ၁၆:၁၃။

သင်သည်ဤသို့အံ့ဩဖွယ်အမှုအရာများ  
ကိုပြုမည်ဆိုပါက သင်၏အကြောင်းကိုကမ္ဘာ  
ကသိအောင်ပြုပါလော့။" ဟုဆိုကြ၏။-

5 (ညီတော်များသည်ပင်လျှင်ကိုယ်တော်ကို  
မယုံကြည်ကြ။)

6 သခင်ယေရှုက ``ငါ့အချိန်မကျရောက်သေး။  
သင်တို့အချိန်ကားအစဉ်ကျရောက်လျက်ရှိ၏။-

7 ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့သည်သင်တို့ကိုမုန်းနိုင်။  
ငါ့ကိုမူကားမုန်းကြ၏။ ယင်းသို့မုန်းကြခြင်း  
မှာငါသည်သူတို့၏ဆိုးညစ်သောအကျင့်  
များကိုထုတ်ဖော်ပြောဆိုသောကြောင့်ဖြစ်၏။-

8 ထိုပွဲတော်သို့သင်တို့သွားကြကုန်။ ငါကား  
ငါ့အချိန်မကျရောက်သေးသဖြင့်သွား  
လိမ့်မည်မဟုတ်။" ဟုပြန်၍မိန့်တော်မူ၏။-

9 ထိုသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်ကိုယ်တော်သည်  
ဂါလိလဲပြည်တွင်ဆက်၍နေတော်မူ၏။

သစ်ခက်တဲနေ့ကောက်သိမ်းပွဲတော်သို့  
ကိုယ်တော်ကြွတော်မူခြင်း

10 ထိုပွဲတော်သို့ညီတော်များထွက်သွားကြ  
ပြီးမှသခင်ယေရှုသည်လည်းထိုပွဲသို့

မထင်မရှားကြွတော်မူ၏။- 11 ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်ထိုပွဲတော်တွင်  
ကိုယ်တော်ကိုရှာလျက် ``ထိုသူကားအဘယ် မှာနည်း။"

ဟုမေးမြန်းကြ၏။- 12 လူပရိသတ်သည်ကိုယ်တော်နှင့်ပတ်သက်၍

များစွာတီးတိုးပြောဆိုလျက်နေကြကုန်၏။  
 လူအချို့တို့က ``ဤသူသည်သူတော်ကောင်း ဖြစ်သည်''  
 ဟုဆိုကြ၏။ အချို့ကမူ ``သူတော် ကောင်းမဟုတ်။  
 လူပရိသတ်အားမှောက်မှား လမ်းလွဲစေသူဖြစ်၏''  
 ဟုဆိုကြ၏။- 13 သို့ရာတွင်ယုဒအာဏာပိုင်တို့ကိုကြောက်  
 ကြသဖြင့် ကိုယ်တော်၏အကြောင်းကိုမည်သူ  
 မျှပွင့်လင်းစွာမပြောရဲကြ။

14 ပွဲတော်ကျင်းပရက်ထက်ဝက်မျှလွန်သော  
 အခါ သခင်ယေရှုသည်ဗိမာန်တော်သို့ကြွ  
 ရှိဟောပြောသွန်သင်လျက်နေတော်မူ၏။-

15 ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်လွန်စွာအံ့ဩကြ  
 လျက် ``ဤသူသည်အဘယ်သင်တန်းကျောင်း  
 ကိုမျှမတက်ဘူးဘဲ ဤအသိပညာများကို  
 အဘယ်သို့ရရှိပါသနည်း'' ဟုဆိုကြ၏။

16 သခင်ယေရှုက ``ငါဟောပြောသွန်သင်သော  
 တရားသည်ငါ၏တရားမဟုတ်။ ငါ့ကိုစေ  
 လွှတ်တော်မူသောအရှင်၏တရားဖြစ်၏။-

17 ထိုအရှင်၏အလိုတော်ကိုလိုက်လျှောက်လို  
 သူသည် ငါဟောပြောသောတရားကားဘုရား  
 သခင်၏တရားလော၊ သို့မဟုတ်ငါ၏ကိုယ်  
 ပိုင်တရားလောဟူ၍ခွဲခြားသိလိမ့်မည်။-

18 မိမိကိုယ်ပိုင်တရားစကားကိုဟောပြောသွန်  
 သင်သူသည် မိမိကိုယ်ပိုင်ဘုန်းအသရေကို

ရှာလိမ့်မည်။ သို့သော်မိမိအားစေလွှတ်တော်  
 မူသောအရှင်၏ဘုန်းအသရေကိုရှာသော သူမူကား  
 ရိုးသားဖြောင့်မှန်စွာဟောပြော တတ်၏။  
 သူ့မှာမုသားမရှိ။- 19 မောရှေသည်သင်တို့အားပညတ်တရားကို  
 ပေးသည်မဟုတ်လော။ သို့သော်လည်းသင်တို့  
 တစ်စုံတစ်ယောက်မျှ ထိုပညတ်တရားကို  
 မကျင့်သုံးကြ။ သင်တို့သည်ငါ့ကိုသတ်ရန်  
 အဘယ်ကြောင့်ရှာကြံကြသနည်း" ဟု မိန့်တော်မူ၏။

20 လူပရိသတ်က "သင်သည်နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်နေ  
 သူဖြစ်၏။ အဘယ်သူသည်သင်ကိုသတ်ရန်  
 ကြိုးစားကြံစည်လျက်နေပါသနည်း" ဟု ဆိုကြ၏။

21 သခင်ယေရှုက "ဥပု သ်နေ၌အံ့ဩဖွယ်အမှု  
 တစ်ခုကိုငါပြုသောအခါ သင်တို့အားလုံး  
 ပင်အံ့အားသင့်သွားကြ၏။- 22 မောရှေကသင်တို့၏ကလေးသူငယ်များအား  
 အရေဖျားလှီးမ ှ် ဂလာပေးရန်ပညတ်ခဲ့၏။ သို့  
 ဖြစ်၍သင်တို့သည်ဥပု သ်နေ၌ပင်လျှင် အရေ  
 ဖျားလှီးမ ှ် ဂလာကိုပြုကြ၏။ (အမှန်စင်စစ်  
 အရေဖျားလှီးမ ှ် ဂလာကိုစတင်စီရင်ခဲ့သူ မှာ  
 မောရှေမဟုတ်ဘဲသင်တို့ဘိုးဘေးများ ဖြစ်ပေသည်။)-

☆ 23 ဤသို့လျှင်မောရှေ၏ပညတ်တရားမချိုး  
 ဖောက်ရန် သင်တို့သည်ဥပု သ်နေတွင်အရေဖျား  
 လှီးမ ှ် ဂလာပေးလျှင် ငါသည်ဥပု သ်နေ၌လူ

☆ 7:22 က၊ ၁၇:၁၀။ ဝတ်၊ ၁၂:၃။

တစ်ဦးတစ်ယောက်အားပကတိကျန်းမာ  
 လာစေသောအခါ၌မူ အဘယ်ကြောင့်ငါ့  
 အားအမျက်ထွက်ကြသနည်း။-☆ 24 အပြင်အပလ  
 က ခဏာကိုထောက်၍မစီရင် မဆုံးဖြတ်ကြနှင့်။  
 အမှန်တရားအတိုင်း စီရင်ဆုံးဖြတ်ကြလော့'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဤသူသည်မေရှိယပေလော

25 ယေရုရှလင်မြို့သားအချို့တို့က “ဤသူကို  
 အာဏာပိုင်ကသတ်ရန်ရှာကြံနေကြသည်  
 မဟုတ်ပါလော။- 26 ကြည့်ပါ။ သူသည်အထင်အရှားဟောပြောသွန်  
 သင်လျက်နေ၏။ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ  
 သူ့အားမတားမြစ်ပါတကား။ ဤသူသည်  
 မေရှိယအရှင်ဖြစ်ကြောင်းကိုအာဏာပိုင်တို့  
 ကအကယ်ပင်သိရှိကြလေသလော။ သို့ရာ  
 တွင်ဤသူ၏ဇာတိကိုငါတို့သိကြ၏။-

27 မေရှိယအရှင်ကြွလာတော်မူချိန်၌မူကား  
 ထိုအရှင်၏ဇာတိကိုမည်သူမျှမသိနိုင်ရာ” ဟုဆိုကြ၏။

28 ကိုယ်တော်သည်ဗိမာန်တော်ထဲတွင်ဟောပြော  
 သွန်သင်လျက်နေတော်မူစဉ် “သင်တို့ငါ့ကို  
 သိကြ၏။ ငါအဘယ်ကလာသည်ကိုလည်း  
 သိကြ၏။ သို့ရာတွင်ငါသည်ကိုယ့်အခွင့်  
 အာဏာအရလာသည်မဟုတ်။ ငါ့ကိုစေ

☆ 7:23 ယော၊ ၅:၉။

လွှတ်တော်မူသောအရှင်သည်သစ္စာနှင့်ပြည့်စုံ  
 တော်မူ၏။ ထိုအရှင်ကိုသင်တို့မသိကြ။-  
 29 ငါသည်ထိုအရှင်၏ထံမှလာသောကြောင့်  
 လည်းကောင်း၊ ထိုအရှင်သည်ငါ့ကိုစေလွှတ်  
 တော်မူသောကြောင့်လည်းကောင်း ငါသည်ထို  
 အရှင်ကိုသိ၏" ဟုကြွေးကြော်တော်မူ၏။

30 လူတို့သည်ကိုယ်တော်အားဖမ်းဆီးရန်အခွင့်  
 ကိုရှာကြံကြသော်လည်းအချိန်မကျသေး သဖြင့်  
 ကိုယ်တော်အားအဘယ်သူမျှမဖမ်း မဆီးကြ။-

31 ပရိသတ်အထဲမှလူအများပင်ကိုယ်တော်ကို  
 သက်ဝင်ယုံကြည်လာကြပြီးလျှင် "မေရှီယ  
 အရှင်ကြွလာတော်မူသောအခါ ဤအရှင်  
 ပြသည်ထက်ပိုမိုများပြားသောအံ့ဩဖွယ် နိမိတ်လ က  
 ခဏများကိုပြတော်မူမည်လော" ဟုဆိုကြ၏။

ကိုယ်တော်ကိုဖမ်းဆီးရန် အစောင့်တပ်သားများအားစေလွှတ်ခြင်း

32 ဤသို့ကိုယ်တော်၏အကြောင်းကိုလူတို့တီး  
 တိုးပြောဆိုနေကြသည်ကိုဖာရိရှဲများ  
 ကြားကြ၏။ သို့ဖြစ်၍သူတို့နှင့်ယဇ်ပုရော  
 ဟိတ်ကြီးများသည် ကိုယ်တော်ကိုဖမ်းဆီး  
 ရန်အစောင့်တပ်သားအချို့ကိုစေလွှတ် လိုက်ကြ၏။-

33 သခင်ယေရှုကလူတို့အား "ငါသည်သင်တို့  
 နှင့်အတူခေတ္တခဏသာနေပြီးလျှင်ငါ့ကို  
 စေလွှတ်တော်မူသောအရှင်ထံသို့ငါသွား ရမည်။-

34 သင်တို့သည်ငါ့ကိုရှာသော်လည်းတွေ့ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ ထိုမှတစ်ပါးငါရောက်ရှိမည့်အရပ်သို့သင်တို့မသွားနိုင်ကြ' ဟုမိန့်တော် မူ၏။

35 ယုဒအာဏာပိုင်တို့က 'ငါတို့ရှာ၍မတွေ့စေရန် သူသည်အဘယ်အရပ်သို့သွားပါမည်နည်း။ ယုဒအမျိုးသားတို့နေထိုင်ရာဂရိမြို့များသို့သွား၍ ဂရိအမျိုးသားတို့အားဟောပြောသွန်သင်ပါ မည်လော။-

36 သူက 'သင်တို့ငါ့ကိုရှာသော်လည်းတွေ့လိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါရောက်ရှိမည့်အရပ်သို့သင်တို့မသွားနိုင်ကြ' ဟုဆိုချေသည်။ ဤစကားများ၏အနက်ကားအဘယ်သို့နည်း' ဟုအချင်းချင်းမေးမြန်း ကြ၏။

**အသက်ရေစမ်းချောင်း**

37 ပွဲတော်၏နောက်ဆုံးနေ့နှင့်အရေးကြီးဆုံးနေ့၌ သခင်ယေရှုသည်ရပ်လျက် 'ရေငတ်သူသည်ငါ့ထံသို့လာ၍သောက်လော့။-\*

38 ကျမ်းစာလာသည်အတိုင်း 'ငါ့ကိုယုံကြည်သူ၏စိတ်နှလုံးအထဲမှအသက်ရေသည်စမ်းချောင်းသဖွယ်စီးထွက်နေလိမ့်မည်' ဟု ကြွေးကြော်တော်မူ၏။-\* 39 သခင်ယေရှုသည်ဘုန်းအသရေပွင့်တော်မမူသေးသဖြင့် ဝိညာဉ်တော်ကိုလည်းကိုယ်တော်ကိုသက်ဝင်ယုံကြည်သူတို့အားမပေးမအပ်ရသေးပေ။ သို့ဖြစ်၍ထိုသူတို့ခံယူကြရ

\* 7:37 ဝတ်၊ ၂၃:၃၆။ \* 7:38 ယေဇ၊ ၄၇:၁။ ဇာ၊ ၁၄:၈။



မည့်ဝိညာဉ်တော်ကိုရည်မှတ်၍  
ကြော်တော်မူခြင်းဖြစ်၏။

ဤသို့ကြွေး

လူတို့စိတ်သဘောကွဲလွဲကြခြင်း

40 ပရိသတ်အထဲမှလူအများပင်ဤသို့ကိုယ်တော်  
ကြွေးကြော်တော်မူသည်ကိုကြားကြ၏။ သို့ဖြစ်၍  
သူတို့က “ဤသူသည်ကေနံပင်ပရောဖက်ဖြစ်၏”  
ဟုဆိုကြ၏။

41 အချို့သောသူတို့က “ဤသူသည်မေရိယ  
ဖြစ်သည်ဟုဆိုကြ၏။” သို့ရာတွင်အချို့က  
မေရိယသည်ဂါလိလဲပြည်မှပေါ်ထွန်းပါ မည်လော။-

42 မေရိယသည်ဒါဝိ ဒ်မင်း၏သားမြေးဖြစ်လိမ့်မည်  
ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ဒါဝိ ဒ်နေထိုင်ခဲ့သည့်ဗက်လင်  
ရွာမှပေါ်ထွန်းလိမ့်မည်ဟူ၍လည်းကောင်း ကျမ်း  
စာလာသည်မဟုတ်ပါလော” ဟုဆိုကြ၏။-\*

43 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်နှင့်ပတ်သက်၍လူပရိသတ်  
စိတ်သဘောကွဲလွဲလျက်နေကြ၏။- 44 လူအချို့တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုယ်  
ကြ၏။ သို့သော်လည်းအဘယ်သူမျှမဖမ်း မဆီးကြ။

ယုဒအမျိုးသားခေါင်းဆောင်များ  
ယုံကြည်ခြင်းကင်းမဲ့မှု

45 အစောင့်တပ်သားများသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီး  
များနှင့်ဖာရိရှဲများထံသို့ပြန်လာကြသော အခါ

\* 7:42 ၂ရာ၊ ၇:၁၂။ မိ၊ ၅:၂။

သူတို့က “အဘယ်ကြောင့်ထိုသူ့ကိုသင် တို့ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်၍မလာကြသနည်း” ဟုမေးကြ၏။

46 အစောင့်တပ်သားများက “ဤသူဟောပြော သကဲ့သို့မည်သူမျှမဟောစဖူးပါ” ဟု ဆိုကြ၏။

47 ဖာရိရှဲများက “သင်တို့သည်လည်းသူ၏လှည့် စားခြင်းကိုခံရကြပြီလော။- 48 ငါတို့ခေါင်းဆောင်များနှင့်ဖာရိရှဲများအထံ မှတစ်ဦးတစ်ယောက်သည် ထိုသူ့ကိုယုံကြည် ပါသလော။- 49 ဤလူထုသည်ပညတ်တရားကိုမသိသော ကြောင့် ဘုရားသခင်၏ကျိန်ဆဲခြင်းကိုခံကြ ရပြီတကား” ဟုဆိုကြ၏။

50 ထိုသူအထဲတွင်နိကောဒင်ပါ၏။ သူသည်ယခင် ကသခင်ယေရှု၏ထံတော်သို့လာဖူး၏။-✠

51 နိကောဒင်က “ငါတို့တရားအရအဘယ် အမှုကိုကူးလွန်ကြောင်းစစ်ဆေးခြင်းကိုမပြု၊ တရားခံအားချေပပြောဆိုခွင့်ကိုလည်းမပေး ဘဲတစ်စုံတစ်ယောက်ကိုအပြစ်စီရင်နိုင်ပါ သလော” ဟုဆို၏။

52 ထိုသူတို့က “သင်သည်လည်းဂါလိလဲပြည် သားပေလော။ ကျမ်းစာတော်ကိုလေ့လာကြည့် ပါလျှင်ဂါလိလဲပြည်မှအဘယ်ပရောဖက် မျှမပေါ်ထွန်းသည်ကိုသင်သိရလိမ့်မည်” ဟု ဆိုကြ၏။

✠ 7:50 ယော၊ ၃:၁-၂။

# 8

## မျောက်မထားနေစဉ် အဖမ်းခံရသည့်အမျိုးသမီး

1 ထိုနောက်သူတို့သည်မိမိတို့အိမ်သို့အသီးသီးပြန်သွားကြ၏။ သခင်ယေရှုမူကား သံလွင်တောင်သို့ကြွတော်မူ၏။- 2 နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစောဗိမာန်ဝေတစ်ဖန်ကြွတော်မူသောအခါ လူအပေါင်းတို့သည်အထံတော်သို့လာကြ၏။ ကိုယ်တော်သည် ထိုင်တော်မူလျက်ထိုသူတို့အားဟောပြောသွန်သင်တော်မူ၏။- 3 ကျမ်းတတ်ဆရာများနှင့်ဖာရိရှဲများသည် အမျိုးသမီးတစ်ယောက်ကိုအထံတော်သို့ ခေါ်ခဲ့ကြ၏။ သူသည်မျောက်မထားနေစဉ် အဖမ်းခံရခြင်းဖြစ်၏။ ကျမ်းတတ်ဆရာ များနှင့်ဖာရိရှဲတို့သည်အမျိုးသမီးကို မိမိတို့ရှေ့တွင်ရပ်စေပြီးလျှင်၊- 4 သခင်ယေရှုအား “အရှင်ဘုရား၊ ဤမိန်းမ မျောက်မထားသည်ကိုအကျွန်ုပ်တို့လက်ပူးလက်ကြပ်ဖမ်းမိပါ၏။- 5 ပညတ်တရားတွင်မောရှေက ထိုသို့သော မိန်းမမျိုးကိုကျောက်ခဲနှင့်ပေါက်၍သတ်ရမည်ဟု အကျွန်ုပ်တို့အားပညတ်ခဲ့ပါသည်။ ကိုယ်တော်သည်မည်သို့ဆိုပါမည်နည်း” ဟု လျှောက်ကြ၏။- 6 သူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုပြစ်တင်စွပ်စွဲနိုင်ရန် ဤသို့အကွက်ဆင်၍လျှောက်ထားကြခြင်း ဖြစ်၏။ သို့ရာတွင်သခင်ယေရှုသည်ငဲ့၍

☆ 8:5 ဝတ်၊ ၂၀:၁၀။ တရား၊ ၂၂:၂၂-၂၄။

မြေပေါ်တွင်လက်ညှိုးတော်ဖြင့်ရေးခြစ်  
လျက်နေတော်မူ၏။

7 ထိုသူတို့သည်ထပ်ကာထပ်ကာမေးမြန်း  
လျှောက်ထားကြ၏။ ထိုအခါကိုယ်တော်သည်  
မော်ရှ်ကြည့်တော်မူလျက် “သင်တို့အနက်  
အပြစ်ကင်းသူသည် ဦးစွာပထမသူကို  
ကျောက်ခဲနှင့်ပေါက်ပါစေ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

8 ထိုနောက်ငဲ့၍မြေပေါ်တွင်ရေးခြစ်လျက်  
နေတော်မူပြန်၏။- 9 ထိုသူတို့သည်ဤသို့ကိုယ်တော်မိန့်တော်မူသည်  
ကိုကြားကြသောအခါ အသက်ကြီးသူများ  
ကအစပြု၍တစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက်ထွက်  
သွားကြ၏။- 10 သခင်ယေရှုသည်မော်ရှ်ကြည့်တော်မူပြန်  
လျှင် “အချင်းအမျိုးသမီး၊ ထိုသူတို့ကား  
အဘယ်မှာနည်း။ သင့်အားအပြစ်ဒဏ်စီရင်  
မည့်သူတစ်ယောက်မျှမရှိသလော” ဟုမေး တော်မူ၏။

11 ထိုအခါအမျိုးသမီးက “အရှင်၊ တစ်ယောက်  
မျှမရှိတော့ပါ” ဟုပြန်လည်၍လျှောက်ထား ၏။  
သခင်ယေရှုက “ငါသည်လည်းသင့်အားအပြစ်  
ဒဏ်မစီရင်ပြီ။ သွားလော့။ နောက်တစ်ဖန်အပြစ်  
မပြုနှင့်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။]☆

☆ 8:11 ကျမ်းမူအများနှင့်ရှေးဘာသာပြန်မူများ တွင် (၈:၁-၁၁)  
မပါမရှိချေ။ အချို့မူများတွင် (ယော၊ ၂၁:၂၄) နောက်ပိုင်း၌ပါရှိ၏။  
အချို့မူများ တွင် (လု၊ ၂၁:၃၀) နောက်ပိုင်း၌ပါရှိ၏။ ကျမ်းမူ တစ်ခုတွင်  
(ယော၊ ၇:၃၆) နောက်ပိုင်း၌ပါရှိ၏။

လောက၏အလင်းဖြစ်တော်မူသော သခင်ယေရှု

12 တစ်ဖန်သခင်ယေရှုကဖာရိရှဲတို့အား “ငါ သည်လောက၏အလင်းဖြစ်၏။ ငါ့နောက်သို့ လိုက်သောသူသည်အသက်၏အလင်းကိုရ ၍အဘယ်အခါမျှအမှောင်တွင်သွားလာ ရလိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

13 ဖာရိရှဲတို့က “သင်သည်ကိုယ့်အကြောင်းကို သက်သေခံလျက်နေ၏။ သို့ဖြစ်၍သင့်သက် သေခံချက်သည်မခိုင်လုံ” ဟုဆိုကြ၏။\*

14 သခင်ယေရှုက “ငါသည်ကိုယ့်အကြောင်းကို သက်သေခံသော်လည်းငါ၏သက်သေခံချက် သည်ခိုင်လုံ၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ငါသည် အဘယ်အရပ်မှလာ၍အဘယ်အရပ်သို့ သွားမည်ကိုငါသိသောကြောင့်တည်း။ သင်တို့ မူကားငါအဘယ်အရပ်မှလာသည်ကို လည်းကောင်း၊ အဘယ်အရပ်သို့သွားမည်ကို လည်းကောင်းမသိကြ။-

15 သင်တို့သည်လူ့စံနှုန်းအရစစ်ဆေးစီရင် တတ်ကြ၏။ ငါမူကားမည်သူ့ကိုမျှမစစ် ဆေးမစီရင်ပြီ။-

16 အကယ်၍ငါစစ်ဆေးစီရင်မည်ဆိုပါက ငါတစ်ဦးတည်းစစ်ဆေးစီရင်ခြင်းမဟုတ်။ ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်သည် ငါနှင့်အတူရှိသောကြောင့်ငါ၏စီရင်ချက်

\* 8:12 မ၊ ၅:၁၄။ ယော၊ ၉:၅။ \* 8:13 ယော၊ ၅:၃၁။

သည်မှန်ကန်၏။- 17 သင်တို့၏ပညတ်ကျမ်းတွင်  
 “သက်သေနှစ်ဦး ထွက်ဆိုလျှင်အမှန်ဖြစ်၏” ဟုဖော်ပြပါ  
 ရှိ၏။-☆ 18 ငါသည်ကိုယ့်အကြောင်းကိုသက်သေခံ၏။  
 ငါ့ ကိုစေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်ကလည်း  
 ငါ့အကြောင်းကိုသက်သေခံ၏” ဟုမိန့်တော် မူ၏။

19 ထိုသူတို့က “သင့်ခမည်းတော်ကားအဘယ်  
 မှာနည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

သခင်ယေရှုက “သင်တို့သည်ငါ့ကိုလည်း  
 ကောင်း၊ ငါ့ခမည်းတော်ကိုလည်းကောင်းမသိ  
 ကြ။ အကယ်၍သင်တို့ငါ့ကိုသိပါမူငါ့  
 ခမည်းတော်ကိုလည်းသိကြမည်” ဟုဖြေ  
 ကြားတော်မူ၏။

20 ကိုယ်တော်သည်ဤစကားတော်များကိုဗိမာန်  
 တော်အတွင်းအလှူခံသ တဲ့ တာများထားရာအခန်း  
 ၌ ဟောပြောသွန်သင်စဉ်မိန့်တော်မူသတည်း။  
 သို့ ရာတွင်ကိုယ်တော်၏အချိန်မကျသေးသဖြင့်  
 မည်သူမျှကိုယ်တော်ကိုမဖမ်းမဆီးကြ။

ငါသွားရာသို့သင်တို့မလိုက်နိုင်ကြ

21 ထိုမှတစ်ဖန်ကိုယ်တော်က “ငါသည်ထွက်ခွာ  
 သွားရမည်။ သင်တို့သည်ငါ့ကိုရှာကြလိမ့် မည်။  
 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်မိမိတို့အပြစ် ၌သေကြလိမ့်မည်။

---

☆ 8:17 တရား၊ ၁၉:၁၅။

ငါသွားမည့်အရပ်သို့ သင်တို့မလိုက်နိုင်ကြ။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

22 သို့ဖြစ်၍ ယုဒအာဏာပိုင်များက “ငါသွား  
မည့်အရပ်သို့ သင်တို့မလိုက်နိုင်ကြဟုသူ ဆိုချေသည်။  
သူသည် မိမိကိုယ်ကိုသတ်၍ သေမည်လော”  
ဟုပြောဆိုကြ၏။

23 ကိုယ်တော်က “သင်တို့သည် အောက်ဘုံသားများ  
ဖြစ်ကြ၏။ ငါမူကား အထက်ဘုံမှလာ၏။  
သင်တို့သည် ဤလောကသားများ ဖြစ်ကြ၏။

ငါမူကား ဤလောကသားမဟုတ်။ - 24 သို့ဖြစ်၍ သင်တို့သည် မိမိတို့အပြစ်  
ကြလိမ့်မည်ဟု ငါဆိုသတည်း။ ငါသည် ငါဖြစ်  
သည်အတိုင်း ငါဖြစ်သည်။ ကိုသင်တို့မယုံကြည်  
လျှင် သင်တို့သည် မိမိတို့အပြစ်၌ သေလိမ့်မည်”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

25 ထိုသူတို့က “သင်သည် အဘယ်သူနည်း”  
ဟု မေးကြ၏။ သခင်ယေရှုက “ငါအဘယ်သူ  
ဖြစ်သည်ကို အစကတည်းက သင်တို့အား ငါပြောခဲ့ပြီ။ -

26 သင်တို့အကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ငါပြောစရာ  
များစွာရှိ၏။ သင်တို့အား ပြစ်တင်ရှုတ်ချစရာ  
လည်းများစွာရှိ၏။ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော  
အရှင်သည် သစ္စာတော်အရှင် ဖြစ်တော်မူ၏။

ထို အရှင်ထံမှ ငါကြားရသည့် တရားကိုသာ  
လျှင် ဤလောကသားတို့အား ငါဟောပြော၏။”

ဟုမိန့်တော်မူ၏။

27 ကိုယ်တော်သည်ခမည်းတော်ကိုရည်မှတ်၍မိန့်  
မြွက်လျက်နေကြောင်းကို ထိုသူတို့မသိကြ။-

28 ထို့ကြောင့်ကိုယ်တော်က ``လူသားကိုမြေမှ  
မြောက်ထားကြသောအခါမှစ၍သည်` ငါဖြစ်

သည်အတိုင်းငါဖြစ်သည်' ကိုလည်းကောင်း၊  
ငါ သည်ကိုယ်ပိုင်အခွင့်အာဏာအရအဘယ်

အမှုကိုမျှမပြုမူ၍ မိမိအားခမည်းတော်  
သွန်သင်တော်မူသည့်အကြောင်းအရာများ

ကိုသာလျှင်ဟောပြောသွန်သင်သည်ကိုလည်း ကောင်း  
သင်တို့သိကြလိမ့်မည်။- 29 ထိုမှတစ်ပါးလည်းငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသော

အရှင်သည်ငါနှင့်အတူရှိတော်မူ၏။ ထိုအရှင်  
နှစ်သက်တော်မူသောအမှုကိုငါသည်အခါ

ခပ်သိမ်းလုပ်ဆောင်သည်ဖြစ်၍ ထိုအရှင်သည်  
ငါ့အားတစ်ကိုယ်တည်းစွန့်ပစ်၍ထားတော်မူ''

ဟုမိန့်တော်မူ၏။

30 ဤသို့မိန့်တော်မူသည်ကိုကြားရသောလူ  
အမြောက်အမြားပင်ကိုယ်တော်ကိုယုံကြည် လာကြ၏။

**ကျွန်များနှင့်လွတ်လပ်သူများ**

31 သခင်ယေရှုသည်ယုံကြည်သူတို့အား ``သင်  
တို့သည်ငါဟောပြောသွန်သင်သည်အတိုင်းပြု

ကျင့်ကြလျှင် ငါ၏တပ ည့်အမှန်ဖြစ်ကြ၏။-  
32 သမ္မာတရားကိုလည်းသိသဖြင့်ထိုသမ္မာ



တရားသည်သင်တို့အားလွတ်လပ်စေလိမ့် မည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

33 ထိုသူတို့က ``အကျွန်ုပ်တို့သည်အာဗြဟံ၏  
သားမြေးများဖြစ်ပါ၏။ အဘယ်အခါကမျှ  
တစ်ပါးကျွန်မဖြစ်ခဲ့ဘူးပါ။ `သင်တို့လွတ်  
လပ်လိမ့်မည်' ဟုအဘယ်ကြောင့်ဆိုပါသနည်း''  
ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။☆

34 သခင်ယေရှုက ``အမှန်အကန်သင်တို့အား  
ငါဆိုသည်ကား အပြစ်ကူးသူတိုင်းသည်  
အပြစ်၏ကျွန်ဖြစ်၏။- 35 ကျွန်သည်အိမ်မှာအစဉ်နေသည်မဟုတ်၊  
သား မူကားအစဉ်နေ၏။- 36 သို့ဖြစ်၍သင်တို့အားသားတော်ကလွတ်လပ်  
စေလျှင် သင်တို့သည်ကေန်အမှန်လွတ်လပ်  
ကြလိမ့်မည်။- 37 သင်တို့သည်အာဗြဟံ၏သားမြေးဖြစ်သည်ကို  
ငါသိ၏။ သို့ရာတွင်သင်တို့သည်ငါ၏သွန်သင်  
ချက်ကိုလက်မခံလိုသဖြင့် ငါ့ကိုသတ်ရန်  
ကြိုးစားကြ၏။- 38 ငါသည်ငါ့ခမည်းတော်ထံမှသိရှိသောအရာ  
များကိုဟောပြော၏။ သင်တို့မူကားသင်တို့  
အဖညွှန်ကြားသည့်အတိုင်းပြုကြ၏'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

39 ထိုသူတို့က ``အကျွန်ုပ်တို့၏အဖသည်  
အာဗြဟံဖြစ်ပါ၏'' ဟုဆိုကြ၏။  
သခင်ယေရှုက ``သင်တို့သည်အာဗြဟံ၏  
သားမြေးများဖြစ်ပါမူ အာဗြဟံကဲ့သို့

☆ 8:33 မ၊ ၃:၉။ လု၊ ၃:၈။

ပြုကျင့်ကြလိမ့်မည်။- 40 ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ကြားနာခဲ့ရသည့်  
 သမ္မာတရားကို သင်တို့အားဟောပြောသူငါ့  
 ကိုသတ်ရန်သင်တို့ကြံစည်လျက်နေကြ၏။  
 အာဗြဟံကားဤသို့မကျင့်ခဲ့။- 41 သင်တို့သည်သင်တို့အဖကဲ့သို့ကျင့်ကြ  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ထိုသူတို့က “အကျွန်ုပ်တို့သည်ဖခင်မဲ့မွေး  
 သောသားများမဟုတ်။ အကျွန်ုပ်တို့မှာဘုရား  
 သခင်တည်းဟူသောဖခင်တစ်ပါးတည်းရှိ၏”  
 ဟုဆိုကြ၏။

42 သခင်ယေရှုက “ဘုရားသခင်သည်သင်တို့၏  
 အဖဖြစ်ပါမူ သင်တို့သည်ငါ့ကိုချစ်ကြလိမ့်  
 မည်။ ငါသည်ဘုရားသခင်ထံတော်မှလာ၍  
 ယခုဤအရပ်သို့ရောက်ရှိနေ၏။ ကိုယ်ပိုင်  
 အခွင့်အာဏာအရလာသည်မဟုတ်။ ကိုယ်  
 တော်သည်ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူ၏။-

43 ငါဟောပြောသည့်တရားကိုအဘယ်ကြောင့်  
 သင်တို့နားမလည်ကြသနည်း။ သင်တို့တွင်  
 ငါ၏တရားကို နာယူနိုင်စွမ်းမရှိသောကြောင့်  
 ပင်ဖြစ်၏။- 44 သင်တို့၏အဖသည်မာရ်နတ်ဖြစ်၏။  
 သို့ဖြစ်၍ သင်တို့အဖ၏အလိုသို့လိုက်၍သင်တို့ပြု  
 ကြ၏။ မာရ်နတ်သည်အစကပင်လျှင်လူ  
 သတ်သမားဖြစ်၏။ သူသည်သမ္မာတရား  
 ကင်းမဲ့သူဖြစ်၍သမ္မာတရားတွင်မကျင် လည်။

လိမ်လည်ပြောဆိုတတ်သူဖြစ်၏။ သူ  
သည်ကားမုသား၏အဖဖြစ်၍ မိမိပင်ကို  
ဇာတိသဘောအရမုသားကိုပြောတတ်၏။-

45 ငါသည်သစ္စာစကားကိုပြောသောကြောင့်သင်  
တို့ငါ့ကိုမယုံကြ။- 46 ငါသည်အပြစ်ကူးသူဖြစ်ကြောင်းအဘယ်  
သူသက်သေပြနိုင်သနည်း။ ငါသည်သစ္စာစကား  
ကိုပြောဆိုလျှင်အဘယ်ကြောင့်သင်တို့မယုံ ကြသနည်း။-

47 ဘုရားသခင်၏ထံမှဖြစ်ပွားသူသည်ဘုရား  
သခင်၏စကားတော်ကိုနားထောင်တတ်၏။  
သင် တို့သည်ဘုရားသခင်၏ထံမှဖြစ်ပွားသူ  
များမဟုတ်သောကြောင့်နားမထောင်ကြ'' ဟု  
မိန့်တော်မူ၏။

သခင်ယေရှုနှင့်အာဗြဟံ

48 သူတို့က ``သင်သည်ရှုမာရီအမျိုးသားဖြစ်  
သည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊ နတ်မိစ္ဆာစွဲကပ်သူဖြစ်  
သည်ဟူ၍လည်းကောင်းငါတို့စွပ်စွဲသည်မှာ  
မမှန်ပါလော'' ဟုဆိုကြ၏။

49 သခင်ယေရှုက ``ငါသည်နတ်မိစ္ဆာစွဲကပ်သူ  
မဟုတ်။ ငါသည်ငါ့ခမည်းတော်ကိုချီးမြှောက်  
၏။ သင်တို့ကားငါ့ကိုရှုတ်ချကြ၏။-

50 ငါသည်မိမိဘုန်းအသရေကိုမရှာ။ ငါ့  
ဘုန်းအသရေကိုရှာ၍ငါ့ဘက်မှစစ်ကြာ  
စီရင်တော်မူသောအရှင်တစ်ပါးရှိ၏။-

51 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားငါ့  
 စကားကိုနာယူသူသည် အဘယ်အခါမျှ  
 သေဘေးနှင့်တွေ့ကြုံရလိမ့်မည်မဟုတ်' ဟု  
 မိန့်တော်မူ၏။

52 ယုဒအမျိုးသားတို့က ``သင်သည်နတ်မိစ္ဆာ  
 စွဲကပ်နေသူဖြစ်ကြောင်းယခုအခါငါတို့  
 သိကြပါပြီ။ အာဗြဟံကားသေလွန်လေ  
 ပြီ။ ပရောဖက်များသည်လည်းထို့အတူပင်။  
 သို့ပါလျက်သင်က `ငါ၏စကားကိုနာယူ  
 သူသည်အဘယ်အခါမျှသေရလိမ့်မည် မဟုတ်'  
 ဟုဆိုချေသည်။- 53 သင်သည်သေလွန်သူငါတို့၏အဖအာဗြဟံ  
 ထက်ပင်ကြီးမြတ်ပါသလော။ ပရောဖက်တို့  
 သည်လည်းသေလွန်လေပြီ။ သင်သည်မိမိကိုယ်  
 ကိုအဘယ်သူဟုထင်မှတ်ပါသနည်း'' ဟု မေးကြ၏။

54 သခင်ယေရှုက ``ငါသည်မိမိကိုယ်ကိုချီး  
 မြှောက်ပါမူငါ၏ဘုန်းအသရေသည်အချည်း  
 နှီးပင်ဖြစ်၏။ ငါ့ကိုချီးမြှောက်သူကားငါ၏  
 ခမည်းတော်တည်း။ ထိုအရှင်ကိုသင်တို့၏  
 ဘုရားသခင်ဟုဆိုကြ၏။- 55 သို့သော်လည်းထိုအရှင်ကိုသင်တို့မသိကြ။  
 ငါမူကားသိ၏။ အကယ်၍ငါမသိဟုဆို  
 လျှင်ငါသည်သင်တို့နည်းတူလိမ်လည်ပြော  
 ဆိုသူဖြစ်ပေအံ့။ ငါသည်ခမည်းတော်ကို  
 အကယ်ပင်သိ၍ကိုယ်တော်၏စကားကို

နားထောင်၏။- 56 သင်တို့အဖအာဗြဟံသည်ငါကြွလာ  
မည့်ခေတ်ကာလနှင့်ကြိုကြိုက်ရမည်ဖြစ်  
၍နှစ်ထောင်းအားရ၏။ ထိုခေတ်ကာလနှင့်  
ကြိုကြိုက်ရသောအခါ၌လည်းရွှင်လန်း ဝမ်းမြောက်၏။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

57 ယုဒအမျိုးသားတို့က ``သင်သည်အသက်  
ငါးဆယ်မျှပင်မရှိသေး။ အဘယ်သို့လျှင်  
အာဗြဟံကိုမြင်ဖူးနိုင်ပါမည်နည်း'' ဟု ဆိုကြ၏။

58 သခင်ယေရှုက ``အမှန်အကန်သင်တို့အား  
ငါဆိုသည်ကားအာဗြဟံမမွေးဖွားမီက ပင်ငါရှိနှင့်၏''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

59 ထိုသူတို့သည်သခင်ယေရှုကိုပေါက်ရန်  
ကျောက်ခဲများကောက်ကြ၏။ သို့ရာတွင်  
ကိုယ်တော်သည်တိမ်းရှောင်၍ဗိမာန်တော်မှ  
ထွက်ခွာသွားတော်မူ၏။

# 9

ဝမ်းတွင်းပါမျက်မမြင်တစ်ဦးကို မျက်စိမြင်စေတော်မူခြင်း

1 ကိုယ်တော်သည်လမ်းလျှောက်၍ကြွတော်မူစဉ်  
ဝမ်းတွင်းပါမျက်မမြင်တစ်ဦးကိုတွေ့ရှိ တော်မူ၏။-  
2 တပ ည့်တော်တို့က ``အရှင်ဘုရား၊ ဤသူမျက်စိ  
မမြင်သည်မှာမိမိ၏အပြစ်ကြောင့်လော၊ မိဘ  
တို့၏အပြစ်ကြောင့်လော'' ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

3 သခင်ယေရှုက ``သူ၏အပြစ်ကြောင့်မဟုတ်၊  
မိဘတို့၏အပြစ်ကြောင့်လည်းမဟုတ်။ သူ

မျက်စိမမြင်ခြင်းမှာ ဘုရားသခင်၏  
တန်ခိုးတော် သူ၌ထင်ရှားလာစေရန်ပင် ဖြစ်၏။-

4 ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်၏အမှု  
တော်မြတ်ကိုနေ့အချိန်၌ငါတို့လုပ်ဆောင်

ကြရမည်။ အဘယ်သူမျှမလုပ်ဆောင်နိုင်  
သည့်ည ၌အချိန်ကျရောက်လာလိမ့်မည်။-

5 ငါသည်ဤလောကမှာရှိနေစဉ်လောက  
၏အလင်းဖြစ်၏" ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

6 ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်ကိုယ်တော်သည်  
မြေပေါ်သို့တံထွေးထွေး၍ရွံ့ပြုလုပ်တော် မူ၏။

မျက်မမြင်၏မျက်စိကိုရွံ့နှင့်လူး၍၊- 7 ``သွားလော့၊  
ရှိလောင်ရေကန်တွင် ဆေးလော့" ဟု

မိန့်တော်မူ၏။ (ရှိလောင်၏အနက်ကား ``စေလွှတ်  
သည်" ဟုဆိုလိုသတည်း။) ထိုသူသည်သွား၍

မျက်စိကိုဆေးပြီးနောက်မျက်စိမြင်လျက် ပြန်လာ၏။

8 သူသည်သူတောင်းစားဖြစ်သဖြင့်ယခင်က  
သူ့ကိုမြင်ဖူးသူများနှင့်အိမ်နီးချင်းများ က

``ဤသူသည်ထိုင်၍ကြေးငွေတောင်းခံလေ့  
ရှိသူမဟုတ်ပါလော့" ဟုဆိုကြ၏။  
9 လူအချို့တို့က ``ဟုတ်ပါသည်" ဟူ၍လည်းကောင်း၊

\* 9:5 မ၊ ၅:၁၄။ ယော၊ ၈:၁၂။

အချို့က ``ထိုသူမဟုတ်၊ ထိုလူနှင့်တူသူဖြစ်၏''  
ဟူ၍လည်းကောင်းဆိုကြ၏။

သူ့ကိုယ်တိုင်ကမူ ``အကျွန်ုပ်သည်ထိုသူပင်တည်း''  
ဟုဆို၏။

10 လူတို့က ``သင်အဘယ်သို့မျက်စိမြင်လာ သနည်း''  
ဟုမေးကြ၏။

11 ထိုသူက ``ယေရှုဆိုသူသည်ရှုံ့အနည်းငယ်လုပ်  
၍အကျွန်ုပ်၏မျက်စိကိုလူးပြီးလျှင် အကျွန်ုပ်  
အားရှိလောင်ရေကန်သို့သွား၍မျက်စိကိုဆေး ခိုင်းပါ၏။  
သို့ဖြစ်၍အကျွန်ုပ်သည်သွား၍ဆေး လိုက်ရာ  
မျက်စိမြင်လာပါသည်'' ဟုပြန်ပြော၏။

12 လူတို့က ``ထိုသူသည်အဘယ်မှာနည်း'' ဟု  
မေးလျှင်၊

သူတောင်းစားက ``အကျွန်ုပ်မသိပါ'' ဟုဆို၏။

မျက်စိကုသမှုအကြောင်းဖာရိရှဲတို့စစ်ဆေးခြင်း

13 လူတို့သည်ယခင်ကမျက်စိမြင်ဖြစ်ခဲ့သူကို  
ဖာရိရှဲတို့ထံသို့ခေါ်ခဲ့ကြ၏။- 14 သခင်ယေရှုရှုံ့ဖြင့်ပြုလုပ်၍ထိုသူကိုမျက်  
မြင်စေတော်မူသောနေ့ကားဥပုသ်နေ့ဖြစ်သတည်း။-

15 ဖာရိရှဲတို့သည်ထိုသူမျက်စိအလင်းရရှိ  
လာပုံကိုမေးမြန်းကြ၏။ ထိုသူက ``သူသည်  
အကျွန်ုပ်၏မျက်စိကိုရှုံ့နှင့်လူးပေးပါ၏။

ထိုနောက်အကျွန်ုပ်သည်မျက်စိကိုဆေးလိုက်  
ရာမျက်စိမြင်လာပါသည်'' ဟုဆို၏။

16 အချို့သောစာရိတ္တတို့က ``ထိုသူသည်ဥပု သ်  
မစောင့်သဖြင့်ဘုရားသခင်ထံမှကြွလာ သူမဟုတ်''  
ဟုဆိုကြ၏။

အချို့ကမူ ``အပြစ်ကူးသူတစ်စုံတစ်ယောက်  
သည်အဘယ်သို့လျှင် ဤသို့သောအံ့ဩဖွယ်  
နိမိတ်လ ကု ခဏာများကိုပြနိုင်ပါမည်နည်း''  
ဟုဆိုကြ၏။ ဤသို့လျှင်ထိုသူတို့သည်  
အချင်းချင်းစိတ်သဘောကွဲလွဲလျက်နေ ကြ၏။

17 ထို့ကြောင့်စာရိတ္တတို့သည် မျက်မမြင်ဖြစ်ခဲ့ဖူး  
သူအား ``သင့်ကိုမျက်စိမြင်စေသူသည်အဘယ်  
သို့သောသူဖြစ်သနည်း'' ဟုတစ်ဖန်မေးပြန် ကြ၏။

ထိုသူက ``ပရောဖက်ဖြစ်ပါ၏'' ဟုဖြေကြား၏။

18 သို့ရာတွင်ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်ယခင်က  
ထိုသူမျက်မမြင်ဖြစ်ခဲ့သည်ကိုလည်းကောင်း၊  
ယခုမျက်စိမြင်လာသည်ကိုလည်းကောင်း  
မယုံသဖြင့် သူ့မိဘတို့ကိုခေါ်၍မေးကြ၏။-

19 သူတို့က ``ဤသူသည်သင်တို့၏သားလော။ သင်  
တို့ပြောသည်အတိုင်းဝမ်းတွင်းပါမျက်မမြင် လော။  
သို့မှန်လျှင်သူသည်အဘယ်သို့ယခု မျက်စိမြင်သနည်း''  
ဟုမေးကြ၏။



20 မိဘတို့က `ဤသူသည်အကျွန်ုပ်တို့၏  
 သားမှန်ပါ၏။ ဝမ်းတွင်းပါမျက်မမြင်ဖြစ်  
 ကြောင်းလည်းမှန်ပါ၏။- 21 သို့ရာတွင်အဘယ်နည်းဖြင့်သူ့မျက်စိမြင်  
 လာသည်ကိုအကျွန်ုပ်တို့မသိပါ။ သူ့အား အ  
 ဘယ်သူ့မျက်စိမြင်စေသည်ကိုလည်းမသိ ပါ။  
 သူသည်အရွယ်ရောက်ပါပြီ။ သူ့အားမေး  
 ပါ။ သူ့အကြောင်းကိုသူကိုယ်တိုင်ပြောပြ  
 နိုင်ပါလိမ့်မည်" ဟုဖြေကြားကြ၏။-  
 22 ဤသို့ဖြေကြားကြခြင်းမှာယုဒအာဏာ  
 ပိုင်တို့ကိုကြောက်သောကြောင့်ဖြစ်၏။  
 ကိုယ်တော် အားမေရိုယအဖြစ်ဖြင့်အသိအမှတ်ပြု  
 သူမှန်သမျှအား တရားဇရပ်မှထုတ်ပယ်ရန်  
 ယုဒအာဏာပိုင်တို့သဘောတူဆုံးဖြတ်  
 ထားပြီးဖြစ်သတည်း။- 23 ထို့ကြောင့်မိဘတို့က  
 `သူသည်အရွယ်ရောက် ပြီဖြစ်၍သူ့အားမေးပါ'  
 ဟုဆိုကြခြင်း ဖြစ်၏။

24 ဖာရိရှ်တို့သည်မျက်မမြင်ဖြစ်ခဲ့ဖူးသူကို  
 ဒုတိယအကြိမ်ခေါ်ပြီး `ဘုရားသခင်ရှေ့  
 တွင်ဟုတ်မှန်ရာကိုပြောပါလော့။ သင့်အား  
 မျက်စိမြင်စေသောသူသည်အပြစ်ကူးသူ  
 ဖြစ်ကြောင်းငါတို့သိကြ၏" ဟုဆို၏။

25 ထိုသူက `ဤသူသည်အပြစ်ကူးသူဖြစ်သည်  
 မဖြစ်သည်ကိုအကျွန်ုပ်မသိပါ။ အကျွန်ုပ်သည်

ယခင်ကမျက်စိကွယ်၍ယခုမျက်စိမြင်လာ  
သည်ကိုသာလျှင်သိပါ၏။" ဟုပြော၏။

26 ထိုသူတို့က ``သူသည်သင့်ကိုမည်သို့ပြု သနည်း။  
အဘယ်သို့သင်၏မျက်စိကိုမြင် စေသနည်း။"  
ဟုမေးကြ၏။

27 ထိုသူက ``သင်တို့အားအကျွန်ုပ်တစ်ကြိမ်  
ဖော်ပြပြီးပါပြီ။ သင်တို့နားမထောင်ကြ။  
အဘယ်ကြောင့်ထပ်၍ကြားလိုကြပါသနည်း။  
သင်တို့သည်လည်းသူ၏တပ ည့်ဖြစ်လိုကြ ပါသလော။"  
ဟုပြန်၍မေး၏။

28 ထိုသူတို့ကသူ့အား ``သင်သာလျှင်သူ့တပ ည့်  
ဖြစ်၏။ ငါတို့ကားမောရှေ၏တပ ည့်များဖြစ်၏။-

29 ဘုရားသခင်သည်မောရှေအားဗျာဒိတ်ပေး  
တော်မူခဲ့ကြောင်းကိုငါတို့သိကြ၏။ ဤသူ  
သည်အဘယ်ကလာသည်ကိုပင်ငါတို့မသိ ကြ"  
ဟုဆိုကြ၏။

30 မျက်စိမြင်ဖြစ်ခဲ့ဖူးသူက ``သူသည်အကျွန်ုပ်  
အားမျက်စိမြင်စေသူဖြစ်ပါ၏။ သို့ပါလျက်  
သင်တို့သည် ထိုသူအဘယ်ကလာသည်ကို  
မသိကြသည်မှာအံ့ဩဖွယ်ကောင်းလေစွ။-

31 ဘုရားသခင်သည်အပြစ်ကူးသူတို့၏ဆု  
တောင်းပ တှ ထနာကိုနားညောင်းတော်မမူပါ။  
ကိုယ် တော်အားကိုင်းရှိ င်းရှိသေလျက်အလိုတော်

အတိုင်း လုပ်ဆောင်သောသူ၏ဆုတောင်းပ  
 တံ့ ထနာ ကိုသာနားညောင်းတော်မူပါ၏။-  
 32 ဝမ်းတွင်းပါမျက်မမြင်ကိုတစ်စုံတစ်ယောက်  
 ကမျက်စိမြင်စေနိုင်သည်ဟူ၍ ကမ္ဘာဦးမှစ  
 ၍အဘယ်အခါ၌မျှမကြားစဖူး။- 33 ဤသူသည်ဘုရားသခင်ထံတော်မှကြ  
 သူမဟုတ်လျှင် အဘယ်အမှုကိုမျှမတတ် နိုင်ပါ''  
 ဟုဆို၏။

34 ထိုသူတို့က ``သင်သည်ဝမ်းတွင်းပါအပြစ်  
 နှင့်ကြီးပြင်းလာသူဖြစ်ပါလျက် ငါတို့အား  
 သွန်သင်နေပါသလော'' ဟုဆို၍တရား  
 ဇရပ်မှနှင်ထုတ်လိုက်ကြ၏။

ဝိညာဉ်မျက်စိကွယ်ခြင်း

35 ဤသို့နှင်ထုတ်လိုက်ကြောင်းကိုသခင်ယေရှု  
 ကြားတော်မူပြီးနောက် ထိုသူကိုတွေ့တော်မူ လျှင်  
 ``သင်သည်လူသားကိုယုံကြည်ပါ သလော''  
 ဟုမေးတော်မူ၏။

36 ထိုသူက ``အရှင်၊ လူသားကားအဘယ်သူဖြစ်  
 ပါသနည်း။ အကျွန်ုပ်ယုံနိုင်ရန်လူသားသည်  
 မည်သူနည်း'' ဟုလျှောက်၏။

37 သခင်ယေရှုက ``သူ့ကိုသင်မြင်ဖူး၏။ သူသည်  
 ကားယခုသင်နှင့်စကားပြောနေသူပင်တည်း''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

38 မျက်မမြင်ဖြစ်ခဲ့ဖူးသူက ``အရှင်၊ အကျွန်ုပ် ယုံကြည်ပါ၏'' ဟုဆို၍ကိုယ်တော်အားပျပ်ဝပ် ရှိခိုးလေ၏။

39 သခင်ယေရှုက ``မျက်မမြင်တို့မျက်စိမြင် ကြစေရန်နှင့် မျက်စိမြင်သူတို့မျက်စိအလင်း ကွယ်ကြစေရန်စီရင်ချမှတ်အံ့သောငှာ ဤ လောကသို့ငါကြွလာခြင်းဖြစ်၏'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

40 ကိုယ်တော်၏အနီးတွင်ရှိနေကြသောဖာရိရှဲ တို့သည်ထိုစကားတော်ကိုကြားသဖြင့် ``အကျွန်ုပ် တို့သည်လည်းမျက်မမြင်များဖြစ်သည်ဟုဆိုလို ပါသလော'' ဟုမေးကြ၏။

41 သခင်ယေရှုက ``သင်တို့သည်မျက်မမြင်များ ဖြစ်ပါမူအပြစ်ရှိကြမည်မဟုတ်။ ယခုမူ ကားသင်တို့က `ငါတို့သည်မျက်စိမြင်ပါသည်' ဟုဆိုကြသဖြင့် သင်တို့တွင်အပြစ်ရှိလျက် နေသတည်း'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 10

## သိုးထိန်းပုံဥပမာ

1 သခင်ယေရှုက ``အမှန်အကန်သင်တို့အား ငါဆိုသည်ကား သိုးခြံထဲသို့တံခါးပေါက် ကမဝင်ဘဲ အခြားနည်းဖြင့်ကျော်ဝင်သူ သည်သူ့ခိုးငှာဌားပြုဖြစ်၏။-

2 တံခါးပေါက်ကဝင်သူမူကားသိုးထိန်းဖြစ်၏။-

3 သိုးထိန်းအားတံခါးစောင့်သည်တံခါးဖွင့်၍  
ပေးတတ်၏။ သိုးတို့သည်သူ၏အသံကိုနား  
ထောင်တတ်ကြ၏။ သူသည်သိုးတို့ကိုနာမည်  
ဖြင့်ခေါ်၍သိုးခြံမှထုတ်ဆောင်တတ်၏။-

4 သိုးတို့ကိုထုတ်ပြီးလျှင်သိုးတို့၏အရှေ့က  
ဦးဆောင်၍သွားတတ်၏။ သိုးတို့သည်သူ့အသံ  
ကိုသိသဖြင့်နောက်ကလိုက်ကြ၏။- 5 သိုးတို့သည်သူ့စိမ်း၏နောက်သို့မူဝ  
မဟုတ်။ သူ့စိမ်း၏အသံကိုမသိသဖြင့်သူ  
ထံမှထွက်ပြေးကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

6 သခင်ယေရှုသည်ဤပုံဥပမာကိုထိုသူတို့  
အားမိန့်တော်မူသော်လည်း သူတို့သည်ပုံဥပမာ  
တော်၏အနက်အဋ္ဌဋ္ဌိပုပါယ်ကိုနားမလည်ကြ။

သိုးထိန်းကောင်းဖြစ်တော်မူသော သခင်ယေရှု

7 ထို့ကြောင့်တစ်ဖန်သခင်ယေရှုက  
''အမှန်အကန် သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
ငါသည်သိုးတို့ဝင် သောတံခါးပေါက်ဖြစ်၏။-

8 ငါ့ရှေ့တွင်ရောက်ရှိလာသူအားလုံးသည်သူခိုး  
ဋ္ဌ ဌားပြုများဖြစ်ကြ၏။ သို့ရာတွင်သိုးတို့သည်  
ထိုသူတို့၏စကားကိုနားမထောင်ကြ။-

9 ငါသည်တံခါးပေါက်ဖြစ်၏။ ထိုတံခါးပေါက်  
ဖြင့်ဝင်သူသည် ဘေးနှင့်ကင်းလွတ်၍ဝင်ထွက်  
သွားလာလျက်ကျက်စားရာကိုတွေ့ရလိမ့်မည်။-

10 သူ့ခိုးသည်ခိုးယူသတ်ဖြတ်ဖျက်ဆီးရန်သာ  
 လာ၏။ ငါမူကားသင်တို့အသက်ရှင်ကြစေရုံ  
 မျှသာမက ကြွယ်ဝပြည့်စုံသောအသက်ကို  
 ရှင်နိုင်ကြစေရန်လာသတည်း။

11 “ငါသည်သိုးထိန်းကောင်းဖြစ်၏။ သိုးထိန်းကောင်း  
 သည်သိုးများအတွက် အသက်ကိုစွန့်တတ်၏။-

12 သူ့ငှားသည်သိုးထိန်းမဟုတ်။ သိုးရှင်လည်းမဟုတ်  
 သဖြင့် ဝံပုလွေလာသည်ကိုမြင်လျှင် သိုးတို့ကို  
 စွန့်၍ထွက်ပြေးတတ်၏။ သို့ဖြစ်၍ဝံပုလွေသည်  
 သိုးတို့ကိုကိုက်ဖမ်း၍ကစ ခွံ့ကရဲဖြစ်စေ တတ်၏။-

13 သူ့ငှားသည်သူ့ငှားဖြစ်သည့်အလျောက်  
 သိုးတို့ ကိုဂရုမစိုက်ဘဲထွက်ပြေးတတ်၏။-

14-15 ငါသည်သိုးထိန်းကောင်းဖြစ်၏။  
 ခမည်းတော်သည် ငါ့ကိုသိတော်မူ၍  
 ငါသည်လည်းခမည်းတော် ကိုသိသကဲ့သို့  
 ငါသည်သိုးတို့ကိုသိ၍သိုး တို့သည်လည်းငါ့ကိုသိကြ၏။  
 ငါသည်သိုးများ အတွက်အသက်ကိုစွန့်၏။-

☆ 16 ဤသိုးခြံသို့မဝင်သည့်အခြားသိုးများကို  
 လည်းငါပိုင်သေး၏။ ထိုသိုးတို့ကိုငါဆောင်သွင်း  
 ရဦးမည်။ သူတို့သည်ငါ့စကားကိုနားထောင်  
 ကြလိမ့်မည်။ သို့ဖြစ်၍သိုးအုပ်တစ်အုပ်၊ သိုးထိန်း  
 တစ်ပါးတည်းဖြစ်လိမ့်မည်။

☆ 10:14-15 မ၊ ၁၁:၂၇။ လု၊ ၁၀:၂၂။

17 “ငါသည်အသက်ကို တစ်ဖန်ပြန်လည်ရရှိစေရန် ကိုယ့်အသက်ကိုစွန့်သောကြောင့်ခမည်းတော်သည်ငါ့ကိုချစ်တော်မူ၏။- 18 အဘယ်သူမျှငါ့အသက်ကိုစွန့်စေသည်မဟုတ်ဘဲ ငါ့အလိုအလျောက်စွန့်ခြင်းဖြစ်၏။ ငါ့မှာ အသက်ကိုစွန့်ပိုင်ခွင့်၊ ပြန်ယူပိုင်ခွင့်ရှိ၏။ ဤသို့ပြုရန်ခမည်းတော်ကငါ့အားစေခိုင်း တော်မူ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

19 ဤသို့မိန့်တော်မူသောကြောင့်လူတို့သည် စိတ် သဘောကွဲလွဲသွားကြပြန်၏။-

20 လူအချို့တို့က “ဤသူသည်နတ်မိစ္ဆာစွဲကပ်သောသူရူးဖြစ်၏။ အဘယ်ကြောင့်သူ့စကားကိုသင်တို့နားထောင်ကြသနည်း” ဟုဆိုကြ ၏။

21 သို့ရာတွင်အခြားသူတို့က “နတ်မိစ္ဆာစွဲကပ်သူသည် ဤသို့သောစကားကိုမပြောမဆိုနိုင်ရာ။ နတ်မိစ္ဆာစွဲကပ်သူသည်အဘယ်သို့လျှင် မျက်မမြင်များကိုမျက်စိမြင်စေနိုင်ပါမည်နည်း” ဟုဆိုကြ၏။

ကိုယ်တော်အားယုဒအမျိုးသားတို့ ပစ်ပယ်ကြခြင်း

22 ထိုအချိန်၌ယေရှုလင်မြို့တွင် ဗိမာန်တော်ကို ဆက်ကပ်သည့်ပွဲတော်ကျရောက်လျက်ရှိ၏။

ထို အခါကားဆောင်းရာသီဖြစ်၏။-

23 သခင်ယေရှုသည်ဗိမာန်တော်ရှိရှောလမုန် မုခ်တွင် စ ့ ကြံသွားလျက်နေတော်မူ၏။-

24 ထိုအခါလူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုဝန်းရံလျက်

“သင်သည်အဘယ်မျှကြာအောင်အကျွန်ုပ်တို့ အားစိတ်ဒွိဟဖြစ်စေပါမည်နည်း။ အကယ်၍ သင်သည်မေရှိယဖြစ်ပါလျှင် အကျွန်ုပ်တို့အား အတည့်အလင်းပြောပါလော့” ဟုဆိုကြ၏။

25 သခင်ယေရှုက “သင်တို့အားပြောပြီးဖြစ် ၏။ သို့ရာတွင်သင်တို့မယုံကြ။ ခမည်းတော်ခွင့် ပြုတော်မူချက်အရပြုသည့်အမှုအရာ များက ငါ့အကြောင်းကိုသက်သေခံလျက်ရှိ၏။-

26 သင်တို့သည်ငါ၏သိုးများမဟုတ်သဖြင့် ငါ့ကိုမယုံကြ။- 27 ငါ၏သိုးတို့သည်ငါ့စကားကိုနားထောင်ကြ ၏။ ငါသည်သူတို့ကိုသိ၍သူတို့သည်လည်း ငါ့ နောက်သို့လိုက်ကြ၏။- 28 ငါသည်သူတို့အားထာဝရအသက်ကိုပေးသည် ဖြစ်၍ သူတို့သည်သေခြင်းနှင့်အစဉ်မပြတ်ကင်း လွတ်ကြလိမ့်မည်။ အဘယ်သူမျှသူတို့ကိုငါ့ လက်မှလုယူ၍မရနိုင်။- 29 သူတို့ကိုငါ့အားပေးသနားတော်မူသော ခမည်းတော်သည်ခပ်သိမ်းသောသူတို့ထက် ကြီးမြတ်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍မည်သူမျှသိုး တို့ကိုခမည်းတော်၏လက်မှမလုမယူနိုင်။-

30 ခမည်းတော်နှင့်ငါသည်တစ်လုံးတစ်ဝတည်း ဖြစ်သတည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

31 ထိုအခါလူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုပေါက်ရန် ခဲများကိုကောက်ပြန်၏။- 32 သခင်ယေရှုက “ခမည်းတော်စေခိုင်းတော်မူ သဖြင့်



ငါသည်ကောင်းမြတ်သောအမှုများ ကိုပြုခဲ့၏။  
၎င်းအမှုများအနက်အဘယ် အမှုကြောင့်ငါ့အားသင်တို့ခံနှင့်ပေါက်လို  
ကြသနည်း'' ဟုမေးတော်မူ၏။

33 သူတို့က ``ကောင်းမြတ်သောအမှုတစ်စုံတစ်ရာ  
ကိုသင်ပြုသောကြောင့်ခံနှင့်ပေါက်မည်မဟုတ်။  
သင်သည်လူစင်စစ်ဖြစ်ပါလျက်ဘုရားယောင်  
ဆောင်ကာ ဘုရားသခင်အားပြစ်မှားသည့်စကား  
ကိုပြောသောကြောင့်ခံနှင့်ပေါက်မည်'' ဟုဆို ကြ၏။\*

34 သခင်ယေရှုက ``ငါတို့ပညတ်ကျမ်းတွင် ဘုရား  
သခင်က `သင်တို့သည်ဘုရားများဖြစ်ကြ၏' ဟု  
ဖော်ပြထားလေသည်။- 35 ကျမ်းစာတော်ဖော်ပြသည့်အရာများသည်  
အစဉ် မှန်ကန်ကြောင်းကိုငါတို့သိကြ၏။ ဘုရားသခင်  
ကမိမိ၏တရားတော်ကိုကြားနာရသူတို့အား `ဘုရားများ'  
ဟုဖော်ပြသည်။- 36 ခမည်းတော်သည်ငါ့ကိုရွေးချယ်၍  
ဤလောက သို့စေလွှတ်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍  
'ငါသည်ဘုရား သခင်၏သားတော်ဖြစ်သည်'  
ဟုဆိုသောအခါ ငါသည်ဘုရားသခင်အားပြစ်မှားသည့်စကား  
ကိုပြောသည်ဟုအဘယ်သို့လျှင်သင်တို့ဆို  
နိုင်ကြသနည်း။- 37 ခမည်းတော်၏အမှုတော်များကိုငါမဆောင်  
ရွက်လျှင် ငါ့အားမယုံကြည်ကြနှင့်။-

38 ဆောင်ရွက်လျှင်မူကားငါ့ကိုမယုံသော်လည်း  
ငါ၏ဆောင်ရွက်ချက်များကိုယုံကြလော့။ သို့

\* 10:33 ဝတ်၊ ၂၄:၁၆။ \* 10:34 ဆာ၊ ၈၂:၆။

မှသာလျှင်ခမည်းတော်သည်ငါနှင့်တစ်လုံး  
တစ်ဝတည်းရှိတော်မူလျက် ငါသည်လည်း  
ခမည်းတော်နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်းရှိသည် ကို  
သင်တို့သိမြင်နားလည်ကြလိမ့်မည်'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

39 ထိုအခါသူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုဖမ်းဆီးရန်  
ကြိုးစားကြပြန်၏။ သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်သည်  
ရှောင်တိမ်း၍ကြွသွားတော်မူ၏။

40 ကိုယ်တော်သည်ယော်ဒန်မြစ်တစ်ဖက်ကမ်းရှိ  
ယခင်ယောဟန်ဗ တု တီဇ် မ ဂလာပေးရာအရပ်  
သို့ပြန်လည်ကြွသွားတော်မူ၍ထိုအရပ်  
တွင်နေတော်မူ၏။-☆ 41 လူအများအပြားပင်အထံတော်သို့လာ  
ကြ၏။ သူတို့က ``ယောဟန်သည်အဘယ်အံ့  
ဖွယ်နိမိတ်လ ကု ခဏာကိုမျှမပြခဲ့။ သို့ရာ  
တွင်ဤသူအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ယောဟန်  
ပြောသမျှမှန်ပေ၏'' ဟုဆိုကြ၏။-

42 သို့ဖြစ်၍ထိုအရပ်တွင်လူအမြောက်အ မြား ပင်  
ကိုယ်တော်ကိုယုံကြည်လာကြ၏။

# 11

## လာဇရုသေဆုံးခြင်း

1 ဗေသနိရွာသားလာဇရုဆိုသူသည်ဖျားနာ  
လျက်ရှိ၏။ ဗေသနိရွာတွင်ညီအစ်မဖြစ်ကြ  
သောမာရိနှင့်မာသတို့နေထိုင်ကြ၏။-☆

☆ 10:40 ယော၊ ၁:၂၈။ ☆ 11:1 လု၊ ၁၀:၃၈-၃၉။

2 (ဤမာရိကားသခင်ယေရှု၏ခြေတော်ထက်  
မှာဆီမွှေးသွန်းလောင်း၍ မိမိဆံပင်ဖြင့်သုတ်  
ပေးသူဖြစ်၏။ ဖျားနာနေသူလာဇရုသည်

ဤမာရိ၏မောင်တည်း။)-\* 3 ညီအစ်မနှစ်ယောက်တို့က  
“အရှင်၊ အရှင် ချစ်တော်မူသောသူသည်ဖျားနာလျက်နေ  
ပါ၏။” ဟုသခင်ယေရှုထံသို့သတင်းပေး ပို့လိုက်ကြ၏။

4 ကိုယ်တော်က “ဤရောဂါသည်သေစေမည့်  
ရောဂါမဟုတ်။ ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသ  
ရေတော်ကိုထွန်းတောက်စေမည့်ရောဂါဖြစ်၏။

ထိုရောဂါအားဖြင့်ဘုရားသခင်၏သား  
တော်သည်လည်းဘုန်းအသရေထွန်းတောက် အံ့”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

5 သခင်ယေရှုသည်မာသနှင့်ညီမမာရိကို  
လည်းကောင်း၊ လာဇရုကိုလည်းကောင်းချစ်  
တော်မူ၏။- 6 လာဇရုဖျားနာနေကြောင်းကိုကြားတော်မူ

လျှင် ကိုယ်တော်သည်မိမိရောက်ရှိရာအရပ်  
တွင်နှစ်ရက်တိုင်တိုင်ဆက်၍နေတော်မူ၏။-

7 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က “ယုဒပြည်သို့ငါတို့  
တစ်ဖန်သွားကြကုန်အံ့” ဟုတပ ညွှတ်တော်တို့  
အားမိန့်တော်မူ၏။

8 တပ ညွှတ်တော်တို့က “အရှင်ဘုရား၊  
လူတို့သည် ကိုယ်တော်အားမကြာမီကပင်ခဲနှင့်ပေါက်

\* 11:2 ယော၊ ၁၂:၃။

ရန်ကြိုးစားကြပါ၏။ ထိုအရပ်သို့တစ်ဖန်  
ကြွတော်မူဦးမည်လော'' ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

9 ကိုယ်တော်က ``တစ်နေ့တွင်တစ်ဆယ့်နှစ်နာရီရှိ  
သည်မဟုတ်လော။ နေ့အချိန်၌သွားလာသူ  
သည်နေ၏အလင်းရောင်ကိုမြင်ရသဖြင့်  
ခလုတ်မထိဘဲကောင်းစွာသွားလာနိုင်၏။-

10 ညအချိန်၌သွားလာသူမူကားအလင်း  
ရောင်ကိုမရသဖြင့် ခလုတ်ထိ၍လဲတတ်၏''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 11 ကိုယ်တော်သည်ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်  
``ငါ တို့၏အဆွေလာဇရုသည်အိပ်ပျော်လျက်နေ  
၏။ သူ့ကိုနှိုးရန်ငါသွားမည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

12 တပ ညွှတ်တော်တို့က ``အရှင်၊ သူသည်အိပ်ပျော်  
လျက်နေပါမူကျန်းမာလာပါလိမ့်မည်'' ဟု  
လျှောက်ကြ၏။

13 သခင်ယေရှုကလာဇရုသေကြောင်းကို  
ရည်မှတ်၍ထိုသို့မိန့်တော်မူသော်လည်း သာ  
မန်အိပ်ပျော်ကြောင်းကိုဆိုလိုတော်မူသည်  
ဟုတပ ညွှတ်တော်တို့ထင်မှတ်ကြ၏။-

14 သို့ဖြစ်၍သခင်ယေရှုက ``လာဇရုသည်  
သေပြီ။- 15 ထိုအရပ်၌ငါမရှိခဲ့သည်မှာသင်တို့ယုံ  
ကြည်လာကြစေရန်ပင်ဖြစ်၍ သင်တို့အတွက်  
ငါဝမ်းမြောက်၏။ သူ့ထံသို့သွားကြကုန်အံ့'' ဟု  
ပွင့်လင်းစွာမိန့်တော်မူ၏။

16 (အမြှာပူးဟုနာမည်တွင်သည့်) သောမက  
 “ငါ တို့သည်လည်းသခင်နှင့်အတူအသေခံရန်  
 လိုက်သွားကြကုန်အံ့” ဟုမိမိ၏အဖော် တပ  
 ည့်တော်တို့အားပြောဆို၏။

အသက်ရှင်ခြင်းနှင့်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း

အရှင်ယေရှု

17 သခင်ယေရှုရောက်တော်မူသောအခါလာဇရု  
 အားသံ ဂြိုဟ်ခွဲသည်မှာလေးရက်မျှရှိပြီဖြစ်  
 ကြောင်းတွေ့ရှိတော်မူ၏။- 18 ဗေသနိရွာသည်ယေရုရှလင်မြို့နှင့်နှစ်  
 မိုင်ပင်မဝေးချေ။

19 ယုဒအမျိုးသားအမြောက်အမြားပင်  
 မာရိနှင့်မာသတို့၏မောင်သေဆုံးသော  
 ကြောင့်သူတို့ကိုနှစ်သိမ့်ရန်လာရောက်ကြ ၏။

20 မာသသည်သခင်ယေရှုကြွလာတော်မူ  
 ကြောင်းကိုကြားလျှင် ခရီးဦးကြိုပြုရန် ထွက်သွား၏။  
 မာရိမူကားအိမ်တွင်ထိုင် လျက်နေရစ်၏။-

21 မာသက “အရှင်ဘုရား၊ အရှင်သာဌာ  
 အရပ်တွင်ရှိခဲ့ပါမူကျွန်မ၏မောင်သေ မည်မဟုတ်ပါ။-

22 ယခုပင်လျှင်အရှင်တောင်းခံသမျှသော  
 အရာတို့ကိုဘုရားသခင်ချပေးတော် မူမည်ကိုကျွန်မသိပါ၏”  
 ဟုသခင် ယေရှုအားလျှောက်၏။

23 သခင်ယေရှုက “သင်၏မောင်သည်အသက်  
 ပြန်၍ရှင်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

24 မာသက “နောက်ဆုံးသောနေ့၌သူ့သေတို့  
ထမြောက်ကြသောအခါ သူသည်အသက်  
ပြန်၍ရှင်မည်ကိုကျွန်မသိပါ၏။” ဟု လျှောက်၏။-

25 သခင်ယေရှုက “ငါသည်အသက်ရှင်ခြင်း၊  
ရှင် ပြန်ထမြောက်ခြင်းအရှင်ဖြစ်၏။ ငါ့ကိုယုံ  
ကြည်သောသူသည်သေသော်လည်းရှင်လိမ့်

မည်။- 26 ငါ့ကိုယုံကြည်၍ယခုအသက်ရှင်လျက်ရှိ  
သောသူသည်လည်း အဘယ်အခါမျှသေရ  
လိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါ့စကားကိုသင်ယုံပါ သလော”  
ဟုမေးတော်မူ၏။

27 မာသက “ယုံပါ၏သခင်။ အရှင်သည်ဤ  
လောကသို့ကြွလာမည့်ဘုရားသခင်၏  
သားတော်မေရှိယဖြစ်တော်မူသည်ကို ကျွန်မယုံပါ၏”  
ဟုလျှောက်၏။

ကိုယ်တော်မျက်ရည်ကျတော်မူခြင်း

28 ဤသို့လျှောက်ထားပြီးလျှင်မာသသည်အိမ်  
သို့ပြန်၍ညီမမာရီကိုတိတ်တဆိတ်ခေါ်  
ပြီးနောက် “ဆရာတော်ကြွလာတော်မူပြီ။  
သင့်အားမေးလျက်နေသည်” ဟုပြောကြား၏။-

29 ထိုစကားကိုကြားလျှင်မာရီသည်အလျင်  
အမြန်ထ၍အထံတော်သို့သွားလေ၏။-

30 သခင်ယေရှုသည်ကားရှာထဲသို့မဝင်ရသေး။  
မာသသွားရောက်ကြိုဆိုရာအရပ်မှာပင်ရှိ တော်မူ၏။-

31 မာရီအားနှစ်သိမ့်စကားပြောကြားရန်အိမ်  
 တွင်ရှိနေကြသောလူတို့သည်မာရီအလျင်  
 အမြန်ထ၍ထွက်သွားသည်ကိုမြင်လျှင် ငို  
 ကြွေးရန်သင်္ချိုင်းသို့သွားသည်ဟုထင်မှတ် ကြ၏။  
 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်မာရီ၏နောက် သို့လိုက်သွားကြ၏။

32 မာရီသည်သခင်ယေရှုရှိရာအရပ်သို့ရောက်  
 သောအခါ ကိုယ်တော်ကိုမြင်သဖြင့်ခြေတော်  
 ရင်းမှာပျပ်ဝပ်လျက် “အရှင်ဘုရား၊ အရှင်  
 သာဏ္ဍီအရပ်မှာရှိတော်မူခဲ့ပါလျှင်ကျွန်မ  
 မောင်သည်သေမည်မဟုတ်ပါ” ဟုလျှောက် ထား၏။

33 သခင်ယေရှုသည်မာရီငိုယိုနေသည်ကို  
 လည်းကောင်း၊ သူနှင့်အတူပါလာကြသော  
 လူတို့သည်လည်းငိုယိုနေကြသည်ကိုလည်း  
 ကောင်းမြင်တော်မူသဖြင့် စိတ်တော်အလွန်  
 လှုပ်ရှားလျက်စိတ်မချမ်းမသာဖြစ်တော်မူ၏။-

34 ကိုယ်တော်က “သူ့အလောင်းကိုအဘယ်မှာ  
 သင်္ဂြိုဟ်ကြသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။  
 ထိုသူတို့က “သခင်ကြွ၍ကြည့်တော်မူ ပါ”  
 ဟုလျှောက်ထားကြ၏။- 35 သခင်ယေရှုသည်မျက်ရည်ကျတော်မူ၏။

36 ထိုအခါလူတို့က “ကြည့်ပါ။ သူသည်  
 လာဇရုကိုအလွန်ချစ်ပါသည်တကား”  
 ဟုဆိုကြ၏။- 37 အချို့သောသူတို့ကမူ  
 “မျက်မမြင်ကို မျက်စိမြင်စေသောသူသည်လာဇရုကို

မသေရအောင်မတတ်နိုင်ပါသလော" ဟု ဆိုကြ၏။

လာဇရုကိုအသက်ပြန်ရှင်စေတော်မူခြင်း

38 သခင်ယေရှုသည်တစ်ဖန်စိတ်တော်အလွန် လှုပ်ရှားလျက်သင်္ချိုင်းဂူသို့ကြွတော်မူ၏။ ထို ဂူ၏အဝင်ဝကိုကျောက်တုံးဖြင့်ပိတ်ထား၏။-

39 သခင်ယေရှုက "ကျောက်တုံးကိုရွှေ့လိုက်ကြ လော့" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သေလွန်သူ၏အစ်မ၊ မာသက "အရှင် ဘုရား၊ ယခုအခါဆိုလျှင်အနံ့ထွက် နေပါလိမ့်မည်။ သူသေသည်မှာလေးရက် ရှိပါပြီ" ဟုလျှောက်၏။

40 သခင်ယေရှုက "သင်ယုံကြည်လျှင်ဘုရား သခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကိုမြင်ရလိမ့် မည်ဟူ၍ငါပြောသည်မဟုတ်လော့" ဟု မိန့်တော်မူ၏။-

41 သို့ဖြစ်၍လူတို့သည်ကျောက်တုံးကိုရွှေ့လိုက် ကြ၏။ ထိုအခါသခင်ယေရှုသည်အထက် သို့မျှော်ကြည့်လျက် "ခမည်းတော်၊ ကိုယ်တော် ရှင်သည်အကျွန်ုပ်၏ပ တု ထနာကိုနားညောင်း တော်မူသဖြင့်ကျေးဇူးတော်ကြီးပါ၏။-

42 ကိုယ်တော်ရှင်သည်အစဉ်အမြဲအကျွန်ုပ် ၏ပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူကြောင်းကို အကျွန်ုပ်သိပါ၏။ သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ်အား ကိုယ်တော်ရှင်စေလွှတ်တော်မူကြောင်းကို ဤ လူအပေါင်းတို့ယုံကြည်ကြစေရန် သူတို့၏



အကျိုးကိုထောက်၍အကျွန်ုပ်၍သို့လျှောက် ပါ၏။  
 ဟုမြွက်ဆိုတော်မူ၏။- 43 ထိုနောက် “လာဇရု၊  
 ထွက်ခဲ့လော့” ဟုကျယ်စွာ အမိန့်ပေးတော်မူ၏။-  
 44 ထိုအခါသေလွန်သောသူသည်ခြေလက်၌  
 အဝတ်ဖြင့်ပတ်လျက်၊ မျက်နှာ၌ပဝါဖြင့်  
 စည်းလျက်ထွက်လာလေသည်။ သခင်ယေရှု က  
 “သူ့အားပတ်ထားသည့်အဝတ်များကို ဖြေပေးကြလော့”  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကိုယ်တော်ကိုသတ်ရန်ကြံစည်ခြင်း

(မ၊ ၂၆:၁-၅။ မာ၊ ၁၄:၁-၂။ လု၊ ၂၂:၁-၂)

45 ထိုအခါမာရိထံသို့လာကြသည့်လူ  
 အမြောက်အမြားပင်သခင်ယေရှုပြုတော်  
 မူသောအမှုကိုတွေ့မြင်ကြသဖြင့်ကိုယ်  
 တော်ကိုယုံကြည်လာကြ၏။- 46 သို့ရာတွင်အချို့တို့သည်ဖာရိရှဲများ၏  
 ထံသို့သွား၍ သခင်ယေရှုပြုတော်မူသော  
 အမှုကိုပြောကြားကြ၏။- 47 သို့ဖြစ်၍ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်  
 ဖာရိရှဲများသည်ယုဒတရားလွှတ်တော်ဆိုင်  
 ရာအစည်းအဝေးကိုခေါ်ဖိတ်၍ “ဤသူသည်  
 များစွာသောအံ့ဩဖွယ်နိမိတ်လ ကု ခဏာတို့  
 ကိုပြလျက်နေ၏။ ငါတို့အဘယ်ကြောင့်မည်  
 သို့မျှမပြုဘဲနေကြသနည်း။- 48 သူ့ကို၍သို့ခွင့်ပြုထားပါမူလူတိုင်းပင်  
 သူ့အားယုံကြည်လာကြပါလိမ့်မည်။ ထို  
 အခါရောမအာဏာပိုင်တို့သည်လာ၍ငါ

တို့၏ဗိမာန်တော်ကိုလည်းကောင်း၊ ငါတို့  
အမျိုးသားတစ်ရပ်လုံးကိုလည်းကောင်း  
ဖျက်ဆီးပစ်ကြပါလိမ့်မည်'' ဟုဆိုကြ၏။

49 ထိုသူတို့တွင်ထိုနှစ်အတွက် ယဇ်ပုရောဟိတ်  
မင်းဖြစ်သောကယာဖဆိုသူက ``သင်တို့  
သည်ပညာမဲ့ကြပါသည်တကား။- 50 ယုဒအမျိုးသားတစ်ရပ်လုံးသေကေ  
စီးသည်ထက် တစ်မျိုးသားလုံးအတွက်လူ  
တစ်ယောက်သေရသည်က သင်တို့အဖို့ပို၍  
ကောင်းသည်ကိုသင်တို့မသိကြသလော'' ဟုဆို၏။-  
51-52 ယင်းသို့ဆိုရာ၌သူသည် မိမိကိုယ်ပိုင်ဉာဏ်  
ဖြင့်ဆိုသည်မဟုတ်။ ထိုနှစ်အတွက်ယဇ်ပု  
ရောဟိတ်မင်းဖြစ်လျက် ယုဒအမျိုးသား  
တစ်ရပ်လုံးအတွက်လည်းကောင်း၊ ထိုမျှမက  
အရပ်ရပ်တွင် ကွဲလွင့်နေသောဘုရားသခင်  
၏လူစုတော်ဝင်များကိုတစ်စုတစ်ရုံးတည်း  
ဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း ကိုယ်တော်အသေခံ  
တော်မူမည့်အကြောင်းကြိုတင်ဟောကြား  
ခြင်းဖြစ်သတည်း။

53 ထိုနေ့မှစ၍ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်  
သခင်ယေရှုကိုသတ်ရန်တိုင်ပင်ကြစည် ကြ၏။-  
54 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်ယုဒပြည်တွင်  
အထင်အရှားမသွားမလာတော့ချေ။ ထို  
အရပ်မှထွက်ခွာတော်မူ၍တောကနု တာရ အနီး၊

ဧဖရိ မ်နာမည်ရှိသောမြို့သို့ကြွ တော်မူပြီးလျှင်တပည့်တော်တို့နှင့်အတူ နေတော်မူ၏။

55 ယုဒအမျိုးသားတို့၏ပသခါပွဲတော်အခါ နီးကပ်လာပြီဖြစ်၍ ကျေးလက်တောရွာများမှလူအများပင်သန့်စင်ခြင်းဝတ်ကိုပြုရန် ပွဲတော်မစမီယေရုရှလင်မြို့သို့တက်လာ ကြ၏။-

56 ထိုသူတို့သည်သခင်ယေရှုကိုရှာလျက်နေကြ၏။ သူတို့သည်ဗိမာန်တော်တွင်စုရုံးမိကြသောအခါ `သူသည်ဤပွဲတော်သို့လာပါမည်လော။ မလာမည်မှာသေချာ၏။

သင် တို့အဘယ်သို့ထင်ကြသနည်း။' ဟုအချင်း ချင်းမေးမြန်းပြောဆိုကြ၏။-

57 ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ဖာရိရှ်များကမည်သူမဆိုသခင်ယေရှုရှိရာအရပ်ကိုသိလျှင် သူ့ကိုဖမ်းဆီးနိုင်ရန်အကြောင်းကြားရမည်ဟုအမိန့်ထုတ်ပြန်ထားပြီး ဖြစ်သတည်း။

# 12

ဗေသနိရွာတွင်ကိုယ်တော်၏ခြေတော်ကို ဆီမွေးဖြင့်လိမ်းခြင်း

(မာ ၂၆:၆-၁၃။ မာ၊ ၁၄:၃-၉)

1 ပသခါပွဲတော်ကျရောက်ရန်ခြောက်ရက်မျှအလို၌ သေလွန်ပြီးမှပြန်၍အသက်ရှင်စေတော်မူခဲ့သူ လာဇရုနေထိုင်ရာဗေသနိ

ရှာသို့သခင်ယေရှုကြွတော်မူ၏။- 2 ကိုယ်တော်အားညစာဖြင့်ညွှန်ခံရာ၌  
ညွှန်ဝတ်ကိုပြု၏။ ကိုယ်တော်နှင့်အတူစားပွဲတွင်  
ထိုင်ကြသူများအထဲတွင်လာဖရုလည်းပါ၏။-

3 ထိုအခါမာရိသည်အလွန်အဖိုးထိုက်သော  
နာဒုဆီမွှေးအစစ်သုံးဆယ်သားကိုယူ၍  
သခင်ယေရှု၏ခြေတော်ကိုလိမ်းပြီးနောက်  
မိမိ၏ဆံပင်နှင့်သုတ်လေ၏။ ဤဆီမွှေး၏  
ရနံ့သည်တစ်အိမ်လုံးမွှေးကြိုင်လျက်ရှိ၏။-\*

4-5 တပ ညွှတ်တော်တစ်ဦးဖြစ်သူယုဒရှုကာရုတ် က  
“ဤဆီမွှေးကိုအဘယ်ကြောင့်ဒေနာရီ သုံးရာဖြင့်ရောင်း၍  
ဆင်းရဲသူတို့အားမစွန့် မကြဲပါသနည်း” ဟုဆို၏။  
သူသည်နောင် အခါကိုယ်တော်အားရန်သူလက်သို့အပ်နှံ  
မည့်သူဖြစ်သတည်း။- 6 ဤသို့ပြောဆိုရာ၌သူသည်ဆင်းရဲသူတို့  
အားကြင်နာထောက်ထား၍မဟုတ်၊ ခိုးဝှက်  
တတ်သူဖြစ်၍သာလျှင်ပြောဆိုခြင်းဖြစ်၏။  
သူသည်ငွေအိတ်ကိုလွယ်ရသူဖြစ်၍ငွေများ  
ကိုခိုးယူသုံးစွဲလေ့ရှိသတည်း။

7 သခင်ယေရှုက “ထိုအမျိုးသမီးကို  
မနှောင့်ယှက်နှင့်။ သူသည်ငါ့အလောင်းကို  
သဂြိုဟ်မည့်အချိန်အတွက်ဤဆီမွှေးကို  
သိမ်းထားပါလေစေ။- 8 ဆင်းရဲသူတို့သည်သင်တို့နှင့်အမြဲပင်  
ရှိကြ၏။ ငါမူကားသင်တို့နှင့်အမြဲရှိ မည်မဟုတ်”

\* 12:3 လာ၊ ၇:၃၇-၃၈။

ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

လာဇရုကိုသတ်ရန်ကြံစည်ခြင်း

9 ဗေသနိရွာသို့ကိုယ်တော်ရောက်ရှိနေကြောင်း  
 ကြားရသောအခါ လူပရိသတ်ကြီးသည်  
 ထိုရွာသို့လာရောက်ကြ၏။ သူတို့သည်သခင်  
 ယေရှုကြောင့်သာလျှင်လာကြသည်မဟုတ်။  
 ကိုယ်တော်အသက်ပြန်၍ရှင်စေတော်မူခဲ့ သူ  
 လာဇရုကိုတွေ့မြင်လိုကြသောကြောင့် လည်းဖြစ်၏။-  
 10-11 လာဇရုကိုအကြောင်းပြု၍ယုဒအမျိုး  
 သားအများပင်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများကို  
 မဆည်းကပ်ကြတော့ဘဲ သခင်ယေရှုကိုယုံ  
 ကြည်ဆည်းကပ်လာကြ၏။ သို့ဖြစ်၍ယဇ်ပု  
 ရောဟိတ်ကြီးတို့သည်လာဇရုကိုလည်း  
 သတ်ရန်ကြံစည်ကြ၏။

အောင်ပွဲအခမ်းအနားဖြင့် ယေရှုရှလင်မြို့သို့ကြွဝင်တော်မူခြင်း  
 (မာ ၂၁:၁-၁၁။ မာ၊ ၁၁:၁-၁၁။ လု၊ ၁၉:၂၈-၄၀)

12 နောက်တစ်နေ့၌ပသခါပွဲတော်သို့လာ  
 ကြကုန်သောလူပရိသတ်အပေါင်းတို့သည်  
 ယေရှုရှလင်မြို့သို့သခင်ယေရှုကြွလာ  
 တော်မည်ဟုကြားသဖြင့်၊- 13 စွန်ပလွံခက်များကိုကိုင်ဆောင်ကာထွက်သွား  
 ပြီးလျှင် ``ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကျူး  
 ကြလော့။ ထာဝရဘုရား၏နာမတော်နှင့်ကြွ

<sup>☆</sup> 12:8 တရား၊ ၁၅:၁၁။

လာသောအရှင်သည်မ ့ ဂလာရှိတော်မူစေသတည်း။  
ကူသရေလဘုရင်သည်မ ့ ဂလာရှိတော်မူစေ သတည်း။  
ဟုကြွေးကြော်လျက်ကိုယ်တော်အား ကြိုဆိုကြ၏။\*

14-15 ကျမ်းစာတော်တွင်၊

“အို ဇိအုန်မြို့၊မကြောက်နှင့်၊ကြည့်လော့၊  
သင်၏ရှင်ဘုရင်သည်မြည်းကလေးကိုစီးလျက်  
ကြွလာလေပြီ။”

ဟုပါရှိသည်နှင့်အညီသခင်ယေရှုသည်  
မြည်းတစ်ကောင်ကိုတွေ့၍ထိုမြည်းကိုစီး တော်မူ၏။\*

16 တပ ည့်တော်တို့သည်ထိုစဉ်အခါကဤ  
ကျမ်းချက်ကိုနားမလည်ကြ။ သခင်ယေရှု  
ဘုန်းအသရေပွင့်တော်မူသောအခါကျမှ  
ဤကျမ်းချက်ကားကိုယ်တော်၏အကြောင်း  
ဖော်ပြသည်ကိုလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်၏  
အတွက်ထိုသို့ပြုခဲ့ကြသည်ကိုလည်းကောင်း  
ပြန်လည်သတိရကြ၏။

17-18 လာဇရုအားသင်္ချိုင်းဂူမှခေါ်ထုတ်၍ရှင်ပြန်  
စေတော်မူစဉ်အခါကနောက်တော်ပါပရိသတ်  
သည် အံ့ဖွယ်သောနိမိတ်လ ကု ခဏာအကြောင်းကို  
ပြန်ကြားကြသဖြင့် ကြားရသောလူအပေါင်း  
တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုကြိုဆိုရန်လာကြ၏။

\* 12:13 ဆာ၊ ၁၁၈:၂၅၊ ၂၆။ \* 12:14-15 ဇာ၊ ၉:၉။

19      ဖာရိရှဲတို့က      “ငါတို့မှာလုံးဝအောင်မြင်မှု  
မရှိ။                      လောကတစ်ခုလုံးပင်ထိုသူ့နောက်သို့  
လိုက်ပါသွားပါပြီတကား။”                      ဟုအချင်း  
ချင်းပြောဆိုကြ၏။

ဂရိအမျိုးသားတို့ ကိုယ်တော်ကိုရှာကြခြင်း

20                      ပွဲတော်အတွင်းကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်ယေရှု  
ရှုလင်မြို့သို့သွားကြသောလူတို့အထဲတွင်  
ဂရိအမျိုးသားအချို့ပါ၏။-                      21                      သူတို့သည်  
(ဂါလိလဲပြည်ဗက်ဇဲဒမြို့သားဖြစ်                      သူ)                      ဖိလိ  
ပု      ပုထံသို့သွားကြ၍                      “ဆရာ၊                      အကျွန်ုပ်  
တို့သည်သခင်ယေရှုကိုမြင်လိုပါသည်။”                      ဟု  
ပြောကြားကြ၏။

22      ဖိလိ ပုပုသည်အနုဒြေထံသို့သွား၍ထိုအကြောင်းကို  
ပြောပြ၏။                      ထိုနောက်ထိုသူနှစ်ဦးတို့သည်သခင်  
ယေရှုထံတော်သို့သွား၍ထိုအကြောင်းကိုလျှောက်  
ထားကြ၏။- 23      သခင်ယေရှုက “လူသားဘုန်းအသရေပွင့်  
မည့်အချိန်ကျရောက်လာလေပြီ။- 24      အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်  
ဂျုံစေ့သည်မြေသို့မကျ၊                      မကျေမပျက်ဘဲ  
ရှိပါမူအစေ့တစ်စေ့ထက်ပိုမိုပွားများ  
လာလိမ့်မည်မဟုတ်။                      ကျေပျက်၍သွားလျှင်  
မူကားများစွာသောသီးနှံတို့ကိုဖြစ်ထွန်း                      စေတတ်၏။-

25                      မိမိအသက်ကိုချစ်သောသူသည်အသက်  
ဆုံးရှုံးလိမ့်မည်။                      ဤလောကတွင်မိမိအသက်

ကိုမုန်းသောသူသည် မိမိအသက်ကိုအစဉ်  
ထာဝရစောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းလိမ့်မည်။-☆

26 ငါ၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်သောသူသည်  
ငါ့နောက်သို့လိုက်ရမည်။ သို့မှသာငါရှိရာ  
အရပ်၌သူသည်လည်းရှိလိမ့်မည်။ ငါ၏အမှု  
တော်ကိုထမ်းဆောင်သောသူကိုခမည်းတော်  
သည်ချီးမြှောက်တော်မူလိမ့်မည်။

အသေခံတော်မူရမည့်အကြောင်း ဖော်ပြတော်မူခြင်း

27 “ငါသည်စိတ်ဒုက္ခရောက်လျက်ရှိ၏။ ငါအဘယ်  
သို့မြွက်ဆိုရအံ့နည်း။ အို ခမည်းတော်၊ အကျွန်ုပ်  
အားဤဒုက္ခဝေဒနာရောက်ချိန်နှင့်ကင်းလွတ်  
စေတော်မူပါ။ ဟုမြွက်ဆိုရမည်လော။ သို့ရာ  
တွင်ငါသည်ဤဒုက္ခဝေဒနာခံဖို့ရန်ရောက်ရှိ  
လာခြင်းဖြစ်၏။- 28 အို ခမည်းတော်၊

ကိုယ်တော်ရှင်၏နာမတော် အားဘုန်းအသရေထွန်းတောက်စေတော်မူ  
ပါ။” ဟုမြွက်ဆိုတော်မူ၏။

ထိုအခါကောင်းကင်မှ “ငါသည်နာမတော်  
ကိုဘုန်းအသရေထွန်းတောက်စေပြီ။ နောက်  
တစ်ဖန်လည်းထွန်းတောက်စေဦးမည်။” ဟုအသံ  
တော်ပေါ်ထွက်လာ၏။

29 ထိုနေရာတွင်ရပ်လျက်နေကြသောလူပရိသတ်  
သည်ထိုအသံကိုကြား၍အချို့က “မိုးချုန်း သည်”

☆ 12:25 မ၊ ၁၀:၃၉၊ ၁၆:၂၅။ မာ၊ ၈:၃၅။ လု၊ ၉:၂၄၊ ၁၇:၃၃။



ဟုဆိုကြ၏။ အချို့ကမူ “ကိုယ်တော်အား  
ကောင်းကင်တမန်စကားပြောသည်” ဟုဆိုကြ၏။

30 သခင်ယေရှုက “ဤအသံတော်ပေါ်ထွက်လာ  
ခြင်းသည်ငါ၏အတွက်မဟုတ်။ သင်တို့၏အတွက်  
ဖြစ်၏။- 31 ဤလောကသည်ယခုပင်လျှင်တရားစီရင်  
ခြင်းခံရလေပြီ။ လောကကိုအစိုးရသူ  
သည်လည်းယခုပင်နိမ့်နင်းခြင်းခံရပေ တော့မည်။-

32 ငါသည်မြေမှမြှောက်ထားခြင်းခံရသောအခါ  
လူ့ခပ်သိမ်းတို့ကိုငါထံသို့ဆွဲဆောင်မည်” ဟု  
မိန့်တော်မူ၏။- 33 (ဤသို့မိန့်တော်မူရာတွင်မိမိသည်အဘယ်  
သို့အသေခံရမည်ကိုအရိပ်အမြွက်အား  
ဖြင့်ဖော်ပြတော်မူခြင်းဖြစ်၏။)

34 လူတို့က “မေရှိယသည်ထာဝစဉ်အသက်ရှင်  
တော်မူ၏ဟုပညတ်ကျမ်းကဆိုပါသည်။ သို့  
ဖြစ်၍ လူသားသည်မြေမှမြှောက်ထားခြင်းကို  
ခံရမည်” ဟုအဘယ်ကြောင့်သင်ဆိုပါသနည်း။  
လူသားကားအဘယ်သူနည်း” ဟုမေးမြန်းကြ ၏။ ✨

35 သခင်ယေရှုကလည်း “အလင်းသည်သင်တို့  
တွင်ခဏသာရှိပေတော့မည်။ သင်တို့အား  
အမှောင်မဖုံးလွှမ်းစေရန် အလင်းရှိစဉ်အခါ  
သွားလာကြလော့။ အမှောင်တွင်သွားလာသူ  
သည်မိမိအဘယ်အရပ်သို့သွားလာသည် ကိုမသိ။-

✨ 12:34 ဆာ၊ ၁၁၀:၄။ ဟေရှု၊ ၉:၇။ ယေဇ၊ ၃၇:၂၅။ ဒါ၊ ၇:၁၄။

36 သို့ဖြစ်၍အလင်းရှိနေခိုက်ထိုအလင်းကို  
ယုံကြည်ကြလော့။ သို့မှသာသင်တို့သည်  
အလင်း၏သားများဖြစ်ကြလိမ့်မည်' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

လူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကင်းမဲ့မှု

ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်သခင်ယေရှု  
သည်ထွက်ကြွ၍ ထိုသူတို့ကိုတိမ်းရှောင်  
လျက်နေတော်မူ၏။- 37 သူတို့၏မျက်မှောက်တွင်များစွာသောနိမိတ်  
လ က ခဏတို့ကိုပြတော်မူခဲ့သော်လည်း  
သူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုမယုံကြည်ကြ။-

38 ဤသို့ဖြစ်ရသည်မှာ၊  
“အို ထာဝရဘုရား၊ အဘယ်သူသည် အကျွန်ုပ်တို့၏  
ဟောပြောချက်ကိုယုံပါသနည်း။  
ထာဝရဘုရားသည်တန်ခိုးတော်ကိုအဘယ် သူအား  
ထင်ရှားပါသနည်း။

ဟုဟောရှာယမြွက်ဆိုခဲ့သည့်အတိုင်းဖြစ်  
ပျက်ခြင်းပင်ဖြစ်၏။- \* 39-40 ထိုမှတစ်ပါးလည်းဟောရှာယက၊  
“သူတို့၏မျက်စိများသည်မြင်နိုင်၍ သူတို့၏  
စိတ်နှလုံးသည်သိနားလည်နိုင်ပါမူ၊  
ထိုသူတို့သည်မိမိတို့၏အနာရောဂါပျောက်ကင်း  
စိမ့်သောငှာစိတ်ပြောင်းလဲကြလိမ့်မည်။

သို့ဖြစ်၍သူတို့မျက်စိအလင်းကိုငါကွယ်စေ လျက်

\* 12:38 ဟောရှာ၊ ၅၃:၁။

သူတို့စိတ်နှလုံးကိုလည်း၊ လေးလံထိုင်းမှိုင်း

စေတော်မူ၏ဟုဘုရားသခင်မိန့်တော်မူ၏။"

ဟူ၍မြွက်ဆိုပြန်သည့်အတိုင်းထိုသူတို့

မှာယုံကြည်နိုင်စွမ်းမရှိကြ။<sup>☆</sup>

41 ဟေရှာယသည်သခင်ယေရှု၏ဘုန်းအသရေ  
ကိုဖူးမြင်ရသဖြင့် ကိုယ်တော်၏အကြောင်းကို  
ဤသို့မြွက်ဆိုခြင်းဖြစ်၏။

42 သို့ဖြစ်စေကာမူယုဒအာဏာပိုင်အမြောက်  
အမြားပင်ကိုယ်တော်ကိုယုံကြည်လာကြ၏။  
သို့ရာတွင်ဖာရိရှဲများကြောင့်တရားဇရပ်  
မှထုတ်ပယ်ခံရမည်ကိုကြောက်၍မိမိတို့  
ယုံကြည်ကြောင်းကိုပွင့်လင်းစွာဝန်မခံကြ။-

43 သူတို့သည်ကားလူတို့၏အချီးအမွမ်းကို  
ပို၍နှစ်သက်ကြသူများဖြစ်သတည်း။

ကိုယ်တော်ဟောပြောသောစကားသည်ပင်လျှင်  
တရားသူကြီးဖြစ်လိမ့်မည်

44 သခင်ယေရှုကဤသို့ကြွေးကြော်တော်မူသည်။  
“ငါ့ကိုယုံကြည်သူသည်ငါ့ကိုသာမဟုတ်၊

ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်ကိုလည်း ယုံကြည်၏။-

45 ငါ့ကိုတွေ့မြင်သူသည်ငါ့ကိုသာတွေ့မြင် သည်မဟုတ်၊  
ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသော အရှင်ကိုလည်းတွေ့မြင်၏။-

46 ငါ့ကိုယုံကြည်သူမှန်သမျှသည်အမှောင်

☆ 12:39-40 ဟေရှာ၊ ၆:၁၀။

တွင်မနေရစေခြင်းငှာ ငါသည်အလင်း  
 အဖြစ်လောကသို့ကြွလာပြီ။- 47 ငါဟောပြောသောစကားကိုကြား၍မခံမ  
 သူကိုငါသည်တရားစီရင်။ လောကသားတို့  
 ကိုတရားစီရင်ရန်ငါလာသည်မဟုတ်။ လောက  
 သားတို့ကိုကယ်တင်ရန်ငါလာသတည်း။-  
 48 ငါ့ကိုပစ်ပယ်၍ငါဟောပြောသောစကားကို  
 မခံယူသောသူကိုတရားစီရင်မည့်သူ ရှိ၏။  
 ငါဟောပြောသောစကားသည်ပင်လျှင်  
 ထိုသူကိုနောက်ဆုံးသောနေ့၌ တရားသူ  
 ကြီးအဖြစ်ဖြင့်တရားစီရင်လိမ့်မည်။-  
 49 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ငါသည်ကိုယ်ပိုင်အခွင့်  
 အာဏာအရဟောပြောခြင်းမဟုတ်။ ငါ့ကို  
 စေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်၏အမိန့်  
 တော်အရဟောပြောခြင်းဖြစ်၏။- 50 ခမည်းတော်၏အမိန့်တော်သည်ထာ  
 ရစေသည်ကိုငါသိ၏။ သို့ဖြစ်၍ခမည်းတော်ပြော  
 စေလိုသည်အတိုင်းငါဟောပြောသတည်း။''

### 13

#### တပည့်တော်တို့၏ခြေကို ဆေးတော်မူခြင်း

1 အခါကားပသခါပွဲတော်မတိုင်မီတစ်ရက်  
 ဖြစ်၏။ သခင်ယေရှုသည်ဤလောကမှထွက်  
 ခွာ၍ ခမည်းတော်ထံသို့ကြွတော်မူရမည့်  
 အချိန်ကျရောက်လာကြောင်းကိုသိတော်မူ ၏။  
 ကိုယ်တော်သည်ဤလောကရှိမိမိ၏တပည့်

သားရင်းများကိုအစဉ်ပင်ချစ်တော်မူ၏။  
သူတို့အားဆုံးခန်းတိုင်အောင်ချစ်တော် မူပေသည်။

2 သခင်ယေရှုနှင့်တပ ည့်တော်တို့သည်ညစာ  
စားလျက်နေကြ၏။ မာရ်နတ်သည်ရှိမှန်ရှု  
ကာရုတ်သားယုဒအား ကိုယ်တော်ကိုရန်သူ  
လက်သို့အပ်နှံစေရန်အကြံပေးထားပြီး ဖြစ်ပေသည်။-

3 သခင်ယေရှုသည်မိမိအားခမည်းတော်က  
အာဏာကုန်လွှဲအပ်ထားသည်ကိုလည်းကောင်း၊  
မိမိသည်ဘုရားသခင်ထံတော်မှကြွလာ ၍  
ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ပြန်တော့မည်ကို  
လည်းကောင်းသိတော်မူ၏။- 4 သို့ဖြစ်၍စားပွဲမှထ၍ဝတ်လုံတော်ကို  
ချွတ်တော်မူပြီးလျှင်ပဝါကိုယူ၍ခါး ကိုစည်းတော်မူ၏။-

5 ထိုနောက်ဇလုံတွင်ရေထည့်၍တပ  
ည့်တော်တို့ နါခြေကိုဆေးပြီးလျှင်  
ခါးတွင်စည်းထားသော ပဝါနှင့်သုတ်တော်မူ၏။-

6 ရှိမှန်ပေတရုထံသို့ရောက်တော်မူလျှင်  
ပေတရုက ``သခင်၊ ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်  
၏ခြေကိုဆေးတော်မူမည်လော'' ဟုမေး လျှောက်၏။

7 သခင်ယေရှုက ``ငါပြုသောအမှုကိုယခု သင်မသိ။  
နောင်အခါမှသိရလိမ့်မည်'' ဟု ဖြေကြားတော်မူ၏။

8 ပေတရုက ``ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်၏ခြေ  
ကိုအဘယ်အခါမျှမဆေးရ'' ဟုဆို၏။

သခင်ယေရှုက ``သင့်ခြေကိုငါမဆေးရ လျှင်  
သင်သည်ငါ၏တပည့်မဟုတ်တော့ပြီ'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

9 ပေတရုက ``သခင်၊ အကျွန်ုပ်၏ခြေကို  
သာမကလက်နှင့်ဦးခေါင်းကိုလည်းဆေး တော်မူပါ''  
ဟုလျှောက်၏။

10 သခင်ယေရှုက ``ရေချိုးပြီးသူသည်တစ်ကိုယ်  
လုံးစင်ကြယ်ပြီးဖြစ်၍ခြေကိုသာဆေးရန် လို၏။  
သင်တို့သည်စင်ကြယ်ပြီးဖြစ်၏။ သို့ရာ  
တွင်လူတိုင်းစင်ကြယ်သည်မဟုတ်'' ဟုမိန့် တော်မူ၏။-

11 (မိမိအားရန်သူလက်သို့အပ်နှံမည့်သူကိုသိ  
တော်မူသောကြောင့် ကိုယ်တော်ကလူတိုင်းစင်  
ကြယ်သည်မဟုတ်ဟုမိန့်တော်မူသတည်း။)

12 ကိုယ်တော်သည်တပ ည့်တော်တို့၏ခြေကိုဆေး  
ပြီးနောက် ဝတ်လုံတော်ကိုပြန်၍ဝတ်ပြီးလျှင်  
ထိုင်တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်က ``သင်တို့အတွက်  
ငါပြုခဲ့သောအမှုအရာကိုနားလည်ကြ သလော။-

☆ 13 သင်တို့သည်ငါ့ကိုဆရာတော်ဟူ၍လည်း  
ကောင်း၊ အရှင်ဘုရားဟူ၍လည်းကောင်းခေါ်  
တတ်ကြ၏။ ဤအတိုင်းလည်းဟုတ်မှန်သဖြင့်  
သင်တို့ခေါ်သည်မှာလျောက်ပတ်ပေ၏။-

14 ငါသည်သင်တို့၏ဆရာတော်ဖြစ်၏။ အရှင်  
ဘုရားလည်းဖြစ်၏။ သို့ဖြစ်ပါလျက်သင်တို့

☆ 13:12 လု၊ ၂၂:၂၇။

၏ခြေကိုခါဆေးပေးခဲ့၏။ သို့ဖြစ်၍သင်တို့  
သည်လည်းအချင်းချင်းတို့၏ခြေကိုဆေး ရမည်။-

15 သင်တို့အားငါပြုသကဲ့သို့ သင်တို့အချင်း  
ချင်းသည်လည်းပြုကြစိမ့်သောငှာစံနမူနာ ကိုငါပြုခဲ့ပြီ။-

16 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
ကျွန်သည်သခင်ထက်ကြီးမြတ်သည်မဟုတ်။

စေလွှတ်ခြင်းခံရသူလည်းစေလွှတ်သောသူ  
ထက်ကြီးမြတ်သည်မဟုတ်။-☆ 17 ဤသစ္စာစကားကိုသင်တို့ယခု  
သိကြလေ ပြီ။ ယင်းသို့သိသည့်အတိုင်းကျင့်သုံးကြပါ  
လျှင်မင်္ဂလာရှိကြ၏။

18 “သင်တို့အားလုံးကိုရည်မှတ်၍ငါပြောသည်  
မဟုတ်။ ငါရွေးကောက်ထားသူများကိုငါသိ

၏။ သို့သော်ကျမ်းစာတော်တွင် ငါ၏ထမင်းကို  
စားသူသည်ငါ့ကိုခြေနှင့်ကျောက်လေပြီ’

ဟု ပါရှိသည်အတိုင်းဖြစ်ပျက်ရမည်။-  
☆ 19 ထိုသို့ဖြစ်ပျက်လာသောအခါ

‘ငါသည်ငါ ဖြစ်သည်အတိုင်းငါဖြစ်သည်ကို’  
သင်တို့ ယုံကြည်လာကြစေရန်ယခုကပင်ကြို

တင်၍သင်တို့အားငါပြောနှင့်ပြီ။- 20 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
ငါစေလွှတ်သောသူကိုလက်ခံသူသည်ငါ့

ကိုလက်ခံ၏။ ငါ့ကိုလက်ခံသောသူသည်  
လည်းငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်ကို လက်ခံ၏။”

☆ 13:16 မ၊ ၁၀:၂၄။ လု၊ ၆:၄၀။ ယော၊ ၁၅:၂၀။ ☆ 13:18 ဆာ၊ ၄၁:၉။

ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

ကိုယ်တော်အားသစ္စာဖောက်မည့်အကြောင်း ကြိုတင်ဖော်ပြတော်မူခြင်း

(မာ ၂၆:၂၀-၂၅။ မာ ၁၄:၁၇-၂၁။ လု ၂၂:၂၁-၂၃)

21 ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးသောအခါသခင်ယေရှုသည်ပြင်းစွာစိတ်ဒုက္ခရောက်တော်မူ၍ "အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား၊ သင်တို့အနက်တစ်ယောက်သောသူသည်ငါ့ကိုရန်သူလက်သို့အပ်နှံလိမ့်မည်" ဟုပွင့်လင်းစွာမိန့်တော်မူ၏။

22 အဘယ်သူ့ကိုရည်ဆောင်၍မိန့်တော်မူသည်ကိုတပည့်တော်တို့တွေ့၍မရနိုင်ကြသဖြင့် အချင်းချင်းတစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်ကြည့်ကြ၏။- 23 ထိုအခါသခင်ယေရှုချစ်တော်မူသော

တပည့်တော်သည် ကိုယ်တော်၏လက်ယာတော်ဘက်တွင်ထိုင်လျက်နေ၏။- 24 ရှိမှန်ပေတရုက "ကိုယ်တော်သည်မည်သူ့ကို ဆိုလိုတော်မူပါသနည်း" ဟုမေးလျှောက် ရန်ထိုတပည့်အားမျက်ရိပ်ပြု၍ခိုင်း၏။

25 ထိုတပည့်တော်သည် သခင်ယေရှု၏အနီးသို့ကပ်ပြီးလျှင် "သခင်၊ ထိုသူသည်မည်သူဖြစ်ပါသနည်း" ဟုလျှောက်၏။

26 သခင်ယေရှုက "ဤမှန်တစ်ဖွဲ့ကိုဟင်းပန်းကန်တွင်နှစ်၍ငါပေးသူသည်ထိုသူပင်ဖြစ်

☆ 13:20 မာ ၁၀:၄၀။ မာ ၉:၃၇။ လု ၉:၄၈။ ၁၀:၁၆။



၏။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုနောက်မုန့်တစ်ဖုံကို  
 ဟင်းပန်းကန်တွင်နှစ်ပြီးလျှင် ရှိမုန့်ရှုကာရုတ်  
 ၏သားယုဒအားပေးတော်မူ၏။- 27 ထိုမုန့်ကိုယုဒစားလိုက်သည်နှင့်တစ်  
 နက်စာတန်သည်သူ၏အထဲသို့ဝင်လေ၏။

သခင်ယေရှုက ``သင်ပြုရမည့်အမှုကို  
 အလျင်အမြန်ပြုလော့။'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

28 ယုဒအားအဘယ်ကြောင့်ထိုသို့မိန့်တော်မူ  
 သည်ကို စားပွဲတွင်ထိုင်နေသူတစ်ယောက်မျှ မသိ။-

29 ယုဒသည်ငွေအိတ်ကိုကိုင်ဆောင်ရသူဖြစ်၍  
 ပွဲတော်အတွက်လိုအပ်သည်များကိုဝယ်ယူ  
 ရန်ဖြစ်စေ၊ ဆင်းရဲသူတို့အားပေးကမ်းရန်  
 ဖြစ်စေသခင်ယေရှုမှာကြားတော်မူသည် ဟု  
 အချို့သောတပည့်တော်တို့ကထင်မှတ် ကြ၏။

30 ယုဒရှုကာရုတ်သည်မုန့်တစ်ဖုံကိုခံယူ  
 ပြီးလျှင်ချက်ချင်းထွက်ခွာသွားလေသည်။  
 ထိုအချိန်ကားညအချိန်ဖြစ်သတည်း။

**ပညတ်တော်သစ်**

31 ယုဒထွက်သွားပြီးနောက်သခင်ယေရှုက  
 ``ယခု လူသားသည်ဘုန်းအသရေထွန်းတော်မူလေ  
 ပြီ၊ ဘုရားသခင်သည်လည်းလူသားအားဖြင့်  
 ဘုန်းအသရေထွန်းတောက်တော်မူပြီ။-

32 ဘုရားသခင်သည်လူသားအားဖြင့်ဘုန်း  
 အသရေထွန်းတောက်တော်မူလျှင် ဘုရား

သခင်ကိုယ်တော်တိုင်အားဖြင့် လူသားအား  
ဘုန်းအသရေထွန်းတောက်စေတော်မူလိမ့် မည်။-

33 ချစ်သားတို့၊ ငါသည်သင်တို့နှင့်အတူခဏမျှ  
သာနေရပေတော့အံ့။ သင်တို့သည်ငါ့ကိုရှာ  
ကြလိမ့်မည်။ `ငါသွားရာသို့သင်တို့မလိုက်  
နိုင်ကြ' ဟုယုဒအာဏာပိုင်တို့အားပြောခဲ့  
သည်အတိုင်းသင်တို့အားလည်းယခုငါ ပြော၏။-

☆ 34 အချင်းချင်းချစ်ကြလော့ဟူသောပညတ်သစ်  
ကိုသင်တို့အားငါပေး၏။ ငါသည်သင်တို့ကို

ချစ်သည်နည်းတူသင်တို့သည်လည်းအချင်း  
ချင်းချစ်ကြရမည်။-☆ 35 သင်တို့အချင်းချင်းချစ်ကြလျှင်လူအပေါင်း  
တို့သည် ထိုမေတ္တာကိုထောက်၍သင်တို့သည်ငါ ၏တပ  
ည့်များဖြစ်ကြောင်းကိုသိကြလိမ့် မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ပေတရုငြင်းဆိုမည်ကိုကြိုတင် ဖော်ပြတော်မူခြင်း

(မ၊ ၂၆:၃၁-၃၅။ မာ၊ ၁၄:၂၇-၃၁။ လု၊ ၂၂:၃၁-၃၄)

36 ရှိမ့်ပေတရုက ``သခင်၊ အဘယ်အရပ်သို့  
ကြွတော်မူပါမည်နည်း'' ဟုမေးလျှောက်၏။  
သခင်ယေရှုက ``ငါသွားရာကိုသင်ယခု မလိုက်နိုင်။  
နောင်အခါမှလိုက်ရလိမ့်မည်'' ဟု ဖြေကြားတော်မူ၏။

37 ပေတရုက ``သခင်၊ အဘယ်ကြောင့်ယခု  
အကျွန်ုပ်မလိုက်နိုင်ပါသနည်း။ ကိုယ်တော်

☆ 13:33 ယော၊ ၇:၃၄။ ☆ 13:34 ယော၊ ၁၅:၁၂၊ ၁၇၊ ၁ယော၊ ၃:၂၃။  
၂ယော ၅။

၏အတွက်အကျွန်ုပ်သည်အသက်ကိုပင်စွန့် ပါမည်''  
ဟုလျှောက်၏။

38 သခင်ယေရှုက ``သင်သည်ငါ့အတွက်အသက်  
စွန့်မည်လော။ အမှန်အကန်သင့်အားငါဆိုသည်  
ကား ကြက်မတွန်မီသင်သည်ငါ့ကိုမသိဟု  
သုံးကြိမ်တိုင်အောင်ငြင်းဆိုလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 14

သခင်ယေရှုသည်ခမည်းတော်ထံသို့  
ပို့ဆောင်ရာခရီးလမ်းဖြစ်ခြင်း

1 သခင်ယေရှုက ``သင်တို့စိတ်မပူပန်ကြ  
နှင့်။ ဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်ကြလော့။ ငါ့  
ကိုလည်းယုံကြည်လော့။- 2 ငါ့ခမည်းတော်၏အိမ်တော်တွင်အခန်းများစွာ  
ရှိ၏။ သို့မရှိပါမူငါသည်သင်တို့အတွက်  
နေရာကိုသွား၍ပြင်ဆင်မည်ဟုပြောဆို ပါမည်လော။-

3 ယင်းသို့သွား၍ပြင်ဆင်ပြီးမှသင်တို့ထံသို့  
ငါပြန်လာ၍ ငါ့ရှိရာအရပ်တွင်သင်တို့ရှိ  
နိုင်ကြစေရန် သင်တို့ကိုငါ့ထံသို့ခေါ်ဆောင်  
မည်။- 4 ငါ့သွားရာအရပ်သို့ရောက်စေမည့်ခရီး  
လမ်းကိုသင်တို့သိကြ၏'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

5 သောမက ``သခင်၊ အရှင်အဘယ်အရပ်သို့  
သွားမည်ကိုအကျွန်ုပ်တို့မသိပါ။ အဘယ်

သို့လျှင်ခရီးလမ်းကိုအကျွန်ုပ်တို့သိနိုင် ကြပါမည်နည်း''  
ဟုလျှောက်၏။

6 သခင်ယေရှုက ``ငါသည်ခရီးလမ်းဖြစ်၏။  
သမ္မာတရားလည်းဖြစ်၏။ အသက်လည်းဖြစ်၏။  
ငါ့ကိုအမှီမပြုဘဲအဘယ်သူမျှခမည်း  
တော်ထံသို့မရောက်နိုင်။- 7 ယခုသင်တို့သည်ငါ့ကိုသိကြပြီဖြစ်၍  
ငါ့ခမည်းတော်ကိုလည်းသိကြလိမ့်မည်။ ယခု  
မှစ၍ခမည်းတော်ကိုသင်တို့သိကျွမ်း၍ဖူး  
မြင်ရကြလေပြီ'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

8 ဖိလိ ပု ပုက ``အရှင်ဘုရား၊ ခမည်းတော်ကို  
အကျွန်ုပ်တို့အားပြတော်မူပါ။ သို့ပြတော်  
မူလျှင်အကျွန်ုပ်တို့အလိုပြည့်ပါပြီ'' ဟု လျှောက်၏။

9 သခင်ယေရှုက ``ဖိလိ ပု ပု၊ ငါသည်သင်တို့နှင့်  
အတူဤမျှကြာအောင်နေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါ  
လျက်ငါ့ကိုသင်မသိပါသလော။ ငါ့ကို  
တွေ့မြင်ရသူသည်ခမည်းတော်ကိုဖူးမြင်  
ရ၏။ ခမည်းတော်အားအကျွန်ုပ်တို့ကိုပြ  
တော်မူပါဟုအဘယ်ကြောင့်ဆိုသနည်း။-

10 ငါသည်ခမည်းတော်၌တည်ရှိနေ၍ခမည်း  
တော်သည်လည်း ငါ၌တည်ရှိနေတော်မူသည်  
ကိုသင်မယုံသလော။ သင်တို့အားငါပြော  
သောစကားသည်ငါ့ကိုယ်ပိုင်စကားမဟုတ်။  
ငါပြုသောအမှုတို့သည်ခမည်းတော်ပြု

တော်မူသောအမှုများပင်ဖြစ်၏။- 11 ငါသည်ခမည်းတော်၌တည်နေ၍ခမ  
 တော်သည်လည်း ငါ၌တည်နေတော်မူသည်  
 ဟုငါပြောသည်ကိုယုံကြလော့။ မယုံလျှင်  
 ငါပြုသောအမှုများကိုထောက်၍ယုံကြ လော့။-  
 12 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
 ငါ့ကိုယုံကြည်သူသည်ငါပြုသောအမှု တို့ကိုပြုလိမ့်မည်။  
 ထိုထက်ကြီးမြတ်သည့် အမှုများကိုပင်ပြုလိမ့်မည်။  
 အဘယ်ကြောင့် ဆိုသော်ငါသည်ခမည်းတော်ထံတော်သို့  
 သွားမည်ဖြစ်သောကြောင့်တည်း။- 13 သားတော်အားဖြင့်ခမည်းတော်ဘု  
 ထွန်းတောက်စေအံ့သောငှာငါ့နာမကိုအမှီ  
 ပြု၍ သင်တို့တောင်းလျှောက်သမျှအတိုင်း  
 ငါပြုမည်။- 14 ငါ့နာမကိုအမှီပြု၍သင်တို့မည်သည့်  
 ဆုကိုမဆိုငါ့ကိုတောင်းလျှင် တောင်းသည့်  
 အတိုင်းငါပြုမည်။

**ဝိညာဉ်တော်၏ကတိတော်**

15 “သင်တို့သည်ငါ့ကိုချစ်လျှင်ငါ့ပညတ်  
 တို့ကိုစောင့်ထိန်းလိမ့်မည်။- 16 ငါသည်ခမည်းတော်အားတောင်းလျှောက်  
 သဖြင့်သင်တို့နှင့်အတူအစဉ်အမြဲရှိ၍  
 သင်တို့အားမစတော်မူသောအခြား အရှင်တစ်ပါးကိုပေးတော်မူလိမ့်မည်။  
 17 ထိုအရှင်သည်ဘုရားသခင်အကြောင်းဆိုင်  
 ရာသမ္မာတရားကိုဖော်ပြသောဝိညာဉ်တော်  
 ဖြစ်၏။ လောကသားတို့သည်ထိုဝိညာဉ်တော်  
 ကိုမြင်လည်းမမြင်၊ သိလည်းမသိသဖြင့် မခံမယူနိုင်။

ထိုဝိညာဉ်တော်သည်သင်တို့ နှင့်အတူတည်နေတော်မူ၍ သင်တို့စိတ်နှလုံး တွင်ကျိန်းဝပ်တော်မူသဖြင့်ထိုအရှင်ကို သင်တို့သိကြ၏။

18 `ငါသည်သင်တို့အားခိုကိုးရာမဲ့ဖြစ်စေ မည်မဟုတ်။ သင်တို့ထံသို့ငါလာဦးမည်။-

19 ကာလအနည်းငယ်ကြာလျှင်ဤလောက သားတို့သည် ငါ့ကိုမြင်ကြရတော့မည်မဟုတ် သော်လည်း သင်တို့မူကားမြင်ကြရလိမ့်မည်။ ငါ သည်အသက်ရှင်သောကြောင့်သင်တို့သည်လည်း အသက်ရှင်ကြလိမ့်မည်။- 20 ငါသည်ခမည်းတော်၌တည်နေသည်ကိုလည်း ကောင်း၊ သင်တို့သည်ငါ၌တည်နေ၍ငါသည် လည်းသင်တို့၌တည်နေသည်ကိုလည်းကောင်း ထိုနေ့ရက်၌သင်တို့သိကြလိမ့်မည်။''

21 `ငါ့ပညတ်များကိုခံယူ၍စောင့်ထိန်းသော သူသည်ငါ့ကိုချစ်သောသူဖြစ်၏။ ငါ့ကိုချစ် သောသူကို ခမည်းတော်သည်ချစ်တော်မူမည်။ ငါသည်လည်းသူ့ကိုချစ်၍ မိမိကိုယ်ကိုသူ့ အားပေါ်လွင်ထင်ရှားစေမည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

22 (ရှုကာရုတ်မဟုတ်သူ) အခြားယုဒက`သခင်၊ လောကသားတို့အားမိမိကိုယ်ကိုပေါ်လွင် ထင်ရှားစေတော်မူဘဲ အကျွန်ုပ်တို့အား အဘယ်သို့ပေါ်လွင်ထင်ရှားစေတော်မူမည် နည်း'' ဟုမေးလျှောက်၏။

23 သခင်ယေရှုက `ငါ့ကိုချစ်သောသူသည်  
 ငါ့သွန်သင်ချက်ကိုခံယူလိမ့်မည်။ သို့ဖြစ်၍  
 ငါ့ခမည်းတော်သည်ထိုသူ့ကိုချစ်တော်မူ  
 လိမ့်မည်။ ငါ့ခမည်းတော်နှင့်ငါသည်လည်းသူ့  
 ထံသို့လာ၍သူနှင့်အတူကျိန်းဝပ်မည်။-

24 ငါ့ကိုမချစ်သောသူသည်ငါ့သွန်သင်ချက်  
 ကိုမခံမယူတတ်။ သင်တို့ကြားရသောသွန်  
 သင်ချက်သည်ငါ့သွန်သင်ချက်မဟုတ်။ ငါ့  
 ကိုစေလွှတ်တော်မူသောခမည်းတော်၏သွန်  
 သင်ချက်ဖြစ်၏။

25 `သင်တို့နှင့်အတူရှိစဉ်အခါဤအရာ  
 များကိုငါဖော်ပြပြီ။- 26 သို့ရာတွင်ခမည်းတော်သည်ငါ့နာမကြောင့်  
 စေလွှတ်တော်မူမည့်မစတော်မူသောအရှင်  
 တည်းဟူသောသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်  
 သင်တို့အားခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကိုသွန်သင်  
 ပေးတော်မူ၍ ငါပြောခဲ့သမျှသောအရာတို့  
 ကိုသင်တို့အားပြန်လည်သတိရစေတော် မူလိမ့်မည်။

27 `ငြိမ်သက်ခြင်းကိုသင်တို့အားငါထားခဲ့၏။  
 ငါ၏ငြိမ်သက်ခြင်းကိုသင်တို့အားငါပေး၏။  
 လောကသားတို့ပေးသကဲ့သို့မဟုတ်။ သင်တို့  
 စိတ်မပူပန်ကြနှင့်။ မကြောက်ကြနှင့်။-

28 `ငါ့ယခုသွားသော်လည်းသင်တို့ထံကို  
 ပြန်လာဦးမည်' ဟုပြောသည်ကိုသင်တို့ ကြားခဲ့ကြပြီ။

ခမည်းတော်သည်ငါ့ထက် ကြီးမြတ်တော်မူ၏။  
 သို့ဖြစ်၍သင်တို့ငါ့ ကိုချစ်လျှင်ခမည်းတော်ထံသို့ငါသွား  
 သည်ကိုဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။- 29 ထိုအမှုအရာဖြစ်ပျက်သောအခါ၌  
 တို့ယုံကြည်ကြစေရန် ယခုကပင်ကြိုတင်  
 ၍သင်တို့အားငါပြောနှင့်ပြီ။- 30 လောကကိုအစိုးရသူသည်ရောက်ရှိလာ  
 တော့မည်။ သို့ဖြစ်၍ငါသည်သင်တို့နှင့်စကား  
 ကြာကြာပြောနိုင်တော့မည်မဟုတ်။ သူသည်  
 ငါ့ကိုမည်သို့မျှမပြုနိုင်။- 31 သို့ရာတွင်ငါသည်ခမည်းတော်ကိုချစ်ကြောင့်  
 ကမ္ဘာကသိရန်လိုပေသည်။ သို့ဖြစ်၍ငါသည်  
 ခမည်းတော်ငါ့အားမိန့်မှာတော်မူသမျှကို  
 ငါလိုက်နာဆောင်ရွက်၏။  
 ထ၍ဤနေရာမှသွားကြကုန်အံ့' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

# 15

## စပျစ်ပင်အစစ်ဖြစ်တော်မူသော သခင်ယေရှု

1 သခင်ယေရှုက ``ငါသည်စပျစ်ပင်အစစ်  
 ဖြစ်၍ငါ့အဖသည်ဥယျာ ဉ်မှူးဖြစ်တော် မူ၏။-  
 2 ကိုယ်တော်ရှင်သည်ငါ့အသီးမသီးသော  
 အကိုင်းအခက်ရှိသမျှကိုခုတ်ပစ်တော်မူ  
 ၏။ အသီးသီးသည့်အကိုင်းအခက်ရှိသမျှ  
 ကိုလည်းပို၍သီးစေရန်ခုတ်သင်ရှင်းလင်း  
 တော်မူ၏။- 3 ထိုနည်းတူစွာငါဟောပြောသောတရား  
 အားဖြင့် ယခုသင်တို့ရှင်းလင်းလျက်ရှိကြ၏။-  
 4 ငါနှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်းတည်နေကြလော့။



ငါသည်လည်းသင်တို့နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်း  
တည်နေမည်။ စပျစ်ကိုင်းသည်အပင်၌တည်  
မနေလျှင်အသီးမသီးနိုင်သကဲ့သို့ သင်  
တို့သည်ငါ၌တည်မနေလျှင်အသီး မသီးနိုင်ကြ။''

5 ``ငါသည်စပျစ်ပင်ဖြစ်၏။ သင်တို့ကားအကိုင်း  
အခက်များဖြစ်ကြ၏။ ငါနှင့်ကင်းလျှင်သင်တို့  
သည်အဘယ်အရာကိုမျှမတတ်နိုင်ကြသော  
ကြောင့် မည်သူမဆိုငါ၌တည်နေ၍ငါသည်  
လည်းသူ၌တည်နေလျှင်များစွာသောအသီး  
ကိုသီးလိမ့်မည်။- 6 ငါ၌မတည်နေသောသူသည်အပြင်သို့ပစ်  
ထုတ်ခြင်းကိုခံရ၍ ခြောက်သွေ့သွားသည့်  
အကိုင်းအခက်ကဲ့သို့ဖြစ်လိမ့်မည်။ လူတို့  
သည်ထိုသို့သောအကိုင်းအခက်များကို  
စုသိမ်း၍မီးရှို့တတ်ကြ၏။- 7 သင်တို့သည်ငါ၌တည်နေ၍ငါ၏တရား  
သည်လည်းသင်တို့၌တည်နေလျှင် သင်တို့  
တောင်းလျှောက်သမျှသောအရာတို့ကိုရရှိ ကြလိမ့်မည်။-  
8 သင်တို့သည်များစွာသောအသီးသီးခြင်း  
အားဖြင့် ငါ့ခမည်းတော်၏ဘုန်းအသရေ  
တော်ကိုထွန်းတောက်စေ၏။ ဤနည်းအားဖြင့်  
သင်တို့သည်ငါ၏တပ ည့်များဖြစ်လာကြ  
၏။- 9 ခမည်းတော်သည်ငါ့ကိုချစ်သကဲ့သို့ငါ  
သည်သင်တို့ကိုချစ်၏။ ငါ၏မေတ္တာ၌တည်  
နေကြလော့။- 10 ငါသည်ခမည်းတော်၏ပညတ်တို့ကိုစောင့်

ထိန်း၍ခမည်းတော်၏မေတ္တာ၌တည်နေသကဲ့  
သို့ သင်တို့သည်ငါ့ပညတ်တို့ကိုစောင့်ထိန်း  
လျှင်ငါ့မေတ္တာ၌တည်နေကြလိမ့်မည်။"

11 "သင်တို့သည်ငါ၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းကိုခံစား  
ရလျက် အပြည့်အဝဝမ်းမြောက်နိုင်ကြစေ  
ရန်ဤစကားကိုငါပြော၏။- 12 ငါ့ပညတ်ကားငါသည်သင်တို့ကိုချစ်သည့်

နည်းတူ သင်တို့သည်အချင်းချင်းချစ်ကြ လော့။-  
☆ 13 မိမိ၏မိတ်ဆွေအတွက်အသက်ကိုစွန့်သော  
မေတ္တာထက်ကြီးမြတ်သည့်မေတ္တာမရှိတော့

ပြီ။- 14 သင်တို့သည်ငါ့ပညတ်သည့်အတိုင်းပြု  
ကျင့်လျှင် ငါ၏အဆွေဖြစ်ကြ၏။-  
15 ယခုမှစ၍သင်တို့အားအစေခံဟူ၍ငါ

မခေါ်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်အစေခံသည်  
သခင်ပြုသည့်အမှုကိုမသိသောကြောင့်  
ဖြစ်၏။ ခမည်းတော်ထံမှငါကြားရသမျှ

တို့ကိုသင်တို့အားငါပြောကြားပြီးဖြစ်  
သဖြင့် သင်တို့ကိုအဆွေဟူ၍ငါခေါ်၏။-  
16 သင်တို့သည်ငါ့ကိုရွေးကောက်ကြသည်မဟုတ်။

တည်မြဲသောအသီးကိုသီးနိုင်ကြစေရန်သင်  
တို့အားငါရွေးကောက်ခန့်ထား၏။ သို့ဖြစ်၍ငါ  
၏နာမကိုအမှီပြု၍သင်တို့တောင်းလျှောက်  
သမျှတို့ကိုခမည်းတော်ပေးတော်မူလိမ့်မည်။-

☆ 15:12 ယော၊ ၁၃:၃၄၊ ၁၅:၁၇။ ၁ယော၊ ၃:၂၃။ ၂ယော ၅။

17 ထို့ကြောင့်အချင်းချင်းချစ်ကြလော့ဟု သင်တို့အားငါပညတ်၏။"

လောကသားတို့၏မုန်းတီးခြင်း

18 "လောကသားတို့သည်သင်တို့ကိုမုန်းတီးကြ လျှင် သင်တို့ကိုမမုန်းမီ ငါ့ကိုမုန်းကြသည်ကို သတိရကြလော့။- 19 သင်တို့သည်ဤလောကနှင့်သက်ဆိုင်သူများ ဖြစ်ပါမူလောကသားတို့သည် မိမိတို့၏သွေး ချင်းသားချင်းများသဖွယ်သင်တို့အားချစ်

ကြလိမ့်မည်။ ငါသည်သင်တို့ကိုဤလောက ထဲကရှေးကောက်သည်ဖြစ်၍ သင်တို့သည်ဤ လောကနှင့်မသက်ဆိုင်။ ထို့ကြောင့်လောက

သားတို့သည်သင်တို့ကိုမုန်းကြ၏။- 20 ကျွန်သည်သခင်ထက်ကြီးမြတ်သ သင်တို့အားငါပြောခဲ့သည်ကိုသတိရကြလော့။ လောကသားတို့သည်ငါ့ကိုညှဉ်းပန်းခဲ့ကြလျှင်

သင်တို့ကိုလည်းညှဉ်းပန်းကြလိမ့်မည်။ သူတို့ သည်ငါ့စကားကိုလိုက်နာလျှင် သင်တို့၏ စကားကိုလည်းလိုက်နာကြလိမ့်မည်။-☆

21 သို့ရာတွင်ထိုသူတို့သည်ငါ့ကိုစေလွှတ်တော် မူသောအရှင်ကိုမသိကြသဖြင့် ငါ၏နာမ အတွက်ကြောင့်သင်တို့ကိုညှဉ်းပန်းကြလိမ့် မည်။-

22 ငါသည်လာ၍သူတို့အားမဟောမပြောပါက သူတို့အပြစ်ကူးလွန်မိမည်မဟုတ်။ ယခုမှာမူ

☆ 15:20 မ၊ ၁၀:၂၄။ လု၊ ၆:၄၀။ ယော၊ ၁၃:၁၆။

သူတို့သည်မိမိတို့အပြစ်ကူးလွန်မှုအတွက်  
အဘယ်သို့မျှအကြောင်းမပြနိုင်တော့ပြီ။-

23 ငါ့ကိုမုန်းသောသူသည်ငါ့ခမည်းတော်ကို  
လည်းမုန်း၏။- 24 အကယ်၍ငါသည်အခြားမည်သူမျှမပြု  
သည့်အမှုအရာများကိုသူတို့၏ရှေ့တွင်  
မပြုခဲ့လျှင် သူတို့၌အပြစ်ရှိမည်မဟုတ်။

ယခုမူကားသူတို့သည်ငါပြုသည့်အမှု  
အရာများကိုမြင်ရကြလေပြီ။ သို့ဖြစ်၍  
ငါ့ကိုလည်းကောင်း၊ ငါ့ခမည်းတော်ကိုလည်း  
ကောင်းမုန်းကြ၏။- 25 ဤသို့မုန်းကြခြင်းမှာပညတ်ကျမ်း၌  
'သူ တို့သည်ငါ့ကိုအကြောင်းမဲ့မုန်းကြ၏'  
ဟူ၍ ရေးသားဖော်ပြထားသည့်အတိုင်းဖြစ်ပျက်  
ခြင်းပင်တည်း။''\*

26 'ခမည်းတော်ထံမှကြွလာ၍ဘုရားသခင်  
အကြောင်းဆိုင်ရာသမ္မာတရားကို ဖော်ပြသည့်  
မစတော်မူသောအရှင်တည်းဟူသောဝိညာဉ်  
တော်သည်ရောက်လာတော်မူသောအခါ ငါ၏  
အကြောင်းကိုပြောကြားတော်မူလိမ့်မည်။ ထို  
အရှင်ကိုခမည်းတော်ထံမှသင်တို့ထံသို့ ငါစေလွှတ်မည်။-

27 သင်တို့သည်လည်းအစကပင်ငါနှင့်အတူ  
ရှိနေသောကြောင့် ငါ၏အကြောင်းကိုပြော  
ကြားရကြလိမ့်မည်။''

\* 15:25 ဆာ၊ ၃၅:၁၉၊ ၆၉:၄။

# 16

1 “သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းမပျက်ပြားစေရန်  
 ဤအမှုအရာများကိုငါကြိုတင်ဖော်ပြ ခဲ့ပြီ။-  
 2 သင်တို့သည်တရားဇရပ်များမှနှင့်ထုတ်ခြင်း  
 ခံရလိမ့်မည်။ သင်တို့ကိုသတ်ဖြတ်ခြင်းသည်  
 ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကိုဆောင်ရွက်ခြင်း  
 ပင်ဖြစ်သည်ဟု လူတို့ထင်မှတ်သည့်အချိန်  
 ကာလမုချကျရောက်ပေအံ့။- 3 သူတို့သည်လည်းခမည်းတော်ကိုမသိ၊  
 ငါ့ ကိုလည်းမသိကြသောကြောင့်ဤသို့သင်  
 တို့အားပြုကြလိမ့်မည်။- 4 သင်တို့အားငါသတိပေးခဲ့ကြောင်းကိုဤ  
 အမှုအရာများဖြစ်ပျက်လာချိန်၌ သင်တို့  
 ပြန်လည်သတိရကြစေရန်ယခုပင်ငါ ပြောနှင့်ပြီ။”

## သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ဆောင်ရွက်ချက်

“ငါသည်သင်တို့နှင့်အတူရှိနေသေးသော  
 ကြောင့် သင်တို့အားထိုအကြောင်းအရာများ ကို  
 ယခင်ကငါမပြောကြားခဲ့။- 5 ယခုမှာမူငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်  
 ထံသို့ငါသွားတော့မည်။ သို့ရာတွင်ငါအဘယ်  
 အရပ်သို့သွားမည်ကိုသင်တို့မည်သူမျှ မမေးကြ။-  
 6 ဤအကြောင်းအရာများကိုငါပြောကြား သဖြင့်  
 သင်တို့သည်စိတ်ညှိုးငယ်လျက်ရှိ ကြ၏။-  
 7 သို့သော်သင်တို့အားငါအမှန်အကန်ပြော  
 သည်ကား ငါသွားရခြင်းသည်သင်တို့အဖို့  
 ပို၍ကောင်း၏။ ငါမသွားလျှင်မစတော်မူ

သောအရှင်သည်ကြွလာတော်မူမည်မဟုတ်။  
 ငါသွားလျှင်မူကားထိုအရှင်ကိုသင်တို့  
 ထံသို့ငါစေလွှတ်မည်။- 8 ထိုအရှင်ကြွလာတော်မူသောအခါလောက  
 သားတို့အားအပြစ်အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 အမှန်တရားအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ တရား  
 စီရင်တော်မူခြင်းအကြောင်းကိုလည်းကောင်း  
 ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြတော်မူပေအံ့။- 9 ထိုသူတို့သည်ငါ့ကိုမယုံကြည်ကြသေ  
 ကြောင့်အပြစ်အကြောင်းကိုဖော်ပြမည်။-

10 ငါသည်ခမည်းတော်ထံသို့သွားရမည်ဖြစ်  
 ၍ သင်တို့ငါ့ကိုတွေ့မြင်ရတော့မည်မဟုတ်  
 သောကြောင့်အမှန်တရားအကြောင်းကို ဖော်ပြမည်။-

11 လောကကိုအစိုးရသူသည်တရားစီရင်  
 ခြင်းကိုခံရပြီဖြစ်သောကြောင့် တရားစီရင်  
 တော်မူခြင်းအကြောင်းကိုဖော်ပြမည်။"

12 “သင်တို့အားငါပြောစရာများရှိသေး  
 သော်လည်းယခုသင်တို့ခံယူနိုင်ကြမည် မဟုတ်။-

13 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်အကြောင်းနှင့်စပ်  
 လျဉ်း၍ သမ္မာတရားကိုဖွင့်ပြသည့်ဝိညာဉ်  
 တော်ကြွလာတော်မူသောအခါ သင်တို့အား  
 သမ္မာတရားအကြောင်းအလုံးစုံကိုဖွင့်ပြ  
 တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုဝိညာဉ်တော်သည်ကိုယ့်  
 အလိုအလျောက်မိန့်ကြားတော်မူမည်မဟုတ်။  
 မိမိကြားသိရသည့်အကြောင်းအရာများ

ကိုသာသင်တို့အားမိန့်ကြားတော်မူလိမ့်မည်။  
နောက်ဖြစ်လ တ တံ့သောအမှုအရာများ  
အကြောင်းကိုလည်းဖွင့်ပြတော်မူလိမ့်မည်။-

14 ထိုအရှင်သည်ငါ့ထံမှရရှိသောစကား  
ကိုသင်တို့အားပြောကြားမည်ဖြစ်သဖြင့်

ငါ၏ဘုန်းအသရေကိုထွန်းတောက်စေ တော်မူလိမ့်မည်။-

15 ခမည်းတော်၌ရှိသမျှသည်ငါနှင့်စပ်ဆိုင်  
၏။ သို့ဖြစ်၍ဝိညာဉ်တော်သည်ငါ့ထံမှရရှိ  
သည့်စကားကို သင်တို့အားပြောကြားတော်  
မူလိမ့်မည်ဟုငါပြောသတည်း။''

ဝမ်းနည်းခြင်းဝမ်းမြောက်ခြင်း

16 ``အချိန်အနည်းငယ်ကြာလျှင်သင်တို့ငါ့  
ကိုတွေ့မြင်ကြတော့မည်မဟုတ်။ ထို့နောက်  
အချိန်အနည်းငယ်ကြာပြန်သော်ငါ့ကို  
ပြန်၍တွေ့မြင်ကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 တပ ည့်တော်အချို့တို့က ``အချိန်အနည်း  
ငယ်ကြာလျှင်သင်တို့ငါ့ကိုတွေ့မြင်ကြတော့  
မည်မဟုတ်။ ထိုနောက်အချိန်အနည်းငယ်ကြာ  
ပြန်သော်ငါ့ကိုပြန်၍တွေ့မြင်ကြလိမ့်မည်'' ဟု  
ကိုယ်တော်မိန့်တော်မူသည်။ ထိုမှတစ်ပါးလည်း  
ကိုယ်တော်က`ငါသည်ခမည်းတော်ထံသို့သွား ရမည်'  
ဟုလည်းဆိုသည်။- 18 `အချိန်အနည်းငယ်ကြာလျှင်'  
ဆိုသည်ကား အဘယ်သို့ဆိုလိုသနည်း။ အဘယ်အမှု

အရာအကြောင်းကိုယ်တော်မိန့်မြွက်တော်  
မူသည်ကိုငါတို့မသိ' ဟုအချင်းချင်း ပြောဆိုကြ၏။

19 သခင်ယေရှုသည်မိမိအားထိုသူတို့လျှောက်  
ထားမေးမြန်းလိုကြောင်းသိတော်မူသဖြင့် `သင်  
တို့အချင်းချင်းအဘယ်အကြောင်းကိုမေးမြန်း  
ပြောဆိုလျက်နေကြသနည်း။ `အချိန်အနည်း  
ငယ်ကြာလျှင်သင်တို့ငါ့ကိုတွေ့မြင်ကြတော့  
မည်မဟုတ်' ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ထိုနောက်  
`အချိန် အနည်းငယ်ကြာပြန်သော်ငါ့ကိုပြန်၍တွေ့  
မြင်ကြလိမ့်မည်' ဟူ၍လည်းကောင်းပြော  
သောစကားများနှင့်ပတ်သက်၍လော။-

20 ကေန့်အမှန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
သင်တို့သည်ငိုကြွေးမြည်တမ်းကြလိမ့်မည်။  
လောကသားတို့မူကားဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်  
မည်။ သင်တို့သည်ဝမ်းနည်းကြသော်လည်းထို  
ဝမ်းနည်းခြင်းသည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းအဖြစ်  
သို့ပြောင်းလဲသွားလိမ့်မည်။- 21 အမျိုးသမီးတစ်ဦးသည်မီးဖွားချိန်ရောက်  
သောအခါဝေဒနာပြင်းစွာခံစားရ၏။ မီး  
ဖွားပြီးသောအခါ၌မူကားလောကသို့လူ  
တစ်ယောက်ဖွားမြင်လာသဖြင့် မိမိခံစား  
ခဲ့ရသောဝေဒနာကိုသတိမရတော့ပေ။-

22 သင်တို့သည်လည်းယခုအခါဝမ်းနည်းလျက်  
ရှိကြ၏။ သို့သော်လည်းသင်တို့နှင့်တစ်ဖန်ငါ



ပြန်၍တွေ့ဦးမည်ဖြစ်သဖြင့် သင်တို့သည်  
ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့၏ဝမ်းမြောက်  
ခြင်းကိုအဘယ်သူမျှမနှုတ်မယူနိုင်။''

23 ``ထိုနေ့၌သင်တို့သည်ငါ့အားအဘယ်အရာ  
ကိုမျှတောင်းလျှောက်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။  
အမှန် အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားသင်တို့  
သည် ငါ၏နာမကိုအမှီပြု၍တောင်းလျှောက်  
သမျှသောအရာတို့ကိုခမည်းတော်သည်သင်

တို့အားချပေးတော်မူလိမ့်မည်။- 24 ယခုအချိန်တိုင်အောင်သင်တို့သည်ငါ  
နာမကိုအမှီပြု၍အဘယ်အရာကိုမျှ မတောင်းမလျှောက်ကြရသေး။  
ဝမ်းမြောက်ခြင်း အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရန်တောင်းလျှောက်ကြ  
လော့။ သင်တို့တောင်းလျှောက်သည့်အတိုင်းရရှိ  
ကြလိမ့်မည်။''

လောကကိုအောင်တော်မူခြင်း

25 ``ဤအကြောင်းအရာများကို ဥပမာတင်စား  
၍ငါပြောခဲ့၏။ ဤသို့ဥပမာမတင်စားဘဲ  
ခမည်းတော်၏အကြောင်းကိုပွင့်လင်းစွာ ငါ  
ဖော်ပြမည့်အချိန်ရောက်ရှိလာလိမ့်မည်။-

26 ထိုကာလ၌သင်တို့သည် ငါ၏နာမကိုအမှီ  
ပြု၍ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုကြလိမ့်မည်။ သို့  
သော်ငါသည်သင်တို့အတွက် ခမည်းတော်ထံ  
တွင်တောင်းလျှောက်ပေးမည်ဟုငါမဆို။-

27 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ခမည်းတော်ကိုယ်တိုင်

ပင် သင်တို့အားချစ်တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။  
သင်တို့သည်ငါ့ကိုချစ်၍ ငါသည်ဘုရားသခင်  
ထံတော်မှလာကြောင်းကိုလည်းယုံကြည်သဖြင့်  
ခမည်းတော်သည်သင်တို့အားချစ်တော်မူ၏။-

28 ငါသည်ခမည်းတော်ထံမှထွက်ခွာ၍ ဤ  
လောကသို့ကြွလာခဲ့၏။ ယခုဤလောက မှထွက်ခွာ၍  
ခမည်းတော်၏ထံသို့ငါသွား တော့မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

29 တပ ည့်တော်တို့က ``ကိုယ်တော်သည် ယခုအခါ  
၌ပုံပမာမဆောင်ဘဲပွင့်လင်းစွာမိန့်တော်မူ ပါ၏။-

30 ကိုယ်တော်သည်ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကိုသိ  
တော်မူကြောင်း ယခုအကျွန်ုပ်တို့သိကြပါပြီ။  
ကိုယ်တော်အားအဘယ်သူမျှမေးလျှောက်ရန်  
မလိုတော့ပါ။ သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်ဘုရား  
သခင်ထံတော်မှကြွလာတော်မူသောအရှင် ဖြစ်သည်  
ကိုအကျွန်ုပ်တို့ယုံကြည်ပါ၏'' ဟု လျှောက်ထားကြ၏။

31 သခင်ယေရှုက ``သင်တို့ယခုယုံကြည်ပြီလော။-

32 သင်တို့သည်မိမိတို့အိမ်သို့အသီးသီးထွက်  
ပြေးသွားကြမည့်အချိန်ကျရောက်လာလိမ့် မည်။  
ငါသည်လည်းအထီးတည်းကျန်ရစ်လိမ့် မည်။  
ထိုအချိန်သည်ယခုပင်ကျရောက်လျက် ရှိပေပြီ။  
သို့ရာတွင်ခမည်းတော်သည်ငါနှင့် အတူရှိတော်မူသဖြင့်  
ငါသည်အကယ်ပင် အထီးတည်းနေသည်မဟုတ်။-

33 သင်တို့သည်လောကတွင်ဆင်းရဲဒုက္ခနှင့်တွေ့

ကြံ့ရလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်အားမငယ်ကြနှင့်။  
ငါသည်လောကကိုအောင်မြင်ပြီ" ဟုမိန့်တော် မူ၏။

# 17

တပည့်တော်တို့အတွက် ဆုတောင်းတော်မူခြင်း

1 ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်သခင်ယေရှုသည်  
ကောင်းကင်သို့မျှော်ကြည့်လျက် "အို အဖ၊ အချိန်  
ကျပါပြီ။ သားတော်သည်ကိုယ်တော်၏ဘုန်း  
အသရေတော်ကိုထွန်းတောက်စေနိုင်ရန် သား  
တော်၏ဘုန်းအသရေကိုထွန်းတောက်စေ တော်မူပါ။-

2 သားတော်သည်မိမိလက်သို့အပ်နှင်းထား  
သူတို့အားထာဝရအသက်ကိုပေးနိုင်ရန်  
ကိုယ်တော်သည်လူသားအပေါင်းတို့ကို  
စိုးပိုင်သောတန်ခိုးအာဏာကိုပေးတော် မူပါပြီ။-

3 ထာဝရအသက်ဟူသည်တစ်ဆူတည်းသော  
ဘုရားဖြစ်တော်မူသည့်ကိုယ်တော်ကိုလည်း  
ကောင်း၊ ကိုယ်တော်စေလွှတ်တော်မူသောယေရှု  
ခရစ်ကိုလည်းကောင်းသိကျွမ်းခြင်းပင်ဖြစ် ပါ၏။-

4 ဤလောကတွင်အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်၏  
ဘုန်းအသရေကိုထွန်းတောက်စေပါပြီ။ ကိုယ်  
တော်အကျွန်ုပ်အားပေးအပ်တော်မူသောအမှု  
တော်ကိုအပြီးတိုင်ဆောင်ရွက်ပြီးပါပြီ။- 5 အို

အဖ၊ ဤကမ္ဘာမပေါ်မတည်မီကကိုယ်တော်

နှင့်အတူအကျွန်ုပ်ခံစားခဲ့ရသည့်ဘုန်းအသ ရေကို  
ယခုအခါ၌ရှေ့တော်တွင်အကျွန်ုပ်အား ပေးတော်မူပါ။''

6 ``ဤလောကထဲမှရွေးချယ်၍အကျွန်ုပ်လက်  
သို့ကိုယ်တော်ပေးအပ်တော်မူသောသူတို့အား  
အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်ရှင်အကြောင်းကို  
ကြားသိစေပါပြီ။ ထိုသူတို့ကိုကိုယ်တော်  
ပိုင်သဖြင့် အကျွန်ုပ်အားပေးအပ်တော်မူပါ  
ပြီ။ သူတို့သည်ကိုယ်တော်၏နှုတ်ကပတ်  
တရားတော်ကိုလိုက်နာကြပါပြီ။- 7 အကျွန်ုပ်တွင်ရှိသမျှသောအရာတို့သ  
အထံတော်မှရရှိကြောင်းယခုသူတို့သိရှိ ကြပါပြီ။-

8 အကျွန်ုပ်အားကိုယ်တော်ပေးအပ်သောတရား  
တော်ကို အကျွန်ုပ်သည်သူတို့အားပေးအပ်သော  
အခါသူတို့ခံယူကြပါ၏။ ကိုယ်တော်၏ထံ  
တော်မှအကျွန်ုပ်လာသည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း  
ကိုသူတို့သိကြပါ၏။ ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်  
အားစေလွှတ်တော်မူကြောင်းကိုလည်းသူတို့  
ယုံကြည်ကြပါ၏။''

9 ``အကျွန်ုပ်သည်သူတို့အတွက်ဆုတောင်းပါ၏။  
လောကသားတို့အတွက်ဆုတောင်းသည်မဟုတ်  
ပါ။ အကျွန်ုပ်အားကိုယ်တော်ပေးအပ်တော်မူသော  
သူများသည်ကိုယ်တော်ပိုင်ဆိုင်သူများဖြစ်  
သဖြင့် ထိုသူတို့အတွက်သာလျှင်ဆုတောင်း

ပါ၏။- 10 အကျွန်ုပ်တွင်ရှိသမျှသောအရာတို့ကို  
ကိုယ်တော်ပိုင်တော်မူ၍ ကိုယ်တော်၌ရှိသမျှ  
သောအရာတို့ကိုလည်းအကျွန်ုပ်ပိုင်ပါ၏။

ထိုအရာများအားဖြင့်အကျွန်ုပ်၏ဘုန်း  
အသရေထွန်းတောက်ပါ၏။- 11 အကျွန်ုပ်သည်အထံတော်သို့လာမည်ဖြစ်

ဤလောကတွင်ရှိတော့မည်မဟုတ်ပါ။ ထိုသူ  
တို့မူကားရှိကြပါမည်။ သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်  
မူသောအဖ၊ ကိုယ်တော်နှင့်အကျွန်ုပ်သည်တစ်

လုံးတစ်ဝတည်းဖြစ်သည်နည်းတူ ဤသူတို့  
သည်လည်းတစ်လုံးတစ်ဝတည်းဖြစ်ကြ  
စေရန် အကျွန်ုပ်အားအပ်နှင်းထားတော်မူ

သည့်နာမတော်၏တန်ခိုးဖြင့်သူတို့ကို  
စောင့်ထိန်းခဲ့ပါ၏။- 12 အကျွန်ုပ်သည်သူတို့နှင့်အတူရှိစဉ်သူတို့  
ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခဲ့ပါ၏။ ကျမ်းစာတော်

လာသည့်အတိုင်းဖြစ်ပျက်စေရန်ပျက်စီးရ  
မည့်သူတစ်ဦးမှလွဲ၍ အခြားမည်သူတစ်စုံ  
တစ်ယောက်မျှပျက်စီးမှုမရှိခဲ့ပါ။- ✨ 13 ယခုမှာအကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်

လာပါမည်။ ထိုသူတို့သည်အကျွန်ုပ်၏ဝမ်း  
မြောက်ခြင်းကိုစိတ်နှလုံးထဲတွင်အပြည့်  
အဝခံစားကြရစေရန် ဤလောကတွင်

ရှိနေစဉ်အကျွန်ုပ်သည်ဤစကားများကို မြွက်ဆိုပါ၏။-  
14 ကိုယ်တော်၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုသူ

✨ 17:12 ဆာ၊ ၄၁:၉။ ယော၊ ၁၃:၁၈။

တို့အားအကျွန်ုပ်ပေးပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည်  
လောကနှင့်မသက်ဆိုင်သကဲ့သို့သူတို့သည်  
လည်းမသက်ဆိုင်ကြပါ။ သို့ဖြစ်၍လောက  
သားတို့သည်သူတို့ကိုမုန်းကြပါ၏။-

15 သူတို့အားဤလောကမှနှုတ်ယူတော်မူရန်  
အကျွန်ုပ်တောင်းလျှောက်သည်မဟုတ်ပါ။ သူတို့  
သည်မာရ်နတ်၏ဘေးမှကင်းလွတ်မည့်အကြောင်း  
စောင့်ထိန်းတော်မူရန်ကိုသာတောင်းလျှောက်ပါ၏။-

16 အကျွန်ုပ်သည်ဤလောကနှင့်မသက်ဆိုင်  
သကဲ့သို့ ထိုသူတို့သည်လည်းမသက်ဆိုင် ကြပါ။-

17 သူတို့အားသမ္မာတရားအားဖြင့်ကိုယ်တော်  
၏အတွက်သီးသန့်ဆက်ကပ်ထားတော်မူပါ။  
ကိုယ်တော်၏နှုတ်ကပတ်တော်သည်သမ္မာတရား  
ဖြစ်ပါ၏။- 18 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်ကိုဤလောကသို့  
စေလွှတ်တော်မူသကဲ့သို့ အကျွန်ုပ်သည်လည်း  
သူတို့ကိုဤလောကထဲသို့စေလွှတ်ပါ၏။-

19 သူတို့သည်အမှုတော်ဆောင်ရန်အတွက်မိမိ  
တို့ကိုယ်ကိုအမှန်ဆက်ကပ်သူများဖြစ်လာ  
ကြစေရန် အကျွန်ုပ်သည်သူတို့၏အကျိုးကို  
ထောက်၍မိမိကိုယ်ကိုဆက်ကပ်ပါ၏။''

20 ``အကျွန်ုပ်သည်ထိုသူတို့အတွက်သာလျှင်  
ဆုတောင်းသည်မဟုတ်ပါ။ သူတို့ဟောပြော  
ချက်ကြောင့်အကျွန်ုပ်ကိုယုံကြည်လာသူများ

အတွက်လည်းဆုတောင်းပါ၏။- 21 ထိုသူအပေါင်းတို့သည်တစ်လုံးတစ်ဝပ်  
 ဖြစ်ကြစေရန်ဆုတောင်းပါ၏။ အို အဖ၊ ကိုယ်တော်  
 သည်အကျွန်ုပ်၌တည်ရှိတော်မူ၍အကျွန်ုပ်သည်  
 လည်းကိုယ်တော်၌တည်ရှိသကဲ့သို့ ထိုသူတို့သည်  
 အကျွန်ုပ်တို့၌တည်ရှိစေတော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်  
 ကိုကိုယ်တော်စေလွှတ်တော်မူကြောင်းကိုလောက  
 သားတို့ယုံကြည်ကြစေရန် ထိုသူတို့ကိုတစ်  
 လုံးတစ်ဝပ်လည်းဖြစ်စေတော်မူပါ။- 22 ကိုယ်တော်နှင့်အကျွန်ုပ်သည်တစ်  
 တည်းဖြစ်သကဲ့သို့ထိုသူတို့သည်လည်းဖြစ်  
 ကြစေရန် အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်ပေးတော်  
 မူသောဘုန်းအသရေတော်ကိုသူတို့အား ပေးပါပြီ။-  
 23 အကျွန်ုပ်သည်သူတို့၌လည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်  
 သည်အကျွန်ုပ်၌လည်းကောင်းတည်ရှိသဖြင့်  
 သူ တို့သည်လုံးဝတစ်လုံးတစ်ဝပ်လည်းဖြစ်သော  
 အားဖြင့် ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်အားစေလွှတ်  
 တော်မူကြောင်းနှင့် အကျွန်ုပ်အားချစ်တော်မူ  
 သကဲ့သို့ သူတို့အားလည်းချစ်တော်မူကြောင်း  
 ကိုကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့သိရှိကြမည်ဖြစ် ပါ၏။"

24 `အို အဖ၊ ကမ္ဘာမတည်မရှိမီကိုယ်တော်သည်  
 အကျွန်ုပ်ကိုချစ်၍ပေးတော်မူသောဘုန်း  
 အသရေကို အကျွန်ုပ်အားကိုယ်တော်ပေးအပ်  
 တော်မူသောသူတို့သည်မြင်ကြစေရန် အကျွန်ုပ်

ရှိရာအရပ်တွင်သူတို့အားရှိစေလိုပါ၏။-

25 တရားမျှတတော်မူသောအဖါ လောကသား

တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုမသိကြသော်လည်း

အကျွန်ုပ်သိပါ၏။ ဤသူတို့သည်အကျွန်ုပ်

အားကိုယ်တော်စေလွှတ်တော်မူကြောင်းကို သိကြပါ၏။-

26 အကျွန်ုပ်အပေါ်၌ကိုယ်တော်ရှင်ထားတော်မူ

သောမေတ္တာတော်သည်သူတို့၌ကိန်းအောင်း၍

အကျွန်ုပ်သည်လည်းသူတို့၏စိတ်နှလုံးတွင်

ကိန်းအောင်းနိုင်စေရန်ကိုယ်တော်အကြောင်း

ကိုသူတို့အားအကျွန်ုပ်ကြားသိစေခဲ့ပါ

ပြီ။

ဆက်လက်၍လည်းကြားသိစေပါဦးမည်။'

ဟုမြွက်ဆိုတော်မူ၏။

# 18

ကိုယ်တော်ကိုဖမ်းဆီးကြခြင်း

(မ၊ ၂၆:၄၇-၅၆။ မာ၊ ၁၄:၄၃-၅၀။ လု၊ ၂၂:၄၇-၅၃)

1 ဤသို့ဆုတောင်းတော်မူပြီးနောက်ကိုယ်တော်

သည်တပ ညွှတ်တော်တို့နှင့်အတူကြွတော်မူ၍

ကေဒြ၊ န်ချောင်းကိုကူးတော်မူ၏။ ထိုအရပ်

တွင်ဥယျာ ခြံတစ်ခုရှိ၏။ သခင်ယေရှုနှင့်

တပ ညွှတ်တော်တို့သည် ထိုဥယျာ ခြံထဲသို့ဝင်

ကြ၏။- 2 ထိုနေရာသို့သခင်ယေရှုနှင့်တပ

ညွှတ်တော်တို့ သည်မကြာခဏသွားလေ့ရှိသဖြင့်



သစ္စာဖောက် ယုဒသည်ထိုဥယျာ ဥ်ကိုသိ၏။-  
 3 သို့ဖြစ်၍သူသည်ရောမစစ်တပ်ခွဲတစ်တပ်ကို  
 လည်းကောင်း၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ဖာရိရှဲ  
 များ၏အစောင့်တပ်သားများကိုလည်းကောင်း  
 ခေါ်လာခဲ့၏။ သူတို့သည်မီးအိမ်များ၊ မီးတုတ်  
 များနှင့်လက်နက်များကိုကိုင်ဆောင်လာကြ၏။-

4 သခင်ယေရှုသည်မိမိကြိုတွေ့ရမည့်အမှု  
 အရာအလုံးစုံတို့ကိုသိတော်မူပြီးဖြစ်သည်  
 အလျောက် ထိုသူတို့၏ထံသို့ကြွတော်မူလျက်  
 “သင်တို့မည်သူ့ကိုရှာကြသနည်း” ဟုမေး တော်မူ၏။

5 ထိုသူတို့က “နာဇရက်မြို့သားယေရှုကိုရှာ ပါသည်”  
 ဟုဆိုကြ၏။

ကိုယ်တော်က “ငါသည်ထိုသူပင်ဖြစ်၏” ဟုမိန့်  
 တော်မူ၏။

ကိုယ်တော်အားရန်သူ့လက်သို့အပ်မည့်သူယုဒ  
 သည်လည်းထိုသူတို့နှင့်အတူရပ်လျက်နေ၏။-

6 “ငါသည်ထိုသူပင်ဖြစ်၏” ဟုသခင်ယေရှု  
 မိန့်တော်မူသောအခါသူတို့သည်နောက်သို့  
 ဆုတ်ကာမြေပေါ်တွင်လဲကြ၏။- 7 သို့ဖြစ်၍သခင်ယေရှုက  
 “သင်တို့မည်သူ့ ကိုရှာသနည်း” ဟုတစ်ဖန်မေးတော်မူပြန်၏။

သူတို့ကလည်း “နာဇရက်မြို့သားယေရှု  
 ကိုရှာပါသည်” ဟုဆိုကြပြန်၏။

8 သခင်ယေရှုက “ထိုသူသည်ငါပင်ဖြစ်သည် ဟုသင်တို့အားငါပြောခဲ့ပြီ။ ငါသည်သင်တို့ ရှာသောသူဖြစ်လျှင်ဤသူတို့သွားပါလေ စေ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 9 (ဤသို့မိန့်တော်မူခြင်းမှာ “ကိုယ်တော်ပေးအပ် တော်မူသောသူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှဆုံးပါး ပျက်စီးမှုမရှိပါ” ဟုယခင်ကကိုယ်တော် မြွက်ဆိုခဲ့သည့်အတိုင်းဖြစ်ပျက်လာစေရန် ပင်တည်း။)

10 ရှိမုန်ပေတရုမှာဌ ဌားတစ်လက်ပါလာ၏။ သူ သည်ဌ ဌားကိုဆွဲထုတ်၍ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း၏ ကျွန်တစ်ယောက်ကိုခုတ်လိုက်ရာထိုကျွန်လက် ယာနားရွက်ပြတ်လေ၏။ ထိုကျွန်၏နာမည် ကားမာလခုဖြစ်သတည်း။- 11 သခင်ယေရှုက “ဌ ဌားကိုဌ ဌားအိမ်တွင်ပြန်သွင်း ထားလော့။ ခမည်းတော်ငါ့အားခံစေတော်မူ သည့်ဒုက္ခဝေဒနာကိုငါမခံသင့်သလော” ဟု ပေတရုအားမိန့်တော်မူ၏။\*

အနန္တနတ်မင်း၏ရှေ့သို့ယေရှုရောက်ရှိခြင်း

12 ထိုနောက်ရောမတပ်သားများနှင့်ယုဒအမျိုး သားအစောင့်တပ်သားများသည်ကိုယ်တော်ကို ဖမ်းဆီးချည်နှောင်ပြီးလျှင်အ နန္တနတ်မင်းထံသို့ ဦးစွာခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။- 13 အ နန္တနတ်မင်းကားထိုနှစ်တွင်ယဇ်ပုရောဟိတ်

\* 18:11 မ၊ ၂၆:၃၉။ မ၊ ၁၄:၃၆။ လု၊ ၂၂:၄၂။

မင်းဖြစ်သောကယာဖ၏ယော ကု ခမဖြစ်၏။-  
 14 ကယာဖကား ``လူအပေါင်းတို့အတွက်လူ  
 တစ်ဦးတစ်ယောက်သေရသည်ကပို၍ကောင်း ၏''  
 ဟုယုဒအာဏာပိုင်တို့အားအကြံပေး ခဲ့သူဖြစ်သတည်း။\*

ယေရှုကိုမသိဟုပေတရုငြင်းဆိုခြင်း

(မ၊ ၂၆:၆၉-၇၀။ မာ၊ ၁၄:၆၆-၆၈။ လု၊ ၂၂:၅၅-၅၇)

15 ရှိမုန်ပေတရုနှင့်အခြားတပ ညွှတ်တော်တစ်ဦး  
 သည်သခင်ယေရှု၏နောက်တော်ကလိုက်သွား  
 ကြ၏။ အခြားတပ ညွှတ်တော်သည်ယဇ်ပုရော  
 ဟိတ်မင်း၏အသိဖြစ်၍ သခင်ယေရှုနှင့်  
 အတူယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း၏အိမ်တော်ဝင်း  
 အတွင်းသို့လိုက်သွားခွင့်ရပေသည်။-

16 ပေတရုကားဝင်းတံခါးအပြင်တွင်နေရစ်၏။  
 ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းသိသူတပ ညွှတ်တော်သည်  
 ဝင်းပြင်သို့ထွက်လာပြီးနောက် တံခါးစောင့်  
 သူမအားအခွင့်တောင်းကာပေတရုကို  
 ဝင်းထဲသို့သွင်းလေ၏။- 17 တံခါးစောင့်သူငယ်မက

``သင်သည်ထိုသူ၏ တပ ညွှတ်တော်မဟုတ်ပါလော''  
 ဟုမေးလျှင်၊

ပေတရုက ``ငါမဟုတ်'' ဟုဆို၏။

18 ထိုအခါယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများ၏အစောင့်  
 တပ်သားများနှင့်အစေခံများသည်ချမ်းသဖြင့်

\* 18:14 ယော၊ ၁၁:၄၉-၅၀။

မီးသွေးမီးလင်းဖိုပတ်လည်တွင်ရပ်၍မီးလှုံ  
လျက်နေကြ၏။ ပေတရုသည်လည်းထိုသူ  
တို့နှင့်အတူရပ်၍မီးလှုံနေ၏။

ကိုယ်တော်အားယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း  
စစ်ဆေးမေးမြန်းခြင်း

(မာ ၂၆:၅၉-၆၆။ မာ၊ ၁၄:၅၅-၆၄။ လု၊ ၂၂:၆၆-၇၁)

19 ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းသည်ကိုယ်တော်အားတပ ည့်  
တော်တို့၏အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်  
ဟောပြောတော်မူသောတရားတော်အကြောင်း  
ကိုလည်းကောင်းစစ်ဆေးမေးမြန်း၏။-

20 သခင်ယေရှုက “ငါသည်လူ့အပေါင်းတို့ရှေ့  
တွင်အစဉ်ပင်ပွင့်လင်းစွာဟောပြောသွန်သင်  
ခဲ့၏။ ယုဒအမျိုးသားအပေါင်းတို့စုဝေးရာ  
ဖြစ်သောတရားဇရပ်များနှင့်ဗိမာန်တော်တွင်  
ငါဟောပြောသွန်သင်ခဲ့၏။ အဘယ်အခါ၌

မျှလျှို့ဝှက်စွာမဟောပြောခဲ့။- 21 သို့ဖြစ်၍အဘယ်ကြောင့်ငါ့ကိုစစ်ဆေး  
မြန်းသနည်း။ ငါဟောပြောသွန်သင်သည်ကို  
ကြားနာကြရသူတို့အားမေးမြန်းလော့။  
သူတို့အားငါမည်သို့ဟောပြောသည်ကို မေးမြန်းလော့။  
ငါဟောပြောသည့်အရာတို့ ကိုသူတို့သိကြ၏”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

22 ဤသို့မိန့်တော်မူလျှင်အစောင့်တပ်သားတစ်  
ယောက်သည် “ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအားသင်သည်

ဤသို့မဖွယ်မရာပြောဆိုသင့်သလော'' ဟု  
ဆို၍ ကိုယ်တော်၏ပါးကိုရိုက်လေ၏။

23 သခင်ယေရှုက ``ငါ၏စကားမမှန်လျှင်မမှန်  
ကြောင်းကိုထောက်ပြပါ။ မှန်လျှင်မူကားအဘယ်  
ကြောင့်ငါ့ကိုရိုက်ပုတ်သနည်း'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

24 ထို့နောက်အနန္တမင်းသည်ကိုယ်တော်ကိုချည်နှောင်  
လျက်ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းကယာဖ၏ထံသို့ ပို့စေ၏။

ကိုယ်တော်ကိုမသိဟု ပေတရုတစ်ဖန်ငြင်းဆိုခြင်း

(မာ ၂၆:၇၁-၇၅။ မာ၊ ၁၄:၆၉-၇၂။ လု၊ ၂၂:၅၈-၆၂)

25 ရှိမုန်ပေတရုသည်ရပ်လျက်မီးလှုံနေ၏။  
လူ အချို့က ``သင်သည်လည်းထိုသူ၏တပ ညံ့  
မဟုတ်ပါလော'' ဟုမေးကြ၏။

ပေတရုက ``ငါမဟုတ်'' ဟုငြင်းဆို၏။

26 ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း၏ကျွန်တစ်ယောက်က  
``သင့် အားထိုသူနှင့်အတူဥယျာ ြထဲတွင်ငါတွေ့  
မြင်ခဲ့သည်မဟုတ်ပါလော'' ဟုဆို၏။ ထိုကျွန်  
ကားပေတရုဌ ဌားနှင့်ခုတ်၍နားရွက်ပြတ်သွား  
သူနှင့်ဆွေမျိုးတော်စပ်သူတည်း။

27 ပေတရုက ``ငါမဟုတ်'' ဟုတစ်ဖန်ငြင်း ဆို၏။  
ထိုခဏချင်းတွင်ကြက်တွန်လေ၏။

ပိလတ်မင်းရှေ့သို့ရောက်ရှိတော်မူခြင်း

(မာ ၂၇:၁-၂၊ ၁၁-၁၄။ မာ၊ ၁၅:၁-၅။ လု၊ ၂၃:၁-၅)

28 လူတို့သည်သခင်ယေရှုအားကယာဖထံမှ  
 ဘုရင်ခံမင်း၏အိမ်တော်သို့ခေါ်ဆောင်သွားကြ  
 ၏။ အချိန်ကားနံနက်စောစောဖြစ်၏။ ယုဒ  
 အမျိုးသားတို့သည်ပသခါညစာစားနိုင်ရန်  
 မိမိတို့ကိုယ်ကိုဘာသာရေးကျင့်ထုံးအရ  
 သန့်စင်စေလိုသဖြင့်အိမ်တော်ထဲသို့မဝင် ကြ။-

29 သို့ဖြစ်၍ပိလတ်မင်းသည်ထိုသူတို့နှင့်တွေ့ဆုံ  
 ရန်အပြင်သို့ထွက်လာပြီးလျှင် “ဤသူအား  
 အဘယ်ပြစ်မှုနှင့်စွပ်စွဲကြပါသနည်း” ဟုမေး၏။

30 ထိုသူတို့က “ဤသူသည်ပြစ်မှုတစ်စုံတစ်ရာ  
 ကူးလွန်သူမဟုတ်ပါက သူ့အားအရှင့်ထံသို့  
 အကျွန်ုပ်တို့ခေါ်ဆောင်လာမည်မဟုတ်ပါ” ဟု  
 လျှောက်ကြ၏။

31 ပိလတ်မင်းကလည်း “သင်တို့ကိုယ်တိုင်ပင်သူ  
 အားယူဆောင်သွားကြလော့။ သင်တို့၏တရား  
 ဥပဒေအရစစ်ဆေးစီရင်ကြလော့” ဟု ဆို၏။

ယုဒအမျိုးသားတို့က “အကျွန်ုပ်တို့မှာလူ  
 တစ်စုံတစ်ယောက်ကိုသေမိန့်ပေးပိုင်ခွင့်မရှိ ပါ”  
 ဟုပြန်၍လျှောက်ကြ၏။- 32 (ဤသို့လျှောက်ကြခြင်းမှာမိမိအဘယ်သို့  
 သေရမည်ကိုသခင်ယေရှုမိန့်မြွက်ဖော်ပြခဲ့  
 သည့်အတိုင်းဖြစ်ပျက်လာစေရန်ပင်ဖြစ်၏။)☆

33 ပိလတ်မင်းသည်အိမ်တော်ထဲသို့ပြန်၍ဝင်

☆ 18:32 ယော၊ ၃:၁၄၊ ၁၄:၃၂။

ပြီးလျှင်သခင်ယေရှုအားခေါ်ယူကာ “သင်  
သည်ယုဒရှင်ဘုရင်ပေလော” ဟုမေး၏။

34 သခင်ယေရှုက “ဤမေးခွန်းကို မင်းကြီး  
အလိုအလျောက်မေးပါသလော။ သို့မဟုတ်  
ငါ၏အကြောင်းကို သူတစ်ပါးတို့လျှောက်  
ထားကြပြီလော” ဟုမေးတော်မူ၏။

35 ပိလတ်မင်းက “သင်သည်ငါ့ကိုယုဒအမျိုး  
သားတစ်ယောက်ဟုထင်မှတ်ပါသလော။  
သင့် ကိုငါ့ထံသို့ပို့အပ်လာသူများကားသင်၏  
အမျိုးသားများနှင့်သူတို့၏ယဇ်ပုရောဟိတ်  
ကြီးများပင်ဖြစ်၏။ သင်သည်အဘယ်အမှု  
ကိုပြုမိပါသနည်း” ဟုမေး၏။

36 သခင်ယေရှုက “ငါ့နိုင်ငံသည်ဤလောကနှင့်  
မသက်ဆိုင်။ အကယ်၍ငါ့နိုင်ငံသည်ဤလောက  
နှင့်သက်ဆိုင်ပါမူ ငါသည်ယုဒအမျိုးသားတို့  
လက်သို့မရောက်ရအောင်ငါ၏တပ  
ည့်တို့သည်  
တိုက်ခိုက်ကြမည်။ အမှန်စင်စစ်ငါ၏နိုင်ငံသည်  
ဤလောကနှင့်မသက်ဆိုင်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

37 ပိလတ်မင်းက “သို့ဖြစ်လျှင်သင်သည်ရှင်  
ဘုရင်လော” ဟုမေး၏။

သခင်ယေရှုက “ငါသည်သင်ဆိုသည့်အတိုင်း  
ရှင်ဘုရင်ဖြစ်၏။ ငါသည်သမ္မာတရားကိုဟော  
ပြောခြင်းငှာမွေးဖွားခြင်းကိုခံ၍ဤလောက

သို့ကြွလာ၏။ သမ္မာတရားနှင့်သက်ဆိုင်သူမှန် သမ္မာသည်  
ငါ၏စကားကိုနားထောင်ကြသည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။-  
38 ပိလတ်မင်းက "သမ္မာတရားကားအဘယ် နည်း" ဟုမေး၏။

ကိုယ်တော်ကိုသေဒဏ်စီရင်ကြခြင်း

(မာ ၂၇:၁၅-၃၁။ မာ ၁၅:၆-၂၀။ လု၊ ၂၃:၁၃-၂၅)

ထိုနောက်ပိလတ်မင်းသည်လူတို့ထံထွက်လာပြီး  
လျှင် "ထိုသူအားအပြစ်ဒဏ်စီရင်ရန်အကြောင်း  
တစ်စုံတစ်ရာကိုမျှငါမတွေ့။- 39 သင်တို့ဌ ဌ

လေ့ထုံးစံအရပသခါပွဲအတွင်း၌ အကျဉ်းသမားတစ်ဦးကိုငါလွတ်ငြိမ်းချ  
ခွင့်ပေးမြဲဖြစ်၏။ သင်တို့အတွက်ယုဒရှင်ဘုရင်  
ကိုလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေးစေလိုသလော" ဟုမေး၏။

40 ထိုသူတို့က "သူ့ကိုလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်မပေး  
ပါနှင့်။ ဗာရဗုဗကိုပေးပါ" ဟုဟစ်အော်ကြ၏။ (ဗာရဗု  
ဗကားဌဌားပြုဖြစ်သတည်း။)

# 19

1 ထိုနောက်ပိလတ်မင်းသည်သခင်ယေရှုကို  
ခေါ်သွားစေပြီးလျှင်ကြိမ်ဒဏ်ခတ်စေ၏။-

2 စစ်သားများသည်ဆူးခက်ဖြင့်ရက်သောဦးရစ်  
သရဖူကိုပြုလုပ်၍ ဦးခေါင်းတော်ကိုဆောင်း  
ပေးကြ၏။ ထိုနောက်နီမောင်းသောဝတ်လုံကို  
ကိုယ်တော်အားဝတ်ပေးပြီးလျှင်- 3 အထံတော်သို့ချဉ်းကပ်၍



“ယုဒရှင်ဘုရင်၊ သက်တော်ရှည်ပါစေသော”  
ဟုဆို၍ပါးတော် ကိုရိုက်ကြ၏။

4 ပိလတ်မင်းသည်အပြင်သို့တစ်ဖန်ထွက်ပြီး  
လျှင်ပရိသတ်တို့အား “ထိုသူကိုသေဒဏ်ပေး  
နိုင်ရန်အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာမျှငါမတွေ့  
ကြောင်း သင်တို့သိရှိကြစေရန်သူ့အားသင်  
တို့ထံသို့ငါထုတ်ခဲ့မည်” ဟုဆို၏။-

5 သခင်ယေရှုသည်လည်းဆူးဦးရစ်သရဖူကို  
ဆောင်းလျက်နီမောင်းသောဝတ်လုံကိုဝတ်ဆင် ကာ  
အပြင်သို့ထွက်ကြွတော်မူ၏။ ပိလတ်မင်း က  
“ကြည့်ကြလော့၊ ဤသူပင်ဖြစ်သည်” ဟု ဆို၏။

6 ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်အစောင့်တပ်သား  
များသည်ကိုယ်တော်ကိုမြင်သောအခါ “သူ့ကို  
လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ပါ။ သူ့ကို  
လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ပါ။” ဟု  
ဟစ်အော်ကြ၏။

ပိလတ်မင်းက “သင်တို့ပင်သူ့ကိုခေါ်ဆောင်  
ပြီးလျှင်လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်  
ကြလော့။ သူ့ကိုသေဒဏ်ပေးရန်အကြောင်း  
တစ်စုံတစ်ရာမျှငါမတွေ့” ဟုဆို၏။-

7 လူထုက “ထိုသူသည်မိမိကိုယ်ကိုဘုရား  
သခင်၏သားတော်ဟုဆိုသောကြောင့် သေဒဏ်  
ခံထိုက်ကြောင်း အကျွန်ုပ်တို့တရားဥပဒေ ကဆိုပါသည်”

ဟုပြန်၍ဖြေကြား၏။

8 ထိုသူတို့၏စကားကိုကြားလျှင်ပိလတ်  
မင်းသည်ပို၍ပင်ကြောက်လန့်လာ၏။-

9 သို့ဖြစ်၍အိမ်တော်ထဲသို့ပြန်ဝင်ပြီးနောက်  
သခင်ယေရှုအား ``သင်သည်အဘယ်မှလာ သနည်း''  
ဟုမေး၏။

သို့ရာတွင်သခင်ယေရှုသည်မည်သို့မျှ  
ဖြေကြားတော်မမူ။- 10 ပိလတ်မင်းက

``သင်သည်ငါနှင့်စကားပြော ရန်ငြင်းဆန်နေပါသလော။  
ငါသည်သင့်ကို လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေးပိုင်သည်ကိုလည်း  
ကောင်း၊ လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ပိုင်  
သည်ကိုလည်းကောင်းသင်မသိပါသလော'' ဟုမေး၏။

11 သခင်ယေရှုက ``မင်းကြီးအားဘုရားသခင်  
အပ်နှင်း၍သာဌာနသို့သောအခွင့်အာဏာကို

ခံယူရရှိသည်။ ထို့ကြောင့်အကျွန်ုပ်အားမင်း  
ကြီး၏လက်သို့အပ်နှံသူသည်ပို၍အပြစ် ကြီး၏''

ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 12 ဤသို့မိန့်တော်မူသောကြောင့်ပိလတ်မင်းသည်  
ကိုယ်တော်ကိုလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေးရန်

နည်းလမ်းရှာကြံလေတော့၏။ သို့ရာတွင်လူ  
ထုက ``ထိုသူအားလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေး

ပါမူအရှင်မင်းကြီးသည်ကေရာ ဇမင်း၏  
အဆွေတော်မဟုတ်တော့ပြီ။ မည်သူမဆို

မိမိကိုယ်ကိုရှင်ဘုရင်ဟုဆိုသူသည် ကေရာ

ဇမင်းကိုပုန်ကန်သူဖြစ်ပါ၏။" ဟု ဟစ်အော်ကြ၏။

13 ဤစကားကိုကြားသောအခါပိလတ်မင်းသည်သခင်ယေရှုကိုအပြင်သို့ထုတ်ဆောင် ခဲ့ပြီးလျှင် ကျောက်ပြားစုံ ကြံပေါ်ရှိတရား ခွင်တွင်ထိုင်လေ၏။ (ထိုစုံ ကြံကိုဟေမြဲ ဘာသာဖြင့် ဗုဒ္ဓဟုခေါ်၏။)-

14 ထိုအချိန်ကားပသခါပွဲအကြိုနေ့၊ မွန်းတည့်ခါနီးဖြစ်သတည်း။ ပိလတ်မင်းက "ကြည့်ကြလော့၊ ဤမှာသင်တို့၏ရှင်ဘုရင်တည်း" ဟုဟုဒအမျိုးသားတို့အားဆို၏။

15 ထိုသူတို့က "သူ့ကိုသတ်ပါ၊ သူ့ကိုသတ်ပါ။ လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ပါ" ဟု ပြန်၍ဟစ်အော်ကြ၏။

ပိလတ်မင်းက "သင်တို့၏ရှင်ဘုရင်ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်စေလို သလော" ဟုမေး၏။

ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများက "အကျွန်ုပ်တို့ မှာကေရာ ဇမင်းမှတစ်ပါးအခြားရှင် ဘုရင်မရှိပါ" ဟုပြန်ပြောကြ၏။

16 ထိုအခါပိလတ်မင်းသည်ကိုယ်တော်ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ရန် ထိုသူတို့လက်သို့အပ်လိုက်လေ၏။

ကိုယ်တော်ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင် တင်၍သတ်ခြင်း (မ၊ ၂၇:၃၂-၄၄။ ဗ၊ ၁၅:၂၁-၃၂။ လု၊ ၂၃:၂၆-၄၃)

သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုခေါ်ဆောင်  
သွားကြ၏။- 17 ကိုယ်တော်သည်ဦးခေါင်းခွံဟုနာမည်တွင်သော  
အရပ်သို့မိမိ၏လက်ဝါးကပ်တိုင်ကိုထမ်း

လျက်ကြွတော်မူ၏။ (ထိုအရပ်ကိုဟေမြဲ  
ဘာသာအားဖြင့် `ဂေါလဂေါသ' ဟုခေါ် သတည်း။)-

18 ထိုအရပ်မှာကိုယ်တော်ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်  
တင်၍သတ်ကြ၏။ ကိုယ်တော်နှင့်အတူအခြား  
သူနှစ်ယောက်ကိုလည်းကိုယ်တော်၏လက်ယာ  
ဘက်တွင်တစ်ယောက် လက်ဝဲဘက်တွင်တစ်ယောက်  
လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ကြ၏။

ကိုယ်တော်ကိုမူကားအလယ်တွင်ထား သတည်း။-

19 ပိလတ်မင်းသည်ကမ္ဗည်းလိပ်စာရေး၍ကိုယ်တော်  
၏လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာကပ်ထားစေ၏။

ထို ကမ္ဗည်းလိပ်စာကား `ယုဒဘုရင်၊  
နာဇရက်မြို့ သားယေရှု' ဟူ၍ဖြစ်သတည်း။-

20 သခင်ယေရှုကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်  
၍သတ်သည့်အရပ်မှာမြို့နှင့်နီးကပ်သဖြင့်  
လူအများပင်ထိုကမ္ဗည်းလိပ်စာကိုဖတ်  
ကြည့်ကြ၏။ ကမ္ဗည်းလိပ်စာကိုယုဒဘာသာ၊

လက်တင်ဘာသာနှင့်ဂရိဘာသာတို့ဖြင့်  
ရေးသားထားသည်။- 21 ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများက  
`ယုဒဘုရင် ဟူ၍ရေးတော်မမူပါနှင့်။ `ဤသူကငါ  
သည်ယုဒရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည်ဟုဆိုသည်'

ဟူ၍သာရေးတော်မူပါ။  
အားလျှောက်ထားကြ၏။

22 ပိလတ်မင်းက ``ငါရေးပြီးသည့်အတိုင်း  
အတည်ဖြစ်စေရမည်'' ဟုပြန်ပြော၏။

23 စစ်သားတို့သည်သခင်ယေရှုကိုလက်ဝါးကပ်  
တိုင်တွင်တင်ကြပြီးသောအခါ ကိုယ်တော်၏  
အဝတ်တော်တို့ကိုလေးပိုင်းပိုင်း၍တစ်ယောက်  
တစ်ပိုင်းစီယူကြ၏။ သူတို့သည်အထဲခံ  
အင်္ကျီကိုလည်းယူကြ၏။ သို့ရာတွင်ထိုအင်္ကျီ  
မှာချုပ်ရိုးမဲ့ရက်လုပ်ထားသည်ဖြစ်၍- 24 စစ်သားများက  
``ဤအင်္ကျီကိုမဆုတ်ကြ နှင့်။ မဲချ၍ယူကြကုန်အံ့''  
ဟုအချင်း အချင်းပြောဆိုကြ၏။ ဤစစ်သားများ  
ပြုမှုကြခြင်းမှာကျမ်းစာတော်တွင်  
``ထိုသူတို့သည်ငါ၏အဝတ်များကိုခွဲဝေ ယူကြ၏။  
ငါ၏အင်္ကျီကိုမဲချယူကြ၏''

ဟုပါရှိသည့်အတိုင်းဖြစ်ပျက်စေရန်ပင်တည်း။-

☆ 25 ထိုအခါကိုယ်တော်၏မယ်တော်နှင့်မယ်တော်  
၏ညီမသည်လည်းကောင်း၊ ကလောဖ၏ဇနီး  
ဖြစ်သူမာရီနှင့်မာဂဒလမြို့သူမာရီ သည်လည်းကောင်း  
သခင်ယေရှု၏လက်ဝါး ကပ်တိုင်အနီးတွင်ရပ်လျက်နေကြ၏။-

26 သခင်ယေရှုသည်မယ်တော်နှင့်မယ်တော်၏  
အနီးတွင်ကိုယ်တော်ချစ်တော်မူသောတပ ည့်

☆ 19:24 ဆာ၊ ၂၂:၁၈။

တော်ရပ်လျက်နေသည်ကိုတွေ့မြင်တော်မူ၏။  
သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်က "မယ်တော်၊ ဤမှာ  
မယ်တော်၏သား" ဟုမြွက်ဆိုတော်မူ၏။

27 ထိုနောက်တပ ညွှတ်တော်အား "ဤမှာသင်၏  
အမိ" ဟုမိန့်မြွက်တော်မူ၏။ ထိုအခါမှ  
စ၍ထိုတပ ညွှတ်တော်သည်မယ်တော်အား  
မိမိ၏အိမ်တွင်ပြုစုစောင့်ရှောက်ထားလေ သည်။

ကိုယ်တော်အသက်ချုပ်တော်မူခြင်း

(မာ ၂၇:၄၅-၅၆။ မာ၊ ၁၅:၃၃-၄၁။ လု၊ ၂၃:၄၄-၄၉)

28 ထိုအချိန်၌အမှုခပ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်  
ကြောင်းကိုသခင်ယေရှုသိတော်မူသဖြင့်  
ကျမ်းစာတော်လာသည်အတိုင်းဖြစ်ပျက်  
စေရန်ကိုယ်တော်က "ငါရေငတ်သည်" ဟု  
မိန့်တော်မူ၏။\*

29 ထိုနေရာတွင်ပုန်းရည်အပြည့်ထည့်ထား  
သောအိုးတစ်လုံးရှိ၏။ ထိုသူတို့သည်ရေ  
မြှုပ်တစ်ခုကိုပုန်းရည်တွင်နှစ်၍ဟုသု ပ်ပင်  
အကိုင်းအဖျား၌တပ်ပြီးလျှင်ကိုယ်တော်  
၏ခံတွင်းတော်သို့ကမ်းပေးကြ၏။- 30 သခင်ယေရှုသည်ထိုပုန်းရည်ကို  
မူပြီးမှ "အမှုပြီးပြီ" ဟုမိန့်တော်မူကာ  
ဦးခေါင်းတော်ကိုငိုက်လျက်အသက်ချုပ် တော်မူ၏။

နံတော်ကိုလုံဖြင့်ထိုးခြင်း

\* 19:28 ဆာ၊ ၆၉:၂၁၊ ၂၂:၁၅။

31 ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်လက်ဝါးကပ်တိုင်  
 တွင်တင်ထားသူများ၏ခြေတို့ကိုချိုး၍  
 အလောင်းများကိုယူဆောင်သွားခွင့်ပြုရန်  
 ပိလတ်မင်းအားတောင်းလျှောက်ကြ၏။ သူတို့

ဤသို့တောင်းလျှောက်ကြခြင်းမှာထိုနေ့  
 သည်အဖိတ်နေ့ဖြစ်၍ဥပု သ်နေ့၌ အလောင်း  
 များကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်မရှိစေလို  
 သောကြောင့်လည်းကောင်း၊ ထိုဥပု သ်နေ့သည်

လည်းနေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်သောကြောင့်  
 လည်းကောင်းဖြစ်ပေသည်။- 32 ထို့ကြောင့်စစ်သားများသည်လာ၍သခင်  
 နှင့်အတူလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်အတင်ခံရသော  
 ပထမလူ၏ခြေများကိုချိုးပြီးလျှင် အခြား  
 တစ်ယောက်၏ခြေများကိုလည်းချိုးကြ၏။-

33 ကိုယ်တော်ထံသို့ရောက်ကြသောအခါအသက်  
 ချုပ်တော်မူပြီးကြောင်းကိုတွေ့ရှိသဖြင့်  
 ခြေ တော်တို့ကိုမချိုးကြတော့ချေ။-

34 သို့ရာတွင်စစ်သားတစ်ယောက်သည်ကိုယ်တော်  
 ၏နံတော်ကိုလှုံဖြင့်ထိုးလိုက်ရာချက်ချင်း  
 ပင်သွေးနှင့်ရေထွက်လာ၏။- 35 (ဤအဖြစ်အပျက်ကိုသင်တို့သည်လည်း  
 ကြည်ကြစေရန်မျက်မြင်သက်သေတစ်ဦး  
 ကဖော်ပြပါ၏။ ထိုသူ၏ဖော်ပြချက်သည်  
 မှန်ကန်ပါ၏။ ထိုသူကိုယ်တိုင်ပင်မိမိစကား  
 မှန်ကန်ကြောင်းကိုသိပါ၏။)- 36 ဤသို့ဖြစ်ပျက်ခြင်းမှာ

“သူ၏အရိုးတစ် ချောင်းမျှမကျိုးစေရ”  
 ဟုကျမ်းစာတော် တွင်ပါရှိသည့်အတိုင်းပင်တည်း။-  
 ☆ 37 အခြားကျမ်းစာတစ်ပုဒ်တွင်လည်း  
 “ထိုသူ တို့သည်မိမိလိုဖြင့်ထိုးဖောက်သောသူကို  
 ရှုကြည့်ကြရလိမ့်မည်” ဟုပါရှိသေး၏။☆

ကိုယ်တော်ကိုသင်္ဂြိုဟ်ကြခြင်း

(မာ ၂၇:၅၇-၆၁။ မာ၊ ၁၅:၄၂-၄၇။ လု၊ ၂၃:၅၀-၅၆)

38 ထိုနောက်အရိမသံမြို့သားယောသပ်သည်  
 သခင်ယေရှု၏အလောင်းတော်ကိုယူခွင့်ပြု  
 ရန်ပိလတ်မင်းအားတောင်းလျှောက်၏။ (ယောသပ်  
 ကားယုဒအာဏာပိုင်တို့ကိုကြောက်သဖြင့်  
 မထင်မရှားသခင်ယေရှု၏တပည့်တော်ဖြစ်  
 သတည်း။) ပိလတ်မင်းခွင့်ပြုတော်မူသဖြင့်  
 ယောသပ်သည်အလောင်းတော်ကိုလာယူ၏။-

39 ယခင်သခင်ယေရှုကိုညအခါလာရောက်  
 တွေ့ဆုံသူနိကောဒင်သည်လည်း မုရန်နှင့်  
 အကျော်ရောနှောသောဆီမွေးနံ့သာပေါင်း  
 အချိန်နှစ်ဆယ့်ငါးပိဿာခန့်ကိုယူ၍ ယော  
 သပ်နှင့်အတူလိုက်သွား၏။-☆ 40 သူတို့သည်သခင်ယေရှု၏အလောင်းတော်  
 ယူ၍ယုဒအမျိုးသားတို့၏သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းဆိုင်  
 ရာဌလေ့ထုံးစံအတိုင်း နံ့သာပေါင်းနှင့်အတူ

☆ 19:36 ထွ၊ ၁၂:၄၆။ တော၊ ၉:၁၂။ ဆာ၊ ၃၄:၂၀။ ☆ 19:37 အ၊ ၁၂:၁၀။  
 ဗျာ၊ ၁:၇။ ☆ 19:39 ယော၊ ၃:၁-၂။



ပိတ်ဖြင့်ရစ်ပတ်ကြ၏။- 41 ကိုယ်တော်ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သ  
 သည့်အရပ်၌ဥယျာ ခြံတစ်ခုရှိ၏။ ထိုဥယျာ  
 ခြံ တွင်မည်သူ့ကိုမျှမသင်္ဂြိုဟ်ဘူးသေးသည့်  
 သင်္ချိုင်းဂူတစ်ခုရှိ၏။- 42 ထိုနေ့သည်ယုဒအမျိုးသားတို့၏အဖိတ်  
 နေ့ဖြစ်သောကြောင့် အလောင်းတော်ကိုအနီး  
 တွင်ရှိသည့်ထိုဂူ၌ပင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။

## 20

အလောင်းတော်ကင်းမဲ့သည့်ဂူ

(မာ ၂၈:၁-၈။ မာ ၁၆:၁-၈။ လု၊ ၂၄:၁-၁၂)

1 တန ့ ဂနွေနေ့မိုးမလင်းမီမောင်လျက်နေသေး  
 စဉ်အခါမာဂဒလမြို့သူမာရိသည်သင်္ချိုင်း  
 တော်သို့လာရာဂူဝမှကျောက်တုံးကိုဖယ်  
 ရှားထားသည်ကိုတွေ့ရ၏။- 2 သူသည်ရှိမှန်ပေတရနှင့်သခင်ယေရှုချစ်  
 တော်မူသောတပ ည့်တော်ထံသို့ပြေးသွားပြီး  
 လျှင် “သခင်ဘုရားကိုသင်္ချိုင်းတော်မှယူဆောင်  
 သွားကြလေပြီ။ အဘယ်မှာထားကြသည်ကို မသိပါ။”  
 ဟုပြော၏။

3 ထိုအခါပေတရနှင့်အခြားတပ ည့်တော်  
 သည်သင်္ချိုင်းတော်သို့ပြေးသွားကြ၏။-

4 ထိုသူနှစ်ဦးသည်အတူပြေးကြသော်လည်း  
 အခြားတပ ည့်တော်ကပေတရထက်လျှင်  
 မြန်စွာပြေး၍သင်္ချိုင်းတော်သို့ဦးစွာရောက် လေသည်။-

5 သူသည်၎်းကြည့်လိုက်ရာဂူထဲတွင်ပိတ်

များကျန်ရစ်သည်ကိုမြင်ရ၏။ သို့သော်သူ  
သည်ဂူထဲသို့မဝင်ဘဲနေ၏။- 6 သူ၏နောက်ကလိုက်လာသူရှိမှန်ပေတရု  
သည်လည်းရောက်လာပြီးနောက်ဂူထဲသို့ဝင်  
ရာပိတ်များကျန်ရစ်ခဲ့သည်ကိုလည်းကောင်း၊-

7 ကိုယ်တော်၏ဦးခေါင်းတော်မှပဝါသည်ထိုပိတ်  
များနှင့်အတူမရှိဘဲတစ်နေရာတွင်သီးသန့်  
လိပ်လျက်ရှိသည်ကိုလည်းကောင်းမြင်လေ၏။-

8 ထိုနောက်သင်္ချိုင်းတော်သို့ဦးစွာရောက်ရှိသည့်  
အခြားတပ ည့်တော်သည်လည်းဂူထဲသို့ဝင်  
လျှင်ထိုအခြင်းအရာကိုတွေ့မြင်ရသဖြင့်  
ယုံကြည်လေ၏။- 9 (ကိုယ်တော်သည်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်  
ရမည်ဟူသောကျမ်းစကားကိုထိုသူတို့နား  
မလည်ကြသေးချေ။)- 10 ထိုနောက်တပ  
ည့်တော်နှစ်ဦးတို့သည်ပြန်ကြ၏။

မာဂဒလမြို့သူမာရီအား ကိုယ်ထင်ပြုတော်မူခြင်း

(မာ ၂၈:၉-၁၀။ မာ၊ ၁၆:၉-၁၁)

11 မာရီသည်သင်္ချိုင်းတော်အနီးတွင်ငိုကြွေးလျက်  
ရပ်နေ၏။ သူသည်ငိုကြွေးနေစဉ်၌ဂူထဲသို့  
ကြည့်လိုက်ရာ၊- 12 သခင်ယေရှုအလောင်းတော်၏နေရာခေါင်းရင်း  
တွင်ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါး၊ ခြေရင်းတွင်  
တစ်ပါး၊ ကောင်းကင်တမန်နှစ်ပါးဝတ်ဖြူစင်  
ကြယ်နှင့်ထိုင်နေသည်ကိုမြင်ရ၏။- 13 ကောင်းကင်တမန်များက

“အချင်းအမျိုး သမီး၊ အဘယ်ကြောင့်ငိုကြွေးသနည်း”  
ဟုမေး၏။

မာရိက “ကျွန်မ၏အရှင်ကိုသူတို့ယူဆောင်  
သွားလေပြီ။ ကိုယ်တော်အားအဘယ်အရပ်မှာ  
ထားကြသည်ကိုကျွန်မမသိပါ” ဟုဆို၏။

14 ဤသို့ဆိုပြီးလျှင်နောက်သို့လှည့်၍ကြည့်ရာ  
သခင်ယေရှုရုပ်လျက်နေတော်မူသည်ကိုမြင်  
သော်လည်းသခင်ယေရှုဖြစ်သည်ကိုမသိ။-

15 သခင်ယေရှုက “အချင်းအမျိုးသမီး၊  
အဘယ်ကြောင့်ငိုကြွေးသနည်း။ သင်မည်  
သူ့ကိုရှာသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။

ထိုအခါမာရိသည်ကိုယ်တော်ကိုဥယျာ ဥံစောင့်  
ဟုထင်မှတ်ကာ “ဆရာ၊ ကိုယ်တော်၏အလောင်း  
တော်ကိုရှင်ယူဆောင်သွားခဲ့ပါလျှင်အဘယ်  
အရပ်တွင်ထားသည်ကိုကျွန်မအားပြောပြပါ။  
ကျွန်မသွား၍ယူပါမည်” ဟုဆို၏။

16 သခင်ယေရှုက “မာရိ” ဟုခေါ်တော်မူ၏။  
ထိုအခါမာရိသည်လှည့်၍ ဟေဗြဲဘာသာ ဖြင့်  
“ရ ဗု ဗု နိ” ဟုထူး၏။ (ရ ဗု ဗု နိအနက်ကား  
အရှင်ဘုရားဟုဆိုလိုသတည်း။)

17 သခင်ယေရှုက “ငါ့ကိုကိုင်ဆွဲ၍မထားနှင့်။  
ငါသည်ခမည်းတော်၏ထံသို့မတက်ရသေး။  
သို့သော်ငါ၏ညီများထံသို့သွား၍ငါ့အဖ

တည်းဟူသောသင်တို့၏ဘုရားသခင်ထံတော်  
သို့ငါတက်သွားရမည့်အကြောင်းကိုပြောကြား လော့''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

18 သို့ဖြစ်၍မာဂဒလမြို့သူမာရိသည်တပ  
ည့် တော်တို့ထံသွား၍သခင်ဘုရားကိုမိမိတွေ့  
မြင်ခဲ့ကြောင်းနှင့်ကိုယ်တော်မည်သို့မိန့်ကြား  
တော်မူလိုက်ကြောင်းကိုပြောပြ၏။

တပည့်တော်တို့အား ကိုယ်ထင်ပြုတော်မူခြင်း

(မာ ၂၈:၁၆-၂၀။ မာ၊ ၁၆:၁၄-၁၈။ လု၊ ၂၄:၃၆-၄၉)

19 တပ ည့်တော်တို့သည်ယုဒအာဏာပိုင်တို့ကို  
ကြောက်သဖြင့်တန ့ ဂနွေနေ့ညဦးအချိန်၌  
အိမ်တံခါးပိတ်၍စုဝေးနေကြ၏။ ထိုအခါ

သခင်ယေရှုသည်ကြွလာတော်မူ၍ထိုသူတို့  
အလယ်မှာရပ်တော်မူလျက် ``သင်တို့၌ငြိမ်  
သက်ခြင်းရှိစေသတည်း'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

20 သို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်ကိုယ်တော်၏လက်တော်  
များနှင့်နံ့တော်ကိုတပ ည့်တော်တို့အားပြ  
တော်မူ၏။ တပ ည့်တော်တို့သည်သခင်ဘုရား  
ကိုတွေ့မြင်ရသောအခါဝမ်းမြောက်ကြ၏။-

21 ထိုနောက်တစ်ဖန်သခင်ယေရှုက ``သင်တို့၌  
ငြိမ်သက်ခြင်းရှိစေသတည်း။ ခမည်းတော်သည်  
ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသည်နည်းတူသင်တို့ကို  
ငါစေလွှတ်၏'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

22 ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးလျှင်ကိုယ်တော်သည်  
 တပ ည့်တော်တို့အပေါ်သို့မူတ်တော်မူလျက်  
 “သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကိုခံယူကြ လော့။-  
 23 သင်တို့သည်လူတို့၏အပြစ်များကိုဖြေလွတ်  
 လျှင်သူတို့သည်အပြစ်လွတ်ကြလိမ့်မည်။  
 သင် တို့မဖြေမလွတ်လျှင်မူကားသူတို့အပြစ်  
 ပြေလွတ်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုမိန့်တော် မူ၏။\*

သခင်ယေရှုနှင့်သောမ

24 သခင်ယေရှုကြွလာတော်မူချိန်၌ (အမြွှာပူး  
 ဟုနာမည်တွင်သည့်) သောမကားတပ ည့်တော်  
 တို့နှင့်အတူမရှိ။- 25 သို့ဖြစ်၍အခြားတပ ည့်တော်များက  
 “သခင် ဘုရားကိုငါတို့တွေ့မြင်ကြရပြီ” ဟုသောမ  
 အားပြောဆိုကြ၏။

သောမက “လက်တော်၌သံရိုက်ရာကိုမမြင်၊  
 သံရိုက်ရာကိုလက်ညှိုးဖြင့်မတို့မစမ်း၊ နံဘေး  
 တော်ကိုလက်ဖြင့်မစမ်းမသပ်ရလျှင်ငါယုံ မည်မဟုတ်”  
 ဟုဆို၏။

26 ထိုနောက်ရက်သတ္တတစ်ပတ်ကြာသော်တပ  
 ည့် တော်တို့သည် အိမ်အတွင်းမှာစုဝေးလျက်ရှိ  
 ကြ၏။ သောမလည်းသူတို့နှင့်အတူရှိ၏။  
 တံခါးများပိတ်ထားလျက်ရှိ၏။ သို့ရာတွင်  
 သခင်ယေရှုသည်ကြွလာတော်မူ၍သူတို့

\* 20:23 မ၊ ၁၆:၁၉၊ ၁၈:၁၈။

၏အလယ်တွင်ရပ်တော်မူပြီးလျှင် “သင်တို့  
 ဌိုင်ငြိမ်သက်ခြင်းရှိစေသတည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-  
 27 ထိုနောက်သောမအား “သင်၏လက်ညှိုးဖြင့်ဤ  
 နေရာကိုတို့ကြည့်လော့။ ငါ၏လက်များကို ကြည့်လော့။  
 သင့်လက်ကိုဆန့်၍ငါ၏နံဘေး ကိုစမ်းသပ်လော့။  
 ယုံမှားသံသယမဖြစ်နှင့်။ ယုံလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

28 သောမက “အကျွန်ုပ်၏အရှင်၊ အကျွန်ုပ်၏  
 ဘုရားပါတကား” ဟုပြန်၍လျှောက်၏။

29 သခင်ယေရှုက “သင်သည်ငါ့ကိုမြင်ရ၍  
 ယုံကြည်သလော။ ငါ့ကိုမမြင်ရဘဲယုံကြည် သူတို့သည်မ  
 ဝီရိယရှိကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

### ဤကျမ်းကိုပြုစုရသည့်ရည်ရွယ်ချက်

30 ဤကျမ်းတွင်ရေးမထားသောအခြားများစွာ  
 သောအံ့ဩဖွယ်နိမိတ်လ ကဲ့ ခဏာများကိုလည်း  
 သခင်ယေရှုသည်တပ ည့်တော်တို့ရှေ့မှောက်တွင်  
 ပြတော်မူ၏။- 31 သို့ရာတွင်သခင်ယေရှုသည်ဘုရားသခင်၏  
 သားတော်မေရှိယအရှင်ဖြစ်တော်မူကြောင်း  
 သင်တို့ယုံကြည်ကြစေရန်လည်းကောင်း၊ ယင်း  
 သို့ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်ကိုယ်တော်၏နာမ  
 တော်ကိုအမှီပြု၍အသက်ကိုရနိုင်ကြစေ  
 ရန်လည်းကောင်းဤကျမ်းကိုရေးသားပြုစု သတည်း။

# 21

တပည့်တော်ခုနစ်ဦးတို့အား ကိုယ်ထင်ပြုတော်မူခြင်း

1 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်တိဗေရီအိုင်အနီး  
တွင်တပည့်တော်တို့အားတစ်ဖန်ကိုယ်ထင်ပြု  
တော်မူ၏။ ပြုတော်မူပုံကားဤသို့တည်း။-

2 ရှိမုန်ပေတရု၊ (အမြှာပူးဟုနာမည်တွင်သူ)  
သောမ၊ (ဂါလိလဲပြည်ကာနမြို့သား) နာသ  
နေလ၊ ဇေဗေဒဲ၏သားများနှင့်အခြားတပ  
ည့်တော်နှစ်ဦးတို့သည်အတူရှိနေကြ၏။-

3 ရှိမုန်ပေတရုကအခြားသူတို့အား "ငါ ငါးဖမ်းထွက်မည်"  
ဟုဆို၏။

ထိုသူတို့က "ငါတို့လည်းလိုက်မည်" ဟုဆို ကြ၏။  
သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်လှေဖြင့်ငါးဖမ်း ထွက်ကြ၏။  
သို့သော်ထိုညတစ်ညလုံးငါး တစ်ကောင်ကိုမျှမမိကြ။-

☆ 4 နေထွက်လာသောအခါသခင်ယေရှုသည်  
ကမ်းစပ်တွင်ရပ်လျက်နေတော်မူ၏။ သို့ရာ တွင်တပ  
ည့်တော်တို့သည်သခင်ယေရှုဖြစ် မှန်းကိုမသိကြ။-

5 ကိုယ်တော်က "အမောင်တို့၊ ငါးမိကြပါ၏ လော"  
ဟုမေးတော်မူ၏။

သူတို့က "မမိပါ" ဟုလျှောက်ထားကြ၏။

6 ကိုယ်တော်က "သင်တို့လှေ၏လက်ယာဘက်သို့  
ကွန်ကိုပစ်လော့၊ ငါးမိလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူ

☆ 21:3 လု၊ ၅:၅။

၏။ မိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းသူတို့သည်ကွန်ကို  
ပစ်ကြရာမိသည့်ငါးများလှသဖြင့်ကွန်ကို  
မဆွဲတင်နိုင်ကြချေ။\*

7 ထိုအခါသခင်ယေရှုချစ်တော်မူသောတပ ည့်  
တော်က ``ငါတို့၏သခင်ဘုရားပင်တည်း'' ဟု  
ပေတရုအားပြော၏။ ဤစကားကိုကြားသော  
အခါပေတရုသည်မိမိချွတ်ထားသည့်အဝတ်  
ကိုခါးတွင်ပတ်၍အိုင်ထဲသို့ခုန်ဆင်းလေ၏။-

8 အခြားတပ ည့်တော်တို့မူကားကမ်းနှင့်မဝေး  
ဘဲကိုက်တစ်ရာခန့်သာကွာတော့သဖြင့် ငါး  
နှင့်ပြည့်နေသောကွန်ကိုဆွဲတင်လျက်လှေ  
နှင့်အတူလိုက်လာကြ၏။- 9 သူတို့သည်လှေပေါ်ကဆင်း၍ကုန်းပေါ်သို့  
ရောက်ကြသောအခါမုန်ကိုလည်းကောင်း၊

မီးကျိုးပေါ်တွင်ကင်ထားသောငါးကို လည်းကောင်းတွေ့ကြ၏။-

10 သခင်ယေရှုက ``သင်တို့ယခုမိသောငါး  
အချို့ကိုယူခဲ့လော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

11 ရှိမုန်ပေတရုသည်လှေပေါ်သို့တက်၍ငါးကြီး  
များဖြင့်ပြည့်နေသောပိုက်ကွန်ကိုကုန်းပေါ်သို့  
ရောက်အောင်ဆွဲယူလေ၏။ ငါးတစ်ရာငါးဆယ့်  
သုံးကောင်ကိုမိ၍ ထိုမျှလောက်များပြားသော်  
လည်းကွန်မှာမစုတ်မပြတ်ချေ။-

12 သခင်ယေရှုက  
``လာ၍စားကြလော့'' ဟုသူ တို့အားမိန့်တော်မူ၏။

\* 21:6 လာ၊ ၅:၆။



ကိုယ်တော်သည်မိမိတို့၏သခင်ဘုရားပင်ဖြစ်တော်မူကြောင်းကိုသိ  
 ကြသဖြင့်အဘယ်တပ ည့်တော်မျှ “အရှင်  
 သည်အဘယ်သူနည်း” ဟုမမေးမလျှောက် ဝံ့ကြ။-  
 13 သခင်ယေရှုသည်သူတို့ရှိရာသို့ကြွတော်မူ  
 ၍မုန့်ကိုယူပြီးလျှင်သူတို့အားပေးတော်  
 မူ၏။  
 ငါးကိုလည်းထိုနည်းတူပေးတော်မူ၏။

14 သေခြင်းမှထမြောက်တော်မူပြီးနောက်တပ  
 ည့် တော်တို့အား ယခုကိုယ်ထင်ပြုတော်မူသည်မှာ  
 တတိယအကြိမ်ဖြစ်သတည်း။

သခင်ယေရှုနှင့်ပေတရု

15 တပ ည့်တော်တို့စားကြပြီးနောက်သခင်  
 ယေရှုက “ယောဟန်၏သားရှိမုန့်၊ သူတို့  
 ငါ့ကိုချစ်သည်ထက်ပို၍ချစ်သလော”  
 ဟုရှိမုန့်ပေတရုအားမေးတော်မူ၏။

ရှိမုန့်က “မုန့်ပါ၏သခင်၊ ကိုယ်တော်အား  
 အကျွန်ုပ်ချစ်သည်ကိုကိုယ်တော်သိပါ၏” ဟု  
 လျှောက်၏။

ကိုယ်တော်က “ငါ့သိုးတို့ကိုထိန်းလော့”  
 ဟု မိန့်တော်မူ၏။- 16 တစ်ဖန်ကိုယ်တော်က  
 “ယောဟန်၏သားရှိမုန့်၊ သင်သည်ငါ့ကိုချစ်သလော”  
 ဟုမေးတော် မူ၏။

ပေတရုက “မှန်ပါ၏သခင်၊ ကိုယ်တော်အား အကျွန်ုပ်ချစ်သည်ကိုကိုယ်တော်သိပါ၏” ဟု လျှောက်၏။

ကိုယ်တော်က “ငါ့သိုးတို့ကိုထိန်းလော့” ဟုမိန့် တော်မူ၏။- 17 တတိယအကြိမ်ကိုယ်တော်က “ယောဟန်၏သား ရှိမုန်၊ သင်သည်ငါ့ကိုချစ်သလော” ဟုမေးတော် မူ၏။

ဤသို့တတိယအကြိမ်မေးတော်မူသဖြင့် ပေတရုသည်ဝမ်းနည်း၍ “သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် အရာခပ်သိမ်းတို့ကိုသိတော်မူ၏။ ကိုယ်တော် အားအကျွန်ုပ်ချစ်သည်ကိုကိုယ်တော်သိတော် မူပါ၏” ဟုလျှောက်၏။

သခင်ယေရှုက “ငါ့သိုးတို့ကိုထိန်းလော့။- 18 အမှန်အကန်သင့်အားငါဆိုသည်ကားသင် သည်ငယ်ရွယ်စဉ်အခါကခါးကိုစည်း၍သွား လိုရာသို့သွားတတ်၏။ အိုမင်းလာသောအခါ မူကားသင်သည်လက်နှစ်ဖက်ကိုဆန့်လျက် သူ တစ်ပါးကသင့်ကိုချည်နှောင်ပြီးလျှင်သင် မသွားလိုသည့်အရပ်သို့ဆောင်သွားလိမ့်မည်”

ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 19 (ဤသို့မိန့်တော်မူရာ၌ပေတရုသည်အဘယ် သို့သောသေခြင်းမျိုးဖြင့်ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းအသရေတော်ကိုထွန်းတောက်စေမည့် အကြောင်းဖော်ပြတော်မူခြင်းဖြစ်၏။) ဤ

သို့မြွက်ဆိုတော်မူပြီးနောက်ပေတရုအား  
“ငါ့နောက်သို့လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သခင်ယေရှုနှင့် အခြားသောတပည့်တော်

20 ပေတရုသည်လှည့်၍ကြည့်လိုက်သောအခါ  
သူ၏နောက်တွင်သခင်ယေရှုချစ်တော်မူသော  
တပည့်တော်ကိုမြင်လေ၏။ ထိုသူကားညစာ  
စားကြစဉ်အခါကသခင်ယေရှု၏ရင်တော်  
ကိုမှီလျက် “သခင်၊ ကိုယ်တော်အားရန်သူလက်သို့  
အပ်မည့်သူကားအဘယ်သူဖြစ်သနည်း” ဟု  
မေးလျှောက်ခဲ့သူဖြစ်၏။- 21 ပေတရုသည်ထိုတပ  
ည့်တော်ကိုမြင်သောအခါ “သခင်ဘုရား၊  
ဤသူသည်လည်းအဘယ်သို့ ဖြစ်ပါလိမ့်မည်နည်း”  
ဟုမေးလျှောက်၏။

22 သခင်ယေရှုက “ငါကြွလာသည်တိုင်အောင်  
သူ့အားအသက်ရှင်စေရန်ငါအလိုရှိလျှင်  
သင်နှင့်မည်သို့မျှမသက်ဆိုင်။ သင်မူကား  
ငါ့နောက်သို့လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

23 သို့ဖြစ်၍ထိုတပည့်တော်သည်သေရတော့  
မည်မဟုတ်ဟူသောသတင်းသည်တပည့်  
တော်တို့အထဲတွင်ပျံ့နှံ့သွား၏။ သို့ရာ  
တွင်သခင်ယေရှုကထိုတပည့်တော်သည်  
မသေရဟုမိန့်တော်မူသည်မဟုတ်။ “ငါ  
ကြွလာသည်အထိသူ့အားအသက်ရှင်

စေရန်ငါအလိုရှိလျှင်သင်နှင့်မည်သို့မျှ မသက်ဆိုင်''  
ဟူ၍သာမိန့်တော်မူသတည်း။

24 ဤအကြောင်းအရာတို့ကိုဖော်ပြသက်သေ  
ခံမှတ်တမ်းတင်သူကားထိုတပ ည့်တော်ပင်  
ဖြစ်၏။ သူ၏ဖော်ပြချက်များမှန်ကန်ကြောင်း  
ကိုလည်းငါတို့သိကြ၏။

နိဂုံး

25 သခင်ယေရှုပြုတော်မူသောအခြားအမှု  
အရာများစွာရှိသေး၏။ ထိုအမှုအရာရှိ  
သမျှတို့ကိုမှတ်တမ်းတင်ရမည်ဆိုပါက  
ပြုစုရမည့်ကျမ်းဂန်များကိုထားရှိရန်  
လောကတွင်နေရာရှိမည်မဟုတ်ဟုထင် မြင်ပါသတည်း။  
ရှင်ယောဟန်ခရစ်ဝင်ပြီး၏။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793